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Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 929 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 8 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó képviselők
igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Novák Kovács Zsolt személyében,
akik jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv
hitelesítőnek történő megválasztását. A képviselőtestület 8 igen (egyhangú) szavazattal az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
1/2023.(I.20.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. január
20-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Novák Kovács Zsolt jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2/2023.(I.20.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. január
20-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Novák Kovács
Zsoltot megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.

A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



10.

11.

12.

13.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
3/2023.(I.20.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról
Tájékoztató a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati ösztöndíjpályázat 2023.
évre beérkezett pályázatairól

Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

Sárbogárd Város Önkormányzat 2023. évi költségvetésének tárgyalása I. forduló
Előadó: polgármester

Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015. (II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Talajterhelési díjról szóló 51/2015.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A köztisztviselők díjazásáról, juttatásáról szóló 29/2015. (VI.24.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző
A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról
szóló 14/2018. (VIII.23.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A helyi lakáscélú támogatásokról szóló 27/2015.(VI.24.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének 49/2015.(XI.26.) a lakások és
helyiségek bérletére és elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Az Önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a vagyonnal való
gazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól szóló 53/2015.(XII.22.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Döntés a Fejérvíz Zrt. Közgyűlésén tárgyalandó, egyes önkormányzati érdekkörbe
tartozó napirendi pontokról
Előadó: polgármester

Szociális lakás bérlőkijelölése
Előadó: polgármester



14. Döntés a településrendezési eszközök részleges módosítása során az általános
egyeztetési eljárás lezárásáról
Előadó: polgármester

15. A Sárbogárd — Hantos- Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási
Megállapodásának módosítása
Előadó: polgármester

16. A polgármester 2023.évi Cafetéria juttatási összegének megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

17. A polgármester előző évi, igénybe vett szabadság mértékének megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

18. A polgármester 2023. évi szabadságolási ütemterve
Előadó: címzetes főjegyző

19. A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző

20. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról
Előadó: polgármester

21. Bejelentések

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak. Elmondja, hogy a tájékoztatóban véletlenül benne maradt egy darab elutasítás, a
tavalyi tájékoztatóból maradt benne. 2022-ben mindenki a kiírásnak megfelelően nyújtotta be
a pályázatát és mindegyiket tudta támogatni a bizottság. Azért 550.000 Ft a hozzárendelt
összeg, mert ez a maximum. 5.000 Ft-ot lehet hozzárendelni az önkormányzat oldaláról,
5.000 Ft-ot pedig a Bursa alapítvány oldaláról. Így vannak a szabályok, így működik. 10
hónapos iskolaévvel számolunk. Örül, ha van minden évben jelentkező és ezzel tudunk
segíteni a diákoknak.
December 11-én hagyományosan az Adventi gyertyagyújtás egyik állomása volt.
December 13-án tartottunk a pályázatok állásáról egy hosszabb egyeztetést.
December 15-én részt vettünk alpolgármester úrral a Megyei Közgyűlésen, ahol költségvetés

módosítás, illetve tervezéssel kapcsolatos, a várost is érintő feladatok szerepeltek
napirenden. Továbbá zárt ülésen is volt egy döntés, ami érintette a várost, annak
tartalmát sajnos a 232. Kormányrendelet alapján nem lehet ismertetni, csak amikor
nyilvánosságra hozzák, de azért jó lesz. Ugyanezen a napon volt a Városi Szeretet
Karácsony, ahol a hátrányos helyzetű gyerekek megajándékozására került sor.
Közel 400 db csomag került kiosztásra. Ugyanezen a napon nyitottuk meg a II.
Adventi Forgatagot, illetve ezen a napon volt a Hajléktalan Szállón is a karácsonyi
ünnepség.

December 16-án a Polgármesteri Hivatalban is megtartottuk a karácsonyi ünnepséget illetve
december 19-én a szociális intézményekben is.
December 21-én Ágota Józsefné szépkorút köszöntöttem 95. születésnapja alkalmából.
December 19-23. között voltak az Adventi Forgatagnak különböző rendezvényei. Köszönjük

mindenkinek, aki hozzátette a maga munkáját, illetve aki kilátogatott a
rendezvényre.

Január 4-én Lepsényi Imréné szépkorút volt alkalmam köszönteni, ő is 95. éves.



Január 9-én az Ipari Parkkal kapcsolatos egyeztetést tartottuk meg a szomszédos ingatlanon
működő Jüllich Technology tulajdonosával.

Január 10-én a gazdasági osztályon dolgozó kollégákkal tartottunk a költségvetésről
egyeztetést, hogy ide tudjunk hozni egy első fordulós előterjesztést.

Január 16-án hívásunkra egy egyeztetésre eljött a Rossmann mögötti parkoló tulajdonosa és
néhány félreértést tudtunk tisztázni, mert mint kiderült ez a cég befektetési
jelleggel úgy vette meg az ingatlant, hogy az, aki ezt látta már nem dolgozik a
cégnél egyébként ez egy nagy milliárdos cég, ennek ellenére nem volt náluk olyan
ember, aki tudta volna, hogy miért küldünk nekik felszólítást. Most föl tudtuk
venni az együttműködés fonalát. Elindult a kitakarítás is, a szemetet az
önkormányzat vitte el, de egyeztettünk a jövőre nézve kamera kihelyezésről és
minden egyébről is, hogy ez a terület próbáljon jól kinézni a város közepén.

Január 27-én orvosi kérdésekben tartottunk egyeztetést az ÁNTSZ bevonásával.
Január 18-án egy elektronikus konferencián vehettünk részt a pályázatok áttekintése

tekintetében.
Január 19-én a szokásos, negyedéves egyeztetést tartottuk meg a regnáló házorvosokkal.
Fontos még az, hogy tudja mindenki, hogy a sajtó képviselője nem azért nincs jelen, mert

megszűnt az újság, hanem mert Hargitai-Kiss Virágnak más dolga van. Online
módon megjelennek még a térben. Ennek ellenére saját magunknak szeretném
elmondani, hogy nem vagyunk egy büntető, üldöző önkormányzat én azt
gondolom. Nagyon sokszor írtunk levelet, szóltunk az embereknek, hogy mindenki
az ingatlanja előtti árok rendbetételéről gondoskodjon. Háromszor meghúzott és
nagyon visszafogott szövegű közzététel volt. Ez alatt többen úgy érezték, hogy
ennek vitaindító jellege van, és eszeveszett ostobaságokat kell írni. Aki azt írja,
hogy a 2000-es években elúszott Tinód és azóta nem csinált senki semmit az
egyrészt valószínűleg az életkorából adódóan nem emlékszik arra, hogy 1999-ben
, úszott el". Nem emlékszik arra, hogy több testületnek több éve ment rá, mire a
MÁV-val meg tudtunk egyezni, hogy legyen a vasút alatt egy áteresz, mert addig a
víz nem tudott elfolyni, miután a vasúti sín jelentősen magasabban van a töltéssel
együtt, mint egész Tinód. Azóta ez a probléma megoldódott, költöttünk rá néhány
százmillió forintot, hogy az árkokban elmenjen a víz. Van olyan műszaki osztályon
dolgozó kolléga, aki azt a javaslatot tette, hogy lehet, hogy mégis kellene példálózó
jelleggel büntetnünk. Lehet, hogy azt gondoljuk mi is jegyző asszonnyal, hogy
igaza van. Előbb utóbb ebben muszáj valamit tennünk. Voltak jogszerű kritikák is.
Az egyetlen, aki megírta, amit tudtunk, hogy a Tompa M. u. sarkánál az árokban
elakadt a víz. Éppen most szólt a kolléga, hogy a harmadik nekifutásra sikerült
valamit kitolni az átereszből, amit nyilván nem mi dobtunk bele és így el tudott
folyni a víz. Gyakorlatilag két hete mást sem csinálunk csak beavatkozunk.
Nyilván nem arra gondolok, aki idős, egyedül él, mert ott beavatkozunk, ha
tudomásunkra jut. Mindezt azért mondtam el, hogy ha képviselőtársaim közül
bárkit megkeresnek ilyen ügyben, tudjatok rá reagálni. Ez egyszerű tényfelhívás, az
50-es évek óta mindenkinek ez lenne a feladata, hogy az ingatlan előtti árkot tartsa
rendben.

2; Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?



ÉDbl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta és
az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
4/2023.(1.20.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok —végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
5/2023.(I.20.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésének
elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az aljegyző-hatósági osztályvezető
jelentését elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
6/2023.(I.20.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,Jelentés a
lejárt határidejű határozatok —végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésében
foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
7/2023.(1.20.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.



Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
8/2023.(1.20.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,Jelentés a
lejárt — határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3. Sárbogárd Város Önkormányzat2023. évi költségvetésének tárgyalása — I. forduló
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a vonatkozó jogszabály szerint, február 15-ig kell benyújtani a
költségvetést. Nagyon régen még háromfordulós volt a költségvetés elfogadása. Szokott lenni
egy előzetes kör, de ez amióta az országos költségvetés bár elég hektikusan kerül elfogadásra,
- most decemberben is módosították - azóta erről úgymond leszoktunk, de a két fordulót
megtartottuk, hogy legyen egyfajta vitaindító, gondolatébresztő rész és azt követően egy
költségvetés, amit nyilván el kell fogadni ahhoz, hogy a város működni tudjon.
A költségvetés kapcsán elmondható, hogy az elvek ugyanazok, mint ami eddig is volt. Tehát a
bevételi struktúránk semmiben nem változott. A legmarkánsabb az a feladatfinanszírozás,
amivel a magyar központi költségvetéstől függünk és a legnagyobb saját bevételünk az
iparűzési adó, ami 294 helyett most 194-on van, de az itteni vállalkozások képessége alapján
nem estünk vissza, így kompenzációval odaérünk, ahova nagyjából szerettünk volna érni.
A célkitűzések továbbra is ugyanazok. Az elsődleges célkitűzés a működőképesség
megőrzése, az adósságszolgálat pontos teljesítése, a közmunkaprogram üzemeltetése, illetve
az olyan fajta külső források bevonása, amelyek előrébb viszik a várost. Eddig erre szerintem
egészen jó ütemben képesek is voltunk, most egyelőre olyan szinten van egy kis megtorpanás,
hogy jelen pillanatban nem látok pályázati forrást a 10.000 és 30.000 fő közötti városok
részére, de ígérik, hogy lesz. Szükséges azt látnunk, hogy a kiadásokat terveznénk szívesen az
előző évi szinten, de ez nem lenne okos dolog különös tekintettel az energiaválságra.
Mindenkinek ajánlom a figyelmébe az előterjesztés 3. oldalán szereplő kis táblázatot. Ezek
nyilván becsült adatok, nem a 2022-es, mert azok tényszámok. A 71.426.978 Ft az tényszám,
a 214.099.159 Ft, tehát a mintegy 140 millió forint növekedés egy visszafogott becslés. Nem
nagyon tudom elképzelni, hogy ez kevesebb lesz, azt sajnos igen, hogy több. Erre kaptunk 59
millió forintot kompenzációként döntési szinten és nagy reményem van, hogy ez fizikailag is
megérkezik. Bár nem úgy van, hogy megkapjuk és akkor most tudunk a fűtési szezonban
segíteni vele saját magunkon. Ez normatíva kiegészítésszerűen érkezik, 12 részletben. 2008.
óta 38.650 Ft a köztisztviselői illetményalap. Ezt emelte föl a képviselő-testület többszöri
döntése alapján 60.000 Ft-ra. Ezt megtartanánk, és ezzel remélem meg tudjuk tartani a pályán
a kollégákat, akik itt dolgoznak.
A kiadások tervezésénél felsoroltunk néhányat. Amióta megcsináltuk ezt a tervezetet azóta
már néhány nem túl örömteli, de annál egzaktabb szám érkezett. Az Ápoló-Gondozó Otthon
teteje 24 helyen beázik. Tudtuk, hogy nem jó. Arra, hogy ezt a problémát meg tudjuk oldani
elég lesz bruttó 5,9 millió forint. A tető méretét nézve ezt az összeget nem gondolom soknak.
Ezt mindenképpen a nem tervezett, de elszenvedendő beruházásokhoz hozzá kell tennünk. A
Zengő Óvoda tetejénél is keletkezett egy műszaki hiba. Ennek 390.000 Ft lesz javítási
költsége. Illetve nem tudjuk még pontosan mennyi lesz a javítási költsége a főzőkonyhánál a
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vízlevezető cső cserjének, ami a csapadékvizet viszi le épületen belül. Ebben több éles
harcunk volt a tankerülettel, hogy a Mészöly Géza Általános Iskola felújításakor tegyék meg
azt, hogy ezt a csövet kiváltjuk onnan, mert mi ilyent váltottunk már ki a városházán és a
művelődési háznál. Mindenhol vizes volt a fal belül, ez egy nem jó konstrukció, de a 60-as
években nagyon szerették. Sajnos nem tudtuk elérni, hogy a tankerület a felújításba ezt
beletegye, nyilvánvalóan az önkormányzat feladata lesz előbb utóbb. Egyelőre a problémák
felmérése zajlik. A bizottságok által megszavazott költségvetési hiányszámhoz képest ma
reggel még folytattunk egy egyeztetést. Most kezdtek a számok összeállni. Még 7 millió
forinttal javaslom megemelni. Ez ilyen szempontból, ha úgy tetszik mindegy, mert a várható
maradványunk 300 millió forintnak van írva, tehát az alatt leszünk még így is bőven. Ami
fontos még a határozati javaslatnál. A határozati javaslat 5., 6. pontja tartalmaz nem kötelező
feladatokat. 2022-ben azt gondoltuk, hogy amikor elmúlik a Covid járvány utána talán picit
könnyebb lesz. Leültünk az OKSB elnökével több mindent végigbeszélni. Többek között azt,
hogy a társadalmi szervezetek támogatását, a táboroztatást, sporttámogatást próbáljuk kicsit
élhetőbbé tenni és megemelni. Akkor azt mondtam, hogy szerintem ennek nem lesz akadálya.
Ma viszont azt mondom, hogy szerintem azzal vagyunk jók, hogy számos településsel
szemben mi ezt nem akarjuk megszüntetni. Nem az a pillanat van, amikor emelni lehet a
keretösszegeken, viszont azt gondolom, hogy ez a közösségnek segít annyit, hogy addig
ameddig a maradvány és várható hiány számai így alakulnak tehát, hogy meg tud állni a
költségvetés a lábán, én azt gondolom, hogy a szélesebb rétegeket érintő támogatást nem
szabad elvenni, vagy megszüntetni.
A határozati javaslatot a bizottsági üléseken elfogadottal szemben úgy javaslom kiegészíteni,
hogy a költségvetési hiány 253.752.524 Ft-ot ne haladja meg. A költségvetési hiányt
300.000.000 Ft várható maradvánnyal kell finanszírozni. Illetve az 5. és 6. pont a.) oszlopban
szereplő összegeket javaslom a b.) oszlopba átírni.
Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Az OKSB elnöke és elnökhelyettese nincs
jelen így ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva.) Kérdezi az ÚJB elnökét, a
PVVB elnökét úgy is, mint az ESZB elnökhelyettesét, hogy milyen módon foglaltak állást a
napirendi pont kapcsán?

ÉDbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB és az ESZB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: most egy gazdasági helyzetben vagyunk, sokkal nagyobb játéktéren dőltek
ezek a dolgok el, mint Sárbogárd. Azt hiszem mi megtettük, amit lehetett. A helyzet az, ami,
de legalább ne dicsekedjünk vele. Most a novemberi infláció, EU átlag 1196, miénk 23,196
valahol az utolsó háromban vagyunk. Az a pár mondat, ami itt van, az nekem nagyon nem
tetszik, mert nem vagyunk jók, ne dicsekedjünk vele.

Dr. Sükösd Tamás: ezt minden évben el szoktad mondani. Minden évben ugyanazt a szöveget
vágjuk át.

Borbély Sándor: hogyan készült az előterjesztés? A tavalyi tervhez, tavalyi tényhez vagy a
tizenegy hónaphoz, vagy mihez viszonyíthatunk? Ezt nagyon takarékosnak látom, majdnem
túl takarékosnak.

Dr. Sükösd Tamás: melyiket?



Borbély Sándor: a költségvetést. Mi volt a viszonyítás, a kiindulási alapunk? Tény, vagy terv?
Mihez tudok viszonyítani?

Dr. Sükösd Tamás: ezek tényszámok. Ez a 2022-es év, nem tizenegy hónap, az egész év.

Borbély Sándor: az 59,3 millió forint támogatás szerepel benne, mint bevétel?

Háriné Németh Ilona: igen.

Dr. Sükösd Tamás: erről van döntés, muszáj benne szerepelnie.

Borbély Sándor: köszönöm.

Paczona Lajosné: látom, hogy igen visszafogott a költségvetés, erre vagyunk kényszerülve.
Egy kérdésem lenne. A pedagógus bérfejlesztés hány százalék, mert itt a szövegrészben fel
van tüntetve. 1090?

Háriné Németh Ilona: igen.

Paczona Lajosné: látom, hogy a költségvetési hiányra fedezetet nyújt a maradvány.

Dr. Sükösd Tamás: 2012. óta van az, hogy nem lehet működési hiányt tervezni. Ennek két
módja volt. Az egyik, hogy volt, aki kapott olyan konszolidációt, hogy annyi nulla volt a
végén, hogy el kellett gondolkodni rajta, hogy ezt hogyan kell kimondani. Illetve vannak az
egyszerűbbek, mint amilyenek mi is vagyunk. Volt nálunk is egyfajta adósságkonszolidáció,
jobb lett tőle egyértelműen, de nem ez változtatta meg az életünk sorát. Egy
pénzügyminisztériumi egyeztetésen is elmondtam, hogy szeretném azt kérni, hogy az energia
kompenzációnál ne az válassza szét az önkormányzatokat, hogy kinek van maradványa meg
kinek nincs, mert minden évben van maradványunk, de abból finanszírozzuk a következő év
olyan dologi kiadásait, ami nem állna meg a lábán.

Paczona Lajosné: a közüzemi szerződéseket egész évre sikerült megkötni?

Dr. Sükösd Tamás: nem. Van olyan, akikkel egész évre sikerült megkötni. Az MVM esetében
vannak olyan helyzetek, amikor még parancsra sem teszi meg azt, amit kormányzati szinten
elvileg viszonylag direkt módon lehet, mert az MVM a Magyar Állam. Azért nem sikerült
mindent megkötni, mert az E.ON-nak voltak olyan szerződései, ami az önkormányzat részére
előnyösebb volt, tehát nem tudott annyit emelni, mint amennyit akart és kitalálták, hogy akkor
inkább felmondják. Ezért vannak június környékén megszűnő szerződéseink. A csoportos
energiabeszerzésnek a megkezdésével kapcsolatba, hogy szeretnénk csatlakozni egy nagyobb
csoporthoz újra, azt tegnapelőtt aláírtam. Az egyik műszakis kolléganő már előkészítette és
intézzük, mert nyilván arra a hetedik hónapban nem lesz ellátásunk. Arra már most készülni
kell, nem akkor.
A távhőnél van egy pici örömteli dolog, mert a távhő díjunk, lehet látni extrém módon
megemelkedett 14.,4-szerese lett a távhő Sárbogárd körzetében döntés alapján a korábbi árnak.
Ezzel számoltunk el decemberben. Egészen elképesztő számlát kaptunk fele fogyasztás és
extrém szigetelések mellett a városházára, 4.300.000 Ft összegűt. Most úgy tűnik, hogy a
távhődíj januárra lefeleződik. Az ágazati miniszter újragondolta és most egy kisebb számot
tett közzé. Ennek rövidtávon lehet örülni, hosszú távon viszont miután ennek a megállapítási
joga miniszteri és energiahivatali szintű, ezt akármikor meg lehet változtatni. Én ebből egész
éves tendenciát nem számolok.

Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat 1.) pontját az alábbiak
szerint: 1. A költségvetési hiány 253.752.524 Ft-ot ne haladja meg. A költségvetési hiányt
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300.000.000 Ft várható maradvánnyal kell finanszírozni. Kéri, aki ezzel egyetért,
kézfelemeléssel jelezze!

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az 1.) pontot az elhangzott
kiegészítésekkel elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel 2.) pontot a határozati javaslatban foglaltaknak
megfelelően, módosítás nélkül. Kéri, aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze!

A képviselő-testület 7 igen, 1 tartózkodó szavazattal a 2.) pontot a határozati javaslatban
foglaltaknak megfelelően, módosítás nélkül elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel 3.) pontot a határozati javaslatban foglaltaknak
megfelelően, módosítás nélkül. Kéri, aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze!

A képviselő-testület 7 igen, 1 tartózkodó szavazattal a 3.) pontot a határozati javaslatban
foglaltaknak megfelelően, módosítás nélkül elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel 4.) pontot a határozati javaslatban foglaltaknak
megfelelően, módosítás nélkül. Kéri, aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze!

A képviselő-testület 7 igen, 1 tartózkodó szavazattal a 4.) pontot a határozati javaslatban
foglaltaknak megfelelően, módosítás nélkül elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a javaslatot, hogy az 5.) pont a.) oszlopában szereplő
összegek kerüljenek át a b.) oszlopba. Kéri, hogy aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze!

A Képviselő-testület 6 igen, 2 tartózkodó szavazattal az elhangzott javaslatot elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a javaslatot, hogy a 6.) pont a.) oszlopában szereplő
összegek kerüljenek át a b.) oszlopba. Kéri, hogy aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze!

A Képviselő-testület 6 igen, 1 tartózkodó, 1 nem szavazattal az elhangzott javaslatot
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a 7.) pontot a határozati javaslatban foglaltaknak
megfelelően, módosítás nélkül.

A képviselő-testület 7 igen, 1 tartózkodó szavazattal a 7.) pontot a határozati javaslatban
foglaltaknak megfelelően, módosítás nélkül elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a 8.) pontot azzal, hogy a Képviselő-testület további
javaslatot nem tett.

A Képviselő-testület 7 igen, 1 tartózkodó szavazattal a 8.) pontot elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a
részszavazatok alapján.

A Képviselő-testület 6 igen, 2 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
9/2023.(I.20.) határozata

Sárbogárd Város Önkormányzat 2023. évi költségvetésének
tárgyalása — I. forduló

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárd Város Önkormányzat 2023.
évi költségvetésének tárgyalása - I. forduló című előterjesztést megtárgyalta.
A költségvetési rendelet-tervezetben az alábbiakat határozza meg:



1. A költségvetési hiány 253.752.524 Ft-ot ne haladja meg. A költségvetési hiányt
300.000.000 a várható maradvánnyal kell finanszírozni.

2. 2023. évi bevételek tervezési szempontjai.
- helyi adó változtatását, új adó bevezetését nem tervezi az önkormányzat
- kintlévőségek behajtása.

3. A személyi-, és járulék előirányzatok terén:
- a közalkalmazottaknál a Kjt. szerinti kereset kiegészítést kell tervezni
- közalkalmazottaknál 8.000 Ft/hó/fő béren kívüli juttatás tervezhető

- a képviselői tiszteletdíjak a 76/2015. (V.08.) határozat alapján, az alpolgármester
tiszteletdíja és költségtérítése 28/2022. (1.21.) határozat alapján tervezhető

4. A dologi kiadásoknál az intézményi, hivatali költségvetésben az alapfeladatok végzéséhez
szükséges kiadási előirányzatok tervezhetőek

5. Sport, közművelődési tevékenységekre, — valamint —civilszervezeteknek — átadott
pénzeszközként az alábbi összegek tervezhetőek:

b.)
- OKSB táborozási pályázatra 800.000 Ft
- Bursa pályázat támogatására 800.000 Ft
- Civil szervezetek, egyesületek támogatása 2.050.000 Ft

ebből: ESZB fogyatékos szerv.tám. 400.000 Ft
- Közművelődési tevékenység támogatására 14.585.000 Ft

ebből: Műv.Ház működtetésére 13.545.000 Ft
- Sportlétesítmények működtetésének támogatására 1.926.000 Ft
- Sportcélú támogatás 3.700.000 Ft

6. Egyes ünnepekhez, rendezvényekhez kapcsolódó kiadásokra tervezhető összegek:
b.)

- Városi ünnepek és rendezvények 3.000.000 Ft
- Testvér települési kapcsolatokra 400.000 Ft

7. Az általános tartalék képzésére javasolt összeg 5.500 000 Ft.

A képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy Sárbogárd Város Önkormányzat 2023. évi
költségvetési rendelet-tervezetét a határozatban foglaltaknak megfelelően készítse el.
A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy Sárbogárd Város Önkormányzat 2023. évi
költségvetési rendelet-tervezetét a februári testületi ülésre terjessze elő.

Határidő: februári testületi ülés
Felelős: Jegyző, Polgármester

4. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
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Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a 6. napirendi ponton kívül az összes rendeletmódosítást kizárólag az
indokolja, hogy az öregségi nyugdíjminimum kifejezés helyett bevezették a szociális vetítési
alapot, ami forintálisan ugyanannyi. Ezt szükséges végigvezetni minden rendeleten. Ezért van
ilyen sok rendelet a napirendben.
Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: próbáltam utánanézni, de sehol nem találtam, hogy változatlan az összeg, a
nyugdíjminimum. Valamikor 2008. januárban volt huszonnyolcezer forint körüli összeg. Ez
volt 14 éve. Azóta is annyi? Nem értem, miért kell az árrendezés, mi a célja? Ha akarja ezt az
összeget ezt a minimál nyugdíjat emelheti. Most kb. 40.000 Ft-nak kéne lennie, ha
arányosítok. Mi a célja? Mi a garancia, hogy nem 10.800 Ft lesz mondjuk legközelebb?

Dr. Sükösd Tamás: megjelent a Magyar Közlönyben, kormányrendelet van rá.

Dr. Varnyu Péter: a 2023. évi költségvetés végrehajtásáról veszélyhelyzeti időszakban külön
rendelkezés szól és annak egy pontjában leírja, hogy a szociális vetítési alap összege 2023.
évben 28.500 Ft.

Borbély Sándor: mi a célja?

Dr. Varnyu Péter: megkeresem melyik rendelet. Egy kommentet olvastam. A
Pénzügyminisztérium államtitkára írta le, hogy hosszú távú a minimál nyugdíjnak és ennek a
szétválasztását célzó döntés, hogy a későbbiekben ez valóban ne a legalacsonyabb mindenkori
nyugdíj összegét, hanem egy viszonyszámot jelentsen. Egy szociális rászorultságnak a
kiszámításához egy alap.

Borbély Sándor: értem ezt, de akkor sem értem, hogy mi a célja.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen, 1 nem szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
1/2023.(II.2.) önkormányzati rendelete

az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.)
önkormányzati rendelet módosításáról

5. Talajterhelési díjról szóló 51/2015.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az indok ugyanaz.
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Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ŰJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2/2023.(II.2.) önkormányzati rendelete

Talajterhelési díjról szóló 51/2015.(XII.15.)
önkormányzati rendelet módosításáról

6. A köztisztviselők díjazásáról, juttatásáról szóló 29/2015.(VI.24.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: ez az egy rendelet, aminél más az indok Itt az illetménykiegészítést mindig
adott évre kell megállapítani és ezért az évszámot kellett módosítani a rendeletben. Ezt
minden évben módosítani kell.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
3/2023.(II.2.) önkormányzati rendelete

A köztisztviselők díjazásáról, juttatásáról szóló 29/2015.(VI1.24.)
önkormányzati rendelet módosításáról

7. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az indok továbbra is a szociális vetítési alapra történő módosítás.
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Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
4/2023.(II.2.) önkormányzati rendelete

A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.)
önkormányzati rendelet módosításáról

8. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról
szóló 14/2018.(VIII.23.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az indok az előzőekhez hasonlóan, ugyanaz.
Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
5/2023.(II.2.) önkormányzati rendelete

A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló
14/2018.(VIII.23.) önkormányzati rendelet módosításáról

9. A helyi lakáscélú támogatásokról szóló 27/2015.(VI.24.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.
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Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
6/2023.(II.2.) önkormányzati rendelete

A helyi lakáscélú támogatásokról szóló 27/2015.(VI1.24.)
önkormányzati rendelet módosításáról

10. — Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének 49/2015.(XI.26.) a lakások és
helyiségek bérletére és elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló
önkormányzati rendelet módosítása önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. , —7/2023.(II.2.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének 49/2015.(XI.26.) a lakások és
helyiségek bérletére és elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló önkormányzati

rendelet módosításáról

11. — Az önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a vagyonnal való
gazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól szóló 53/2015.(XII.22.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.
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Dr. Sükösd Tamás: a rendeletben szereplő , megyei" szót kell , vármegyei"-re módosítani.
Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
8/2023.(II.2.) önkormányzati rendelete

Az Önkormányzat tulajdonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról, a vagyonnal való
gazdálkodásról és értékesítésének egyes szabályairól szóló 53/2015.(XII.22.) önkormányzati

rendelet módosításáról

12. — Döntés a Fejérvíz Zrt. Közgyűlésén tárgyalandó, egyes önkormányzati érdekkörbe
tartozó napirendi pontokról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tavaly volt az, hogy legyen integráció. Először ellenérzésekkel fogadtam,
aztán önmagában, ha ez a működőképességet garantálta volna, meg tudtam volna barátkozni a
gondolattal, hogy magát a rendszert, amivel nekünk jelentős költségeink vannak üzemeltesse,
aki ért hozzá és akkor nyilván finanszírozza abból, amiből akarja, legyen ez mondjuk a
Magyar Állam. Ez az integráció - azon kívül, hogy gyalázatosan rövid időt kaptunk arra, hogy
akkor ezt áttekintsük és mondjunk rá valamit - ezután valamiért elakadt. Most úgy tűnik, hogy
nincs meg az az egység, ami miatt az integrációt végig lehetne vinni. Azt nem tudom, hogy
honnan hiányzik ez az elem. Tehát, hogy a Magyar Állam nem akarja már, vagy nagy volt az
ellenállás. Ezt viszonylag nehezen tudom elképzelni, mert a nagy ellenállással szemben az
volt a mondat, hogy mindenki üzemeltetheti ezt lokálisan, ha tudja, de még soha senkinek
nem sikerült. A Fejérvíz Zrt. ezt követően működött, ahogy működött. Azt gondolhattuk,
hogy gond van, mert kétszer szerettek volna közgyűlést összehívni azokra a kérdésekre, hogy
hogyan legyen tovább, de mivel annyira nem látnak tisztán az integrációs dolgokban mindkét
közgyűlés elmaradt. Most az írásbeli szavazás lehetőségével kívánnak élni, de olyan fajta
pénzügyi kötelezettségvállalást küldtek le, amiről én azt gondolom, hogy jogszerűen nem is
szavazhattam volna egyedül, de ha jogszerűen szavazhattam volna, ez akkor is itt lenne. Két
dolog van, amit nagyon pontosan kell látni. Az egyik, hogy a víziközmű rendszert úgy
üzemelteti a Fejérvíz Zrt., hogy ugyan az önkormányzatok a tulajdonosai, jelesül a Fejérvíz
Zrt-nél több mint 24 részben Székesfehérvár Megyei Jogú Város Önkormányzata. Föl lehetne
tenni a kérdést, hogy akkor miért nem döntik el egyedül? Azért, mert benne van az
alapszabályban, hogy legalább a felének jelen kell lenni a közgyűlésen és legalább tíz
szavazótagnak. A bérleti díj vonatkozásában a bérleti díjat kötelező a víziközmű vagyonra
költeni. Tehát, amit a Fejérvíz Zrt. nekünk bérleti díjként fizet, minden évben el kell fogadni
azokat a felújítási, karbantartási, esetleg fejlesztési gondolatokat, amit ebből a bérleti díjból
fedezünk. Ez valamikor sikerül belőle, valamikor nem. Vannak vismajor helyzetek, mint pld.
a glóbusz főnyomó vezeték meghibásodása, ahhoz képest, hogy január 20. van, már két
csőtörés volt. Ezeket nem tervezi a Fejérvíz Zrt. sem, a következményeit sem könnyű
elhárítani. Az a Fejérvíz Zrt. menedzsmentnek a gondolata, hogy mi lenne, ha ezt a bérleti díj
iránti igényt az önkormányzatok felfüggesztenék. Az egyik oldalon nyilván azt mondjuk,
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hogy jól van ez így neki, mert ezzel lélegzethez jut, akkor nem kell ezt kifizetni. De akkor
miből lesz finanszírozva az a minimális fenntartási jellegű munka, amiről pontosan tudjuk,
hogy ebből finanszírozzák? Azt gondolom, hogy mi ezt a részét felelősen nem fogjuk tudni
fölvállalni, de nyilván ebben mindenkinek a véleményére kíváncsi vagyok. El kell rajta
gondolkodni. A másik a pótbefizetés. Arra azt kell, hogy mondjam, hogy egy vicc. Egy céget,
ahol van menedzsment, amelyik gazdálkodik és olyan típusú közszolgáltatást lát el ami erősen
érzékeny, nem gondolom, hogy ezt pótbefizetéssel kell megoldani. Itt másnak van más típusú
dolga. Nem akarok minden esetben a Magyar Államra mutogatni, de hogy állami
konszolidáció nélkül ez nem fog megoldódni, azt mind tudjuk. Azt még megvárnám, amikor a
Megyei Jogú Város megszavazza azt, hogy most ebbe 2-3 milliárd forintot dobjanak bele
pótbefizetés címén. Semmi érdekük nem fűződik hozzá. Itt szeretnék utalni magára az
előterjesztés szerkesztésére, hogy az , A" és ,B" változatban nem véletlen az, hogy a
pótbefizetésnél nincs olyan változat előterjesztve, hogy támogatjuk. Én azt mondtam, hogy
nyilván, ha a testület így döntene, akkor ezt kellene végrehajtanunk, de hogy én ezt leírni nem
fogom, az egészen biztos. Azt gondolom, hogy ez nekünk az érdekeinktől nagyon messze
esik, nagyon remélem, hogy tényleg lesz állami beavatkozás. Hogy lehessen érezni, hogy
mekkora a baj a Fejérvíz Zrt-nek az éves villanyáram szükségletére adott ajánlat az több mint
7 milliárd Ft. Egy van rá nekik. Most többfajta megoldás van. A baranyai vízmű egy éve nem
fizet villanyszámlát és nem kapcsolták még ki a vízszolgáltatást, de nyilván akit odaültettek
büntetőjogi felelőssége tudatában aláírja a Fejérvíz Zrt. nevében, az nyilván nehezen hozza
meg ezt a döntést, hogy a villanyszámlát nem fizetik ki. Szükségesnek tartottam elmondani
ezeket a mögöttes információkat. Az energiaügyi egyeztetésen elmondtam az
energiabiztosnak, hogy szeretnénk azt, ha a víz vonatkozásában megnyugtató dolog születne.
Most nem látom, hogy mi az út. Talál megoldást az állam, bízom benne és valamilyen módon
konszolidálja a vízszolgáltatókat.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: nem hiszem, hogy ebből most más megoldás lehet. Ha jól értem, akkor most
van is szerződés meg nincs is. Valahol elakadt az egész.

Dr. Sükösd Tamás: az integráció?

Borbély Sándor: igen.

Dr. Sükösd Tamás: nincs hivatalos tájékoztatás, nem ment végig. A nyilatkozatot megkérték
minden önkormányzattól. A környékbeli önkormányzatok közül egy kivételével mindenki
pozitívan nyilatkozott. Igazából hivatalos válasz nincs azóta. A Fejérvíz Zrt-vel van
szerződésünk. Az állammal az integrációs szerződést nem kötöttük meg.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat , A"
változatának elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
10/2023.(1.20.) határozata

Döntés a Fejérvíz Zrt. Közgyűlésén tárgyalandó, egyes önkormányzati
érdekkörbe tartozó napirendi pontokról
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester előterjesztésében
megtárgyalta a , Döntés a FEJERVÍZ Zrt. Közgyűlésén tárgyalandó, egyes önkormányzati
érdekkörbe tartozó napirendi pontokról" tárgyú előterjesztést és az ügyben alábbi döntést
hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a FEJÉRVÍZ Zrt. Igazgatósága által
kezdeményezett Közgyűlés 3. napirendi pontját érintő, 3. sorszámú határozattervezetben
foglaltakkal, mely szerint:

,.A Közgyűlés felhatalmazza a Társaság Igazgatóságát, hogy a fizetőképesség megtartása
érdekében 2023. január 1. — 2023. december 31. közötti időszakban esedékes víziközművek
bérleti díjának kifizetését függessze fel."

nem ért egyet.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a FEJÉRVÍZ Zrt. Igazgatósága által
kezdeményezett Közgyűlés 3. napirendi pontját érintő, 6. sorszámú határozattervezetben
foglaltakkal, mely szerint:

,A Közgyűlés a 2023. évi üzleti tervben meghatározott veszteségének mértékéig a
részvényesek részére pótbefizetési kötelezettséget ír elő. A pótbefizetést 2023. július 30.
napjáig egy összegben, pénzbeli hozzájárulás megfizetésével kell teljesíteni. A részvényesek
pótbefizetési kötelezettségüknek részvényeik arányában tesznek eleget. A pótbefizetés a
részvények névértékét, a Társaságból, annak vagyonából való részesedését nem növeli. A
Társaság a pótbefizetés kizárólag veszteségrendezés céljára használja fel."

nem ért egyet.

Felkéri a Polgármestert, hogy a FEJÉRVÍZ Zrt Igazgatósága által rendelkezésre bocsátott
szavazólapon ezen döntésnek megfelelő szavazatot adja le.

Határidő: 2023. február 10.
Felelős: polgármester

13. — Szociális lakás bérlőkijelölése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: szociális lakások bérlőkijelölése úgy zajlik, hogy vannak bent kérelmek
régebb óta. Amikor idekerül a testület elé, akkor általában már egy olyan erős szűrésen
végigmegyünk, hogy akik rajta vannak a listán azt az ingatlan vagyonnal foglalkozó
kolléganő megkérdezi, hogy egyáltalán azt a szociális lakást, amelyik megüresedett elfogadja-
e? Bármilyen meglepő nagyon sokszor volt olyan, hogy a városnak abban a részében van,
amiben nem akarják elfogadni. Ilyenkor elgondolkodom, hogy a rászorultságot hogyan kell
újra értelmezni a szó nyelvtani és egyéb értelmében. Az előterjesztésben szereplő kérelmezőt
személyesen is ismerem. Braun Erzsébet, ő a családfenntartó. Az önkormányzatnál dolgozott
közfoglalkoztatásban sokáig. Az egészségi állapota nem túl jó, nem tud dolgozni. A nagykorú
fia dialízises és cukorbeteg, illetve van egy lánya is. Nagyon nehéz helyzetben vannak. A
Családsegítő Szolgálattal próbáljuk segíteni őket.
Az előterjesztést az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
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Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat , A"
változatának elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
11/2023.(I.20.) határozata

Szociális lakás bérlőkijelöléséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a " Szociális lakás bérlőkijelölése "
tárgyú előterjesztést megtárgyalta.

Braun Erzsébet 7000 Sárbogárd, Kossuth utca 43. szám alatti lakos részére a 7000 Sárbogárd,
Táncsics Mihály u. 28 szám alatti 54 m? nagyságú félkomfortos, 2 szoba, konyha, fürdőszoba,
nyári konyha, helyiségekből álló lakást 2023. február 1-től határozatlan időre, mint szociális
lakást kijelöli és az ingatlanra lakásbérleti szerződést köt az alábbi tartalommal:

Lakásbérleti szerződés tervezet
amely létrejött egyrészről Sárbogárd Város Önkormányzata (7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.,
adószám: 15727330-2-07, képviseli Dr. Sükösd Tamás polgármester és Dr. Venicz Anita
jegyző mint bérbeadó (továbbiakban: Bérbeadó)
másrészről Braun Erzsébet ( szül.: . an.: ) 7000 Sárbogárd, Kossuth u.43. szám alatti
lakos, mint bérlő között az alábbi feltételekkel:

Bérlővel együtt költözik két gyermeke:
Braun Zsófia - szül.:
Braun Gábor - szül.:

1.) Bérbeadó tulajdonában áll a 7000 Sárbogárd, Táncsics Mihály u.28. szám alatti54 m-es
ingatlan, mely komfort nélküli, 2 szoba, fürdőszoba, nyári konyha, ólak, helyiségekből áll.
2.) Felek megállapodnak abban, hogy az 1.) pontban körülírt ingatlanra a bérleti szerződést
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete /2023. (I.20.) határozatának
megfelelően bérbeadó 2023.február 1-től határozatlan időre kötik.
3.) Bérbeadó az ingatlant a Bérlőnek közösen megtekintett, rendeltetésszerű állapotban adja
át. Az ingatlanban 2022. év decemberében belső felújítás történt, melynek során az
elektromos hálózat felújításra került, a kamra részből fürdőszoba lett kialakítva, valamint
tisztasági festés is történt. Ennek következtében az ingatlan komfort nélküli besorolásból
félkomfortos besorolásba került.
4.) A lakás komfortot nélküli, lakbérszámítás szempontjából a bérbeadó által figyelembe
vehető nagyság 54 mi.
A lakbér mértéke az II. (félkomfortos) övezeti besorolás szerint: 54 m"x 116 Ft — 6.264
Ft/hó, mely díjat a bérlőnek minden hónap 15-ig kell megfizetnie a bérbeadó felé.

5.) A lakás tartozékai leltár szerint:
2db gázkonvektor
1db falikút
1 db mosdókagyló csapteleppel
1 db WC csésze tartállyal
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1 db kályha csővel
1 db kiépített zuhanyzótálca csapteleppel
1 db zuhanyfüggöny tartórúddal
1 db 80 1-es villanybojler
2 db heverő

6.) Bérlő és a vele együtt lakó személyek kötelesek a lakást rendeltetésszerűen, a
szerződésben foglaltaknak megfelelően használni.
7.) Bérlő karbantartási kötelezettsége a lakáson belül a lakás burkolatainak, ajtóinak,
ablakainak és berendezéseinek karbantartásáról, felújításáról való gondoskodás.
Bérbeadó a pótlásról és a cseréről gondoskodik.
8.) Bérlő a lakás átalakítására, korszerűsítésére a felek előzetes megállapodása alapján
jogosult.
9.) Bérlő a lakásba házastársát, gyermekét, jogszerűen befogadott gyermekétől született
unokáját, valamint szülőjét a bérbeadó hozzájárulása nélkül is befogadhatja. Bérlő más
személyt a bérbeadó írásbeli hozzájárulásával fogadhat be.
10.) A lakásbérleti szerződés megszűnése esetén a bérlő a lakást tisztán és rendeltetésszerű
használatra alkalmas állapotban köteles a bérbeadónak visszaadni.
11.) A bérleti jogviszony meghatározott idejű bérbeadás esetén a határozott idő, vagy feltétel
bekövetkeztével megszűnik.
12.) A szerződés megszűnése után a lakásban visszamaradt személy másik lakásra nem tarthat
igényt.
13.) A bérlemény közüzemi költségei ( víz, csatornadíj, szemétszállítás, telefon, kábel tévé
stb.) a bérlőt terhelik. A gáz és villamos energia díját Bérlő az Önkormányzat által kiállított
számla alapján a kézhezvételt követő 8 napon belül köteles megtéríteni.
Bérlő a többi közműre vonatkozó szerződést közvetlenül a szolgáltatóval köteles kötni.

14.) A szerződésben nem szabályozott kérdésekben a lakások és helyiségek bérletére,
valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII.
törvény, valamint a 49/2015.(XI. 26.) önkormányzati rendelet az irányadó.

Sárbogárd, 2023. január .....

Bérbeadó Bérlő

Felkéri a polgármestert, hogy Braun Erzsébet 7000 Sárbogárd, Kossuth u. 43 szám alatti
lakost a Képviselő-testület döntéséről tájékoztassa.
Felhatalmazza a polgármestert, és a címzetes főjegyzőt az lakásbérleti szerződés megkötésére

Határidő: tájékoztatásra: a testületi ülést követően azonnal
Határidő: szerződéskötésre: 2023.január 31.
Felelős: polgármester, címzetes főjegyző

14. — Döntés a településrendezési eszközök részleges módosítása során az általánosegyeztetési eljárás lezárásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az eljárás során legkevesebb négy szavazás történik. Megindítjuk az
eljárást, utána megjönnek az első észrevételek, arra kell reagálni, utána van ennek az
eljárásnak a lezárása és lesz még egy zárószavazás, hogy ezt bele tudjuk tenni a rendeletbe.
Azért örülök ennek, hogy ez végig tudott menni, mert itt csokorba összeszedtünk több
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kérelmet. Van magánszemélyes, gazdálkodószervezetes beruházás. Az állami főépítésznek
még volt két észrevétele, egyik sem jogszabályi alapú. Egy jogszerű kifogásnak tűnt először,
hogy a gyurgyalagok félszkelőhelyét meg ne változtassák indokolatlan módon. Itt volt a
Duna-Ipolyi Nemzeti Park képviselője és kiderült, hogy túl nagy léptékű volt a térkép, másfél
kilométerrel elnézték a helyet. Kimentek, megnézték a fészkelőhelyet, illetve hogy hol lesz a
beálló. Megállapították, hogy még légvonalban is van 1,5 km, ezért a Duna-Ipoly Nemzeti
Park ezt a kérdést elengedte.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
12/2023.(1.20.) határozata

Döntés a településrendezési eszközök részleges módosítása során az
általános egyeztetési eljárás lezárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ,Döntés a településrendezési
eszközök részleges módosítása során az általános egyeztetési eljárás lezárásáról" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 284/2022. (XII. 9.) határozatában a
partnerségi egyeztetési eljárást és a környezeti vizsgálat szükségességének eldöntésére
vonatkozó eljárást lezárta.

Duna-Ipoly Nemzeti Park Igazgatóság a DINPI/5962-3/2022 számú állásfoglalásában az
igazgatóság korábbi állásfoglalását módosítva az I. számú módosítási szándék esetében sem
tartja szükségesnek a környezeti vizsgálat lefolytatását. A Nemzeti Park Igazgatóság a
szabályozási terven a  partifecske- illetve gyurgyalag-fészkek környezetét a
természetvédelemről szóló 1996. évi. LIII. törvény 8. § (1) és 42. § (2) bekezdésére való
tekintettel , a telek be nem építhető területe, megtartandó zöldfelület"-ként, azaz eredeti
állapotban megőrzendő részként kéri jelölni. Ezen észrevétel elfogadásra és a Szabályozási
Terv véglegesített tervezetébe beépítésre került.

A településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes
településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet
(továbbiakban: Eljr.). 66. §-a alapján az általános egyeztetési eljárást az E-TÉR felületen
lefolytattuk. Az elektronikus felületen megkeresett hatóságok, államigazgatási szervek közül
9 véleményezte a tervezett módosítási dokumentációt. Kettő hatóság tett észrevételt. A Fejér
Megyei Kormányhivatal. Környezetvédelmi Természetvédelmi és Hulladékgazdálkodási
Főosztálya tette az egyik észrevételt, mely szerint az 1. módosítási szándék esetében az építési
hely határai mentén fasor létesítési kötelezettségre vonatkozó előírás megfontolását javasolja.
Ezen észrevétel elfogadásra és a véglegesített tervezetbe beépítésre került.
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A Fejér Megyei Kormányhivatal Állami Főépítészi Iroda tette a másik észrevételt, mely
szintén az I. módosítási szándékra vonatkozik. Az Állami Főépítész nem ért egyet a tervezett
beépítési mérték 1 94-ról, 5 94-ra történő emelésével. A területen tervezett fejlesztés a
jelenlegi 1 94-os beépítési mértékkel nem tud megvalósulni, így mivel ezen észrevétel nem
jogszabályon alapul, ezen észrevételt a Képviselő-testület nem fogadja el.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Eljr. 66. § (7) bekezdése alapján az
egyeztetési eljárás során érkezett véleményeket megismerte, észrevételeket véleményezte. Az
általános egyeztetési eljárás véleményezési szakaszát, ezen döntéssel lezártnak tekinti. Az
Eljr. 67. § (1) bekezdése alapján kezdeményezi az Állami Főépítésznél a záró szakmai
véleményezési szakasz lefolytatását és a záró szakmai vélemény kiadását.

A — Képviselőtestület felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon jelen döntés
dokumentálásáról és kezdeményezze a záró szakmai véleményezési szakasz lefolytatását az
Állami Főépítészi hatáskörében eljáró megyei kormányhivatalnál. A véleményezés, a
vélemények elfogadásának és el nem fogadásának indokolását és a véglegesített
tervdokumentációt az E-TÉR felületre töltse fel.

A záró szakmai vélemény ismeretében a településrendezési eszköz tervezetét terjessze a
Képviselő-testület elé jóváhagyás végett.

Felelős: Polgármester,
Határidő: folyamatos

15. —A  Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási
Megállapodásának módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a megállapodás módosítását egyrészt az a sajnálatos esemény hívta életre,
hogy Hantos község polgármester asszonya elhunyt, helyette alpolgármester úr jár el. Ezt
szükséges dokumentálni. Ha jól tudjuk februárban lesz az időközi választás utána ezt majd
nyilván hozzuk vissza, ha megválasztják a polgármestert. A módosítás további oka:
székhelyváltozás. Az Ady E. u. 164. szám alól a SESZI átköltözött a József A. utcába. Illetve
a jelzőrendszeres házi segítségnyújtást kivezettük, mert van helyette egy másik fajta
applikáció alapú. A jelzőrendszerest már évek óta nem használta senki. Hat riasztás volt az
idén abból öt téves a hatodiknál pedig teljesen mást szerettek volna közölni. Ezek miatt
szükséges az alapító okirat módosítása.
Az előterjesztést az ESZB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a PVVB elnökét úgy is, mint az
ESZB elnökhelyettesét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB és az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: ez az úgynevezett applikációs módszer azért nem olyan egyszerű, ha
idősekről van szó. Nincs mindenkinek okos telefonja.

Dr. Sükösd Tamás: okos órát adnak hozzá.

Borbély Sándor: ennek ki a felelőse, konkrétan kihez tartozik?

Dr. Sükösd Tamás: az államé. Egyébként akikről tudjuk, hogy gond van, ott házigondozással
és egyéb rendszerrel napi szinten jelen vagyunk.
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Nedoba Károly: az applikációs rendszert hányan veszik igénybe?

Dr. Sükösd Tamás: közel a húszhoz.

Nedoba Károly: ehhez az applikációs rendszerhez gondolom kellett egy minimum létszám,
hogy ezt a pénzt le tudja valaki húzni az államtól. Így lett pályáztatva feltételezem.
Egyszerűen úgy működik, hogy létrehozták, valaki ezt majd működteti, ebből valaki pénzt
kap, és a gyakorlatban lesznek négyen-öten akik használják vagy még annyian sem. Ez a
valós igazság.

Dr. Sükösd Tamás: továbbra is a mi szociális embereink mennek ki mindenkihez, mint ahogyeddig is.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
13/2023.(I.20.) határozata

A Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás
Társulási Megállapodásának módosításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a , Sárbogárd — Hantos —
Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási Megállapodásának módosítása" tárgyú
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

I.A Sárbogárd — Hantos — Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási
Megállapodását a képviselő-testület az alábbiak szerint módosítja, amely a Társulási
Megállapodás 9. számú módosítása:

1. Az I. A Társulás neve, székhelye, működési területe fejezet 3. pontja helyébe az alábbi
3. pont lép:
3. A Társulás tagjai:

Sárbogárd Város Önkormányzat (7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.) képviseli: Dr.
Sükösd Tamás polgármester

Hantos Község Önkormányzat (2434 Hantos, Nagylóki út 3.) képviseli: Fodor
János alpolgármester

Nagylók Község Önkormányzat (2435 Nagylók, Hunyadi utca 1.) képviseli: Tóth
József polgármester

2.A III. A Társulásra átruházott önkormányzati feladat — és hatáskörök fejezet 2.
pontjának helyébe az alábbi 2. pont lép:
2. A Társulás területén a szociális és gyermekjóléti feladatokat ellátó, közösen fenntartott és
működtetett intézmény:

a Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény (székhelye: 7000. Sárbogárd, József A. u. 14.)

3. Az V. A Társulás tevékenységi köre fejezet 1.4 pontja hatályát veszti.
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II.A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a Társult Önkormányzatok Képviselő-
testületeinek jóváhagyó döntéseit követően a Társulási Megállapodás 9. számú módosítását,
valamint az egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodást írja alá.

Határidő: 2023. január 31.
Felelős: polgármester

Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 16.), 17.), 18.) 19.) napirendi
ponttal kapcsolatos szavazásban nem vesz részt.

16. — A polgármester 2023. évi Cafetéria juttatási összegének megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

10.00 órakor Dr. Sükösd Tamás polgármester elhagyta a termet.
Jelen van 7 fő képviselő.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 16.)napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —kizárja.

A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
14/2023. (1.20.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 16.) A polgármester
2023. évi Cafetéria juttatási összegének megállapítása c. napirendi
pontnál a szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: költségvetést megalapozó döntés. Minden évben meg kell állapítani a
Cafetéria juttatás összegét. Ez jogszabályban meghatározott. Az összeg változatlan, tehát atavalyi évivel megegyező mértékű.

Novák Kovács Zsolt: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
15/2023.(I.20.) határozata

a polgármester 2023. évi Cafetéria juttatási összegének
megállapításáról

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta , A polgármester 2023.
évi cafetéria juttatási összegének megállapítása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot
hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester cafetéria-juttatását 2023.
december 31.-ig bruttó 200.000 Ft keretösszegben határozza meg.

A  képviselő-testület felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a határozatban foglaltak
végrehajtásáról intézkedjen.

Határidő: — folyamatos
Felelős: címzetes főjegyző

17. — A polgármester előző évi, igénybe vett szabadság mértékének megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 17.)
napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —kizárja.

A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
16/2023. (1.20.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 17.) A polgármester
előző évi, igénybe vett szabadság mértékének megállapítása c.
napirendi pontnál a szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: tavalyi évben minden szabadságát igénybe vette a polgármester úr, erről a
képviselő-testületet minden alkalommal tájékoztatjuk. Nulla az előző évi áthozott szabadság
mértéke.

10.03 órakor Dr. Sükösd Tamás polgármester visszatért a terembe.
Jelen van 8 fő képviselő.

Novák Kovács Zsolt: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
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A Képviselő-testület 7 igen (1 fő nem vett részt a szavazásban) szavazattal az alábbihatározatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
17/2023.(I.20.) határozata

a polgármester előző évi, igénybe vett szabadság mértékének
megállapításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta ,, A polgármester előző évi,igénybe vett szabadság mértékének megállapítása" tárgyú előterjesztést és az alábbihatározatot hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megállapítja, hogy Dr. Sükösd Tamáspolgármester a 2022. évre járó 41 nap szabadságát az ütemezésnek megfelelően igénybe vette,ennek megfelelően a címzetes főjegyző által vezetett nyilvántartás alapján a 2023. évreáthozott szabadság napjainak száma 0 nap.

Határidő: 2023. január 28.
Felelős: címzetes főjegyző

18. — A polgármester 2023. évi szabadságolási ütemterve
Előadó: címzetes főjegyző

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 18.)napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —kizárja.

A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
18/2023. (1.20.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamáspolgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 18.) A polgármester2023. évi szabadságolási ütemterve c. napirendi pontnál a szavazásbólkizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogymilyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (1 fő nem vett részt a szavazásban) szavazattal az alábbihatározatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
19/2023.(I.20.) határozata

a polgármester 2023. évi szabadságolási ütemtervéről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta , A polgármester 2023. évi
szabadságolási ütemterve " tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd Tamás polgármester által
benyújtott 2023. évi szabadságolási ütemtervét elfogadja.
A képviselő-testület felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg.

Határidő: folyamatos
Felelős: címzetes főjegyző

19. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes jegyző

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 19.)napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —kizárja.

A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
20/2023. (1.20.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 19.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólásvan-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A képviselő-testület 7 igen, (1 fő nem vett részt a szavazásban) szavazattal az alábbihatározatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
21/2023.(I.20.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd Tamás polgármester részére
2022. december 5 -től 2022. december 7-ig 3 munkanapra, valamint 2022 december 12-től2022. december 14-ig 3 munkanapra 2022. évi szabadsága igénybevételét engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye nyilvántartásba.

Határidő: 2023. január 31.
Felelős: jegyző
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Novák Kovács Zsolt alpolgármester visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás polgármesternek.

20. — Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: nem azért hozzuk vissza ezt a napirendi pontot állandóan, mert nemvagyunk képesek egy hosszabb távú koncepciót csinálni. Amíg nincs elfogadottköltségvetésünk, addig önmagában a korábbi rendszeren általános jelleggel való módosítástnem tudjuk végigvinni. Ez most arra volt jó, hogy lehetett közben látni az üzemanyagáralakulását és lehetett mondani, hogy először 500.000 Ft-tal egészítettük ki, utána eztvisszavettük 450.000 Ft-ra, most úgy áll az üzemanyagár, hogy ezzel a 450.000 Ft-tal akövetkező hónapban megoldható a szolgáltatás. Utána pedig megpróbálnánk vele valamimódon prognosztizálni az évnek a következő részét és nyilván a költségvetéssel egyidejűlegvalamilyen fajta összeget megállapítani, ami működőképessé teheti a szolgáltatást. Eztnyilván ezer dolog befolyásolja, úgyhogy nem tudom majd mennyire fog megállni a lábán, deegy hónapnál hosszabb koncepciót szeretnénk visszahozni erre. A költségvetés elfogadásaelőtt nem volt sem lehetőség, illetve nem lett volna jogszerű sem.Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
22/2023.(I.20.) határozata

Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester előterjesztésébenmegtárgyalta a , Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról" tárgyú előterjesztéstés az ügyben alábbi döntést hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Régió 2007 Kft. ($142 Úrhida, DózsaGyörgy utca 48.) helyi közösségi közlekedési szolgáltatás finanszírozási helyzetére valótekintettel úgy döntött, hogy a Közszolgáltatási szerződés szerinti önkormányzatiköltséghozzájárulás (ellentételezés) összegét, 2023. február 1. és február 28. közötti időszakra,450.000 Ft/hó összeggel megnöveli a közszolgáltatás folyamatos fenntartása érdekében, így ajelenlegi szerződés szerinti bruttó 2.935.854 Ft /hó összeg, 2023. február 1. és február 28.közötti időszakban 3.385.854 Ft/hó összegre változik.

Felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon a Közszolgáltatási szerződés módosításáról ésaláírásáról.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester
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21. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: remélem igaz a hír, hogy februárban költözhet a rendőrség?
Dr. Sükösd Tamás: én is remélem, mert megvan minden, eszközök egyebek. Az építkezéssorán készült ideiglenes kerítést gondolom szétbontják, és utána állítólag költöznek.
Paczona Lajosné: többször említettem már a tiszti lakótelepen lévő szelektív hulladékgyűjtőt.Áldatlan állapotok vannak egész télen. Mit lehet ez ügyben tenni?
Dr. Sükösd Tamás: ma péntek van, utoljára kedden szóltam az illetékeseknek, szólni fogunkújra.

Paczona Lajosné: a lakosság is nagyon rendetlen, mert én azt látom, hogy nemcsak a helybenlakók hordják oda a szemetet, hanem még talán Sárszentmiklósról is.
Dr. Sükösd Tamás: elindult egy folyamat, hamarosan társasház lesz. Aki a társasháznak aközös képviselője lesz a mai ismereteim szerint, ő sok másik helyen is közös képviselő. AzAdy lakótelepen vele szoktunk együttműködni. Tehát mi adtuk a szakembert a lakóközösségösszeadta az anyagárat és ilyen módon készültek a lezárható hulladékgyűjtő helyek. Itt egykicsit ennek köszönhetően rend lett.

Paczona Lajosné: az árkok rendbetételével kapcsolatban kapnak a lakók felszólítást?
Dr. Sükösd Tamás: szoktak kapni. Facebook-on is közzé lett téve, nagyon sok emberhezeljutott. Minden évben legalább egyszer közzé szoktuk tenni a kötelezettséget, hogy ezt megkell csinálni.

Tóth Béla: többen jelezték felém, hogy szemétszállítás utána a kukák szét vannak repedve.Dobálják és emiatt történik ez.

Dr. Sükösd Tamás: kell jelezni a szolgáltatónak a problémát. A Dészolg Kft-től továbbítják azészrevételt és le is követik, hogy csinálnak-e vele valamit. Nem gyorsak, de most volt többcsere. Be kell jelenteni a panaszt.

Bágyi Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

ÉDbI Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.
Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Egyéb bejelentés nem volt,Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt
a nyílt ülést 10.11 órakor bezárta azzal,hogy a képviselő-testület zárt ülésen Jolytatja tovább a munkát.

AJ, Ask ADr. Sükösd Tamás Dr. Veniicz Anitapolgármester címzetes főjegyző

— b BEL
2: kk.Tóth Béla Novák Kovács Zsoltképviselő, jkv. hitelesítő alpolgármester, jkv. hitelesítő
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. február 10-i soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Nedoba Károly képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 91fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető,  Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Napirendhez megjelentek: Huszárné Kovács Márta Zengő Óvoda intézményvezető,
Csanádi Tibor DESZOLG Kft képviseletében

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 87? órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó képviselők
igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
31/2023.(II.10.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. február
10-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
32/2023.(II.10.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. február
10-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: napirenddel kapcsolatban javasolja, hogy a Képviselő-testület vegye fel
napirendjére a 19/1. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról, 19/2. Sárbogárd
város Fenntartható "Városfejlesztési Stratégiájának és a TOP Plusz "Városfejlesztési
Programtervének elfogadása, 19/3. Tulajdonosi hozzájárulás a Sárbogárd SE részére a
Sárbogárd 1038/1 hrsz. alatt található Sporttelepet érintő fejlesztéséhez és a TAO program
keretében történő pályázat benyújtásához, 19/4. Az egyes szociális ellátásokról szóló
4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet módosítása c. előterjesztéseket.
Szavazásra teszi fel a módosított napirend elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
33/2023.(II.10.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról
Vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség teljesítése

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

3. Sportegyesületek beszámolója 2022. évi működésükről, személyi és tárgyi
feltételeikről, az önkormányzat által biztosított támogatás felhasználásáról
Előadó: polgármester

4. Tájékoztató a sportlétesítmények használatáról, fenntartási költségeiről
Előadó: polgármester

5. A Sárbogárdi Zengő Óvoda felvételi körzethatárainak megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

6. A Sárbogárdi Zengő Óvodába történő jelentkezés módjának és a 2023/2024-es
nevelési év beiratkozási időszakának meghatározása
Előadó: címzetes főjegyző

7. A Sárbogárdi Zengő Óvoda éves nyitva tartási rendjének megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

8. A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde éves nyitva tartási rendjének megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

9. Az önkormányzat saját bevételeinek és az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő
fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegének
meghatározása
Előadó: polgármester



10.

1.

12.

13.

14.

15.

16.

17.

18.

19.

Az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2023. évi bevételeinek és kiadásainak
meghatározása
Előadó: polgármester

Sárbogárd Város Önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének elfogadása
Előadó: polgármester

Sárbogárd Város Településszerkezeti Tervéről szóló 5/2017. (1. 20.) számú határozat
módosítása
Előadó: polgármester

Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 1/2017. (II.2.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A temetőkről és a temetkezésről szóló 21/2015. (V. 21.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Döntés a távhőszolgáltatással kapcsolatos 2023. évi bérleti díj felhasználásáról
Előadó: polgármester

Döntés a 7000 Sárbogárd, belterület 389.hrsz.-ú ingatlanból tulajdonrész felajánlásról
Előadó: polgármester

Címerhasználat engedélyezése
Előadó: polgármester
A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző
Bejelentések

19/1. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról
Előadó: polgármester

19/2. Sárbogárd város Fenntartható Városfejlesztési Stratégiájának és a TOP Plusz
Városfejlesztési Programtervének elfogadása
Előadó: polgármester

19/3. Tulajdonosi hozzájárulás a Sárbogárd SE részére a Sárbogárd 1083/1 hrsz. alatt
található Sporttelepet érintő fejlesztéséhez és a TAO program keretében történő
pályázat benyújtásához
Előadó: polgármester

1974. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
Január 21-én a Tehetség Művészeti Iskola tartotta meg a Kultúra napja gálát. Ennek a

megnyitásán vettem részt.
Január 23-án a pályázati lehetőségekről tartottunk egy egyeztetést.
Január 24-én rendkívüli közgyűlésen vettünk részt. Különböző fejlesztési döntések születtek,

amelyek érintik Sárbogárdot is. A 272/2014. Kormányrendelet szerint ezt akkor



lehet nyilvánosságra hozni, ha megjelenik. Erről egyelőre csak ennyit lehet
mondani.

Január 25-én a Fejér Megyei Labdarúgó Szövetség társadalmi elnökségének ülésén vettem
részt, ahol az elkövetkezendő, kiírandó bajnokságok illetve infrastrukturális
fejlesztéseknek az alapjairól beszéltünk és hoztunk döntéseket.

Január 30-án a még Sárbogárdon élő ukrán menekültekkel kapcsolatosan tartottunk
egyeztetést.

Január 31-én a kollégáim minden két hétben, én ezen a napon részt vettem a
sportcsarnoképítés kooperációján. Az ütem egyelőre úgy zajlik ahogy azt a forrást
biztosító elgondolta, illetve ahogy mi is elgondoltuk.

Február 2-án a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanácsa
ülésezett. A költségvetés előkészítése kapcsán hoztunk meg minden szükséges
döntést.

Február 3-án tárgyaltam egy lehetséges befektetővel az Ipari Parknál.
Február 6-án tartottuk meg az intézményvezetői egyeztetését a költségvetésnek, illetve

ugyanezen a napon rendőrkapitány úr meghívására informálisan még az ünnepélyes
átadó előtt jegyző asszonnyal illetve országgyűlési képviselő úrral bejártuk magát a
rendőrséget, illetve egyeztettünk a rendőrség vezetőjével és az állománnyal is.

Február 7-én különböző hulladékgazdálkodási kérdésekben volt szükséges egyeztetést tartani.
Február 8-án a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulásnak a [Társulási

Tanácsülése volt, amely elfogadta a költségvetését. A fejlesztés annyiban érint
bennünket is, hogy maga a lerakó mentesül itt legalábbis részben, mert innen a
hulladékot az EU szoros utasításai szerint részben Polgárdiba, részben Adonyba
kell elszállítani. Azt mondták, hogy kilométerben ennél sűrűbben nem érdemes
fejleszteni, ezért nem gondolkodnak abban, hogy a mi hulladéklerakónk tovább
fejlődjön. Ugyanezen a napon  Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és
Gyermekjóléti Társulás ülésén elfogadtuk a költségvetést.

Február 9-én alpolgármester úrral a Megyei Közgyűlés ülésén vettünk részt, ahol szintén
költségvetést fogadtunk el. A Megyei Közgyűlés abban a jó helyzetben van, hogy a
különleges gazdasági övezet miatt az ott termelődő jelentős mennyiségű helyi
iparűzési adónak egy része ott tud maradni működésre. Annyira magasak a számok,
hogy ami működésre ott tud maradni az is egy barátságos, kiszámítható és jó
működést vetít előre. Talán ez volt az egyetlen olyan költségvetés, ahol azt tudtuk
mondani, hogy igazából nincs probléma.

Előző testületi zárt ülésen kitüntetési javaslatról egyeztettünk.

24 Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.



A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
34/2023.(II.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
35/2023.(II.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok —végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3. Sportegyesületek beszámolója 2022. évi működésükről, személyi és tárgyi
feltételeikről, az önkormányzat által biztosított támogatás felhasználásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: minden sportegyesületnek, akinek adunk támogatást beszámolási
kötelezettsége van. Valamennyi sportegyesület eleget tett a beszámolási kötelezettségnek
határidőben. Sportegyesületeink nemcsak jogilag létező egyesületek, hanem tartalommal és
tagsággal megtöltött egyesületek. A támogatással minden egyesület el tudott és el is tud
folyamatosan számolni.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi az OKSB elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Paczona Lajosné: a beszámolóban leírhatták volna, hogy mire költötték a támogatást.
Valamelyik meg sem említi, hogy mennyit kapott. Elhiszem, hogy szabályszerűen
elszámoltak, de a képviselők is lehet, hogy szeretnék látni.

Dr. Sükösd Tamás: a beszámolók struktúrája mindig nagyon eltérő volt.
Ezt tudom feléjük közvetíteni. Nem hiszem, hogy ez egy eltúlzott kérés.

Paczona Lajosné: az íjászoknak nem lehetne nagyobb segítséget, helyet biztosítani nekik?



Dr. Sükösd Tamás: van helyük. A konténert az önkormányzat vásárolta számukra. Ez egy régi
harc. A terület gazdájával van egy hallgatólagos megállapodás, ott elférnek. A terület
tulajdonosa ezt a területrészt nem akarja külön eladni.

Nedoba Károly: képviselő asszony megjegyzése teljes mértékben megalapozott és teljes
mértékben igaza van. Az egyesületek talán megtisztelhetnék a képviselő-testületet azzal, ha
tartalmasabb és lényegre törőbb beszámolójuk lenne. De így is jó.

Dr. Sükösd Tamás: az egyesületek közül a Sárbogárd SE elnöke a mai napon kimentette
magát. Felhívott, hogy nem tud részt venni a mai ülésen. Minden egyesületvezető kapott
meghívót.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
36/2023.(II.10.) határozata

Sportegyesületek beszámolója 2022. évi működésükről, személyi és
tárgyi feltételeikről, az önkormányzat által biztosított támogatás

felhasználásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta ,Sportegyesületek
beszámolója működésükről, személyi és tárgyi feltételeikről" tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

A képviselő-testület a Sárbogárd SE, VAX Kézilabda Egyesület, Sárréti Íjász Club, Nihon
Karate Kyokai SE, Sárbogárdi Kosárlabda Club Egyesület beszámolóját megismerte, az
abban foglaltakat tudomásul veszi.

Határidő: értesítésre: február 28.
Felelős: polgármester

jegyző

4. Tájékoztató a sportlétesítmények használatáról, fenntartási költségeiről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: kvázi sokat egyszerűsödött a helyzet, amikor egy egyesület maradt
amelyik két sportlétesítményünket tartja fönn. Ez a Sárbogárd SE. Az egyesület működik.
Egyelőre küzd azzal, amivel mindenki más, hogy hogyan fognak alakulni majd az energiaárak
és mi lesz a fönnálló szerződéseivel, maradnak-e, felmondja-e a szolgáltató stb.
Ha valaki körülnéz a két sporttelepen, akkor azt nem lehet vitatni, hogy jó gazdája az
egyesület a sporttelepeknek, jól néznek ki. A fejlesztés most is zajlik. A 19/3. napirendi
pontnál egy tulajdonosi hozzájárulást adnánk egy TAO-s fejlesztéshez majd, amivel amúgy a
sárbogárdi pályán azt lehet mondani, hogy körbeértünk. A beszámoló mögött egy viszonylag
szoros együttműködés van tekintettel arra, hogy normatívaszerűen kapják meg a támogatást és
azzal folyamatosan el kell számolni.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az OKSB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok
elnökeit, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?



Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
37/2023.(II.10.) határozata

Tájékoztató a sportlétesítmények használatáról, fenntartási költségeiről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a ,Tájékoztató a
sportlétesítmények használatáról, fenntartási költségeiről" tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárd SE tájékoztatóit megismerte,
az abban foglaltakat elfogadja.

Utasítja a polgármestert, hogy a képviselő-testület döntéséről tájékoztassa a sportszervezet
vezetőjét.

Határidő értesítésre: 2023. február 28.
Felelős: polgármester

5. A Sárbogárdi Zengő Óvoda felvételi körzethatárainak megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: Tisztelettel köszöntöm intézményvezető asszonyt a teremben. Az előadó
kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az OKSB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok
elnökeit, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát fjegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az önkormányzati köznevelési feladat az óvoda maradt, így a
körzethatárok megállapítása is a miénk. Mivel a város struktúrája nem alakult át így a
körzethatárok sem változtak a korábbihoz képest.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.



Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
38/2023.(II.10.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Óvoda felvételi körzethatárainak
megállapításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta , A Sárbogárdi Zengő
Ovoda felvételi körzethatárainak megállapítása "tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot
hozta:
A Sárbogárdi Zengő Óvoda felvételi körzethatárait az alábbiak szerint állapítja meg:

Felvételi körzetek Sárbogárdi Zengő Óvoda
Székhely 7000 Sárbogárd Mikes köz 3.
7000, ADY ENDRE ÚT (teljes közterület)
7000, ANNA MAJOR (teljes közterület)
7000, ÁRPÁD LAKÓTELEP (teljes közterület)
7000, ÁRPÁD UTCA (teljes közterület)
7000, ASZTALOS UTCA (teljes közterület)
7000, ATTILA UTCA (teljes közterület)
7000, BARÁTSÁG LAKÓTELEP (teljes közterület)
7000, BARÁTSÁG UTCA (teljes közterület)
7000, BAROSS UTCA (teljes közterület)
7000, BERCSÉNYI UTCA (teljes közterület)
7000, BERZSENYI DÁNIEL UTCA (teljes közterület)
7000, BETHLEN GÁBOR UTCA (teljes közterület)
7000, BOLONDVÁR TANYA (teljes közterület)
7000, CSIK UTCA (teljes közterület)
7000, CSÓK ISTVÁN UTCA (teljes közterület)
7000, CSÖGÖR KÖZ (teljes közterület)
7000, DAMJANICH UTCA (teljes közterület)
7000, DOBÓ ISTVÁN UTCA (teljes közterület)
7000, DÖRÖGDI KÖZ (teljes közterület)
7000, FENYŐ UTCA (teljes közterület)
7000, GAGARIN UTCA (teljes közterület)
7000, GERGELY KÖZ (teljes közterület)
7000, GILICE KÖZ (teljes közterület)
7000, GÖBÖLÖS KÖZ (teljes közterület)
7000, HALADÁS ÚT (teljes közterület)
7000, HATVANI ÚT (teljes közterület)
7000, HŐSÖK TERE (teljes közterület)
7000, IFJÚSÁG UTCA (teljes közterület)
7000, IPARI SZŐLŐ (teljes közterület)
7000, ISKOLA KÖZ (teljes közterület)
7000, JÓZSEF ATTILA UTCA (teljes közterület)
7000, KERESZT UTCA (teljes közterület)



7000, KERTALJA UTCA (teljes közterület)
7000, KÍGYÓ KÖZ (teljes közterület)
7000, KINIZSI UTCA (teljes közterület)

7000, KIS KÖZ (teljes közterület)
7000, KIS UTCA (teljes közterület)
7000, KISFALUDY UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓK PUSZTA (teljes közterület)
7000, KISLÓK ADY ENDRE UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓK HUNYADI UTCA (teljes közterület)

7000, KISLÓK JÓZSEF ATTILA UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓK KOSSUTH UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓK PETŐFI UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓK RÁKÓCZI UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓK RÓZSA UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓK SZABADSÁG UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓK TAVASZ UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓKI UTCA (teljes közterület)
7000, KISLÓKPUSZTA (teljes közterület)
7000, KOSSUTH ÚT (teljes közterület)
7000, KOVÁCS KÖZ (teljes közterület)
7000, KÖZPONTI TANYA (teljes közterület)
7000, KÜLSŐSZŐLŐHEGY (teljes közterület)
7000, LAKTANYA (teljes közterület)
7000, LÁZÁR UTCA (teljes közterület)
7000, MÁDI KÖZ (teljes közterület)
7000, MÁNYOKI UTCA (teljes közterület)
7000, MÁTYÁS KIRÁLY UTCA (teljes közterület)
7000, MÁV TELEP (teljes közterület)
7000, MÉSZÖLY GÉZA UTCA (teljes közterület)
7000, MIKES KÖZ (teljes közterület)
7000, MILLENIUM 2000. ÚT (teljes közterület)
7000, NAGY LAJOS UTCA (teljes közterület)

7000, NAP UTCA (teljes közterület)
7000, NÉMETH LAJOS KÖZ (teljes közterület)
7000, NÉMETHSAROK UTCA (teljes közterület)
7000, NYÍL UTCA (teljes közterület)
7000, Ó UTCA (teljes közterület)
7000, PETŐFI SÁNDOR UTCA (teljes közterület)

7000, POSTA UTCA (teljes közterület)
7000, PUHA KÖZ (teljes közterület)
7000, RADNÓTI MIKLÓS UTCA (teljes közterület)

7000, RÓZSA UTCA (teljes közterület)

7000, SALAMON UTCA (teljes közterület)
7000, SALLAITANYA (teljes közterület)

7000, SÁVOLY KÖZ (teljes közterület)
7000, SIMON KÖZ (teljes közterület)
7000, SIMON UTCA (teljes közterület)

7000, SÖVÉNY UTCA (teljes közterület)



7000, SZEGFŰ UTCA (teljes közterület)
7000, SZÉLSŐ UTCA (teljes közterület)
7000, TEMPLOM KÖZ (teljes közterület)
7000, TINÓDY KÖZ (teljes közterület)
7000, TINÓDY UTCA (teljes közterület)
7000, TOMPA MIHÁLY UTCA (teljes közterület)
7000, TURY MIKLÓS UTCA (teljes közterület)
7000, ŐSZ UTCA (teljes közterület)
7000, VÁGÓHÍD UTCA (teljes közterület)
7000, VAK BOTTYÁN UTCA (teljes közterület)
7000, VIDEOTON GYÁRTELEP (teljes közterület)
7000, VIRÁGRÉSZ UTCA (teljes közterület)
7000, VIRÁGSAROK KÖZ (teljes közterület)
7000, VIRÁGSAROK UTCA (teljes közterület)

7000, WESSELÉNYI UTCA (teljes közterület)
7000, ZRÍNYI MIKLÓS UTCA (teljes közterület)
7003, KÖZTÁRSASÁG ÚT (részletes, páratlan 1-89, páros 2-92)
7000, SPORT UTCA (teljes közterület)

Felvételi körzetek Sárbogárdi Zengő Óvoda
Tagóvoda 7000 Sárbogárd, Gesztenye sor 1.
7000, MINDSZENTPUSZTA (teljes közterület)

7003, AKÁCFA UTCA (teljes közterület)
7003, ÁLMOSVEZÉR UTCA (teljes közterület)
7003, ARANY JÁNOS UTCA (teljes közterület)
7003, BÉKE UTCA (teljes közterület)
7003, BOCSKAI UTCA (teljes közterület)
7003, CSABA UTCA (teljes közterület)
7003, DEÁK FERENC UTCA (teljes közterület)
7003, EGRESSY BÉNI UTCA (teljes közterület)
7003, ELŐDVEZÉR UTCA (teljes közterület)
7003, ERKEL FERENC UTCA (teljes közterület)
7003, FASOR UTCA (teljes közterület)
7003, FEHÉRVÁRI ÚT (teljes közterület)
7003, GÁRDONYI GÉZA UTCA (teljes közterület)
7003, GESZTENYESOR (teljes közterület)
7003, HADNAGYPUSZTA (teljes közterület)

7003, HÁRSFA UTCA (teljes közterület)
7003, HOMOKSOR (teljes közterület)
7003, HUBA UTCA (teljes közterület)
7003, IBOLYA UTCA (teljes közterület)
7003, JILEKTANYA (teljes közterület)
7003, JÓKAI MÓR UTCA (teljes közterület)
7003, KAZINCZY FERENC UTCA (teljes közterület)
7003, KILLERTANYA (teljes közterület)
7003, KÖLCSEY FERENC UTCA (teljes közterület)
7003, KÖZTÁRSASÁG ÚT (részletes, páratlan 91-, páros 94-)
7003, LÁSZLÓ UTCA (teljes közterület)
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7003, LEHEL UTCA (teljes közterület)

7003, MAGYAR UTCA (teljes közterület)

7003, MIKLÓS UTCA (teljes közterület)
7003, MUNKÁCSY MIHÁLY UTCA (teljes közterület)
7003, NEFELEJCS UTCA (teljes közterület)
7003, NYÁRFA UTCA (teljes közterület)
7003, PARK UTCA (teljes közterület)

7003, RÁDITANYA (teljes közterület)
7003, RÁKÓCZI UTCA (teljes közterület)
7003, RÉTSZILAS VASÚTÁLLOMÁS (teljes közterület)
7003, RÉTSZILAS UJ UTCA (teljes közterület)
7003, SEMMELWEIS IGNÁC UTCA (teljes közterület)
7003, SZABADSÁG UTCA (teljes közterület)
7003, SZARVASPUSZTA (teljes közterület)
7003, SZÉCHENYI UTCA (teljes közterület)
7003, TÁNCSICS UTCA (teljes közterület)
7003, TISZA UTCA (teljes közterület)

7003, ÚJ UTCA (teljes közterület)
7003, VASÚT UTCA (teljes közterület)
7003, VEZÉR UTCA (teljes közterület)
7003, VÖRÖSMARTY UTCA (teljes közterület)

Felvételi körzetek Sárbogárdi Zengő Óvoda
Telephely 7000 Sárbogárd, Szent I. utca 49.
7000, ABAI ÚT (teljes közterület)
7000, ALSÓKÖRTVÉLYES TANYA (teljes közterület)
7000, ALSÓTÖBÖRZSÖK TANYA (teljes közterület)

7000, BÁGYI SOR (teljes közterület)
7000, BAJCSY-ZSILINSZKY UTCA (teljes közterület)

7000, BALASSI BÁLINT UTCA (teljes közterület)

7000, BEM UTCA (teljes közterület)

7000, BIGLITANYA (teljes közterület)

7000, CSONKA UTCA (teljes közterület)
7000, DÉCSEI SZŐLŐHEGY TANYA (teljes közterület)
7000, DÓZSA GYÖRGY LAKÓTELEP (teljes közterület)
7000, DÓZSA GYÖRGY UTCA (teljes közterület)
7000, ESZE TAMÁS UTCA (teljes közterület)
7000, HANTOSI ÚT (teljes közterület)
7000, HONVÉD UTCA (teljes közterület)
7000, HUSZÁRTANYA (teljes közterület)
7000, IMREMAJORI ÚT (teljes közterület)
7000, KATONA UTCA (teljes közterület)
7000, MÁJUS 1. MAJOR (teljes közterület)
7000, SZÁZADOS UTCA (teljes közterület)
7000, SZENT ISTVÁN UTCA (teljes közterület)
7000, TEMETŐ ÚT (teljes közterület)

7000, TEMETŐKÖZ (teljes közterület)

11



7000, TÜZÉR UTCA (teljes közterület)
7000, VAJER KÖZ (teljes közterület)

7000, VASÚTI ŐRHÁZ (teljes közterület)

Felvételi körzetek Sárbogárdi Zengő Óvoda
Telephely 7018 Sárbogárd-Pusztaegres, Hatvani u. 50.
7000, SÁRHATVAN PUSZTA (teljes közterület)
7018, ADY ENDRE UTCA (teljes közterület)

7018, BAROSS JÁNOS UTCA (teljes közterület)
7018, DEÁK FERENC UTCA (teljes közterület)
7018, DÉGI UTCA (teljes közterület)
7018, DÓZSA GYÖRGY UTCA (teljes közterület)
7018, FEHÉRVÁRI UTCA (teljes közterület)
7018, HATVANI UTCA (teljes közterület)
7018, KISS UTCA (teljes közterület)
7018, KOSSUTH LAJOS UTCA (teljes közterület)
7018, KÖZTÁRSASÁG TÉR (teljes közterület)
7018, ÖDÖNMAJOR (teljes közterület)
7018, ÖRS PUSZTA (teljes közterület)
7018, PETŐFI SÁNDOR UTCA (teljes közterület)
7018, RÁKÓCZI FERENC UTCA (teljes közterület)
7018, SZÉCHENYI ISTVÁN UTCA (teljes közterület)

és

7019, ANTALMAJOR (teljes közterület)

7019, ARANY JÁNOS UTCA (teljes közterület)
7019, DÓZSA UTCA (teljes közterület)
7019, HALASTÓ (teljes közterület)
7019, HATVAN-JÓZSEF ATTILA UTCA (teljes közterület)
7019, JÓZSEF ATTILA UTCA (teljes közterület)
7019, KÜLSŐHATVANPUSZTA (teljes közterület)
7019, NAGYH. -KOSSUTH LAJOS UTCA . ) (teljes közterület)
7019, NAGYH.- ZICHY JÁNOS UTCA (teljes közterület)
7019, NAGYHÖRCSÖK PUSZTA (teljes közterület)
7019, ORSZÁG ÚT (teljes közterület)
7019, PETŐFI UTCA (teljes közterület)
7019, TÖBÖRZSÖKI ÚT (teljes közterület)

Határidő: értesítésre, KIR adatbázis módosításra, adatszolgáltatásra: 2023. március
Felelős: jegyző

6. A Sárbogárdi Zengő Óvodába történő jelentkezés módjának és a 2023/2024-es
nevelési év beiratkozási időszakának meghatározása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.
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Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az OKSB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok
elnökeit, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a jelentkezés módja hasonló, a felvételi elvek hasonlóak jogszabályi
alapú. Május 2.,3.,4. a kijelölt nap.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
39/2023.(II.10.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Ovodába történő jelentkezés módjának és a
2023/2024-es nevelési év beiratkozási időszakának meghatározásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta A
Sárbogárdi Zengő Ovodába történő jelentkezés módjának és a
2023/2024-es nevelési év beiratkozási időszakának meghatározása
tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

A Sárbogárdi Zengő Óvodában a következő időpontok történik az
óvodai beiratkozás a 2023/2024-es nevelési évre:

2023. május 02-03-04. — 9:00-15.30 óráig.

A nemzeti köznevelésről szóló törvény rendelkezéseit minden esetben
figyelembe kell venni, különös tekintettel az alábbiakra:

Férőhelyek betöltésének sorrendje:

A 3. életévüket, valamint 5. életévüket 2023. VIII. 31-ig betöltő
gyermek

1. aki életvitelszerűen az óvoda felvételi körzetében lakik.
2. szüleinek munkahelye a felvételi körzetben van
3. aki Sárbogárd közigazgatási területéről érkezik.

A törvényben meghatározott átlag csoportlétszámtól való lefelé
történő eltérés nem megengedett, a maximális létszám túllépése
megengedett, a törvényben meghatározott mértékben. ,
A települési önkormányzat honlapján a Sárbogárdi Zengő OÖvoda
felvételi körzetei feltöltésre kerülnek.

Határidő értesítésre: február 25. közzétételre: március 31., beíratásra:
május 4.
Felelős: jegyző, intézményvezető

8.59 órakor megérkezett a terembe Dr. Prágerné Topp Erika.
Jelen van 10 fő képviselő.
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7. A Sárbogárdi Zengő Óvoda éves nyitva tartási rendjének megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: ennél a napirendi pontnál már a bizottsági ülésen javasoltuk, hogy a
pusztaegresi telephely vonatkozásában töröljük a félnapos nyitva tartás sorát a finanszírozási
dolgok egyértelműsítése végett. Egyébként változatlan szakmai tartalommal kívánjuk
elfogadni, amit az óvodapedagógus szakemberek, intézményvezető asszony összeállított.
Az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását az OKSB javaslata alapján.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
, 40/2023.(II.10.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Óvoda éves nyitva tartási rendjének megállapításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta A Sárbogárdi Zengő Óvoda
éves nyitva tartási rendjének megállapítása tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot
hozta:

A Sárbogárdi Zengő Óvoda részleges zárva tartási rendje:

Óvoda címe: Zárva tartás időpontja
Székhely
(Sárbogárd, Mikes köz 3.) 2023. augusztus 1. - 2023. augusztus 31.

Tagóvoda
(Sárszentmiklós, Gesztenye sor 1.) 2023. július 1. - 2023. július 31.

Töbörzsöki Telephely
(Sárbogárd, Szent István út 49.) 2023. július 1. — 2023. augusztus 31.

Pusztaegresi Telephely
(Pusztaegres, Hatvani út 50.) 2023. augusztus 1. — 2023. augusztus 31.

Az intézmény a gyermekek napközbeni ellátását folyamatosan biztosítja a 2011. CXC. Nkt
előírása szerint a kijelölt óvodában.

Óvoda címe: Ügyeleti nyitva tartás
Székhely
(Sárbogárd, Mikes köz 3.) 2023. július 1. — 2023. július 31.

Tagóvoda
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(Sárszentmiklós, Gesztenye sor 1.) 2023. augusztus 1. — 2023. augusztus 31.

Pusztaegresi Telephely
(Pusztaegres, Hatvani út 50.) 2023. július 1. — 2023. július 31.

Határidő: értesítésre: azonnal
Felelős: jegyző, intézményvezető

8. A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde éves nyitva tartási rendjének megállapítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: intézményvezető asszony jelezte, hogy a mai ülésen nem tud részt venni.
Az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az OKSB és az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok
elnökeit, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
41/2023.(II.10.) határozata

A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde éves nyitva tartási rendjének
megállapításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta A Sárbogárdi Hársfavirág
Bölcsőde éves nyitva tartási rendjének megállapítása tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde zárva tartási rendje: 2023. augusztus 1-31.

Határidő: értesítésre: azonnal
Felelős: jegyző, intézményvezető

9. Az önkormányzat saját bevételinek és az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő
fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegének
meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: jogalkotó meghatározta, hogy a saját bevétel 5094-át, nekünk markánsan
az iparűzési adó 5094-át, kell arányba állítani a fizetési kötelezettséget keletkeztetővel tehát a
törlesztő részletekkel. A tanuszodához kapcsolódóan volt 50 millió forint fejlesztési hitelünk.
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Annak van egy törlesztőrészlete még az idei évre vonatkozóan. Itt is messze alatta vagyunk
annak az aránynak, amit a jogalkotó megenged, ami akár 5094-is lehetne. Mi mindig 194-ot
szoktunk maximum elérni. A következő években pedig a mai ismereteink szerint ez az
adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettség nulla lesz. Így tehát azt lehet
mondani, hogy a költségvetés stabilitását meglapozó döntéseinket felelősen tudjuk ebben a
tekintetben meghozni, mert nincs olyan adósságszolgálatunk, amely veszélyeztetné a
bevételekhez képest a működést.
Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezem az OKSB, majd az ESZB, az ÜJB
és a PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
42/2023.(II.10.) határozata

Az önkormányzat saját bevételinek és az adósságot keletkeztető
ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet

követő három évre várható összegének meghatározásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat saját bevételeinek és az
adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő
három évre várható összegének meghatározása tárgyú előterjesztést megtárgyalta, és az
önkormányzat saját bevételeinek és az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési
kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegét a következőképpen
határozza meg:

adatok eFt-ban
353/2011. (XII. 30.) Korm. Rendelet
értelmében az önkormányzat saját
bevételének minősül 2023. 2024. 2025. 2026.

1. a helyi adóból származó bevétel, 280 000 000
280 000

000
280 000

000 280 000 000
2. az önkormányzati vagyon és az
önkormányzatot megillető vagyoni értékű jog
értékesítéséből és hasznosításából származó
bevétel,

3. az osztalék, a koncessziós díj és a
hozambevétel, 18 604 000 35 000 000 35 000 000 35 000 000

4. a tárgyi eszköz és az immateriális jószág,
részvény, részesedés, vállalat értékesítéséből 8 000 000 8 000 000 8 000 000
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vagy privatizációból származó bevétel,

5. bírság-, pótlék- és díjbevétel, valamint 10000001/ 5000000/ 5000 000 5 000 000
6. a kezességvállalással kapcsolatos megtérülés.

Pm " 328 000 328 000 328 000
Saját bevételek 299 604 000 000 000 000
Az önkormányzat adott évi saját bevételeinek

164 000 164 000 164 000
5090-a 149 802 000 000 000 000

adósságot keletkeztető ügyletekből és
kezességvállalásokból fennálló kötelezettségek 2023. 2024. 2025. 2026.

Fejlesztési hitel törlesztése (utak,
közműfejlesztés) 8 325 000
Hitel-, kölcsöntörlesztés államháztartáson
kívülre 8 325 000

Hosszú lejáratú hitelek, kölcsönök kamata 700 000

Összesen 9 025 000

Utasítja a polgármestert, hogy az adósságot keletkezető ügyletekhez történő hozzájárulás
részletes szabályairól szóló 353/2011.(XII.30.) Korm.rendelet alapján a szükséges
intézkedéseket tegye meg.

Határidő: március 16.
Felelős: polgármester

10. — Az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2023. évi bevételeinek és kiadásainak
meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Környezetvédelmi Alapot nemcsak azért tartjuk fönn, mert kötelező,
hanem azért tartjuk fönn, mert jó és hasznos dolog. A talajterhelési díjból tevődnek össze
túlnyomórészt a bevételei, illetve bírságokból. A Környezetvédelmi Alap vonatkozásában az
egyetlen dolog, ami aggasztó, hogy folyamatosan csökken. A csökkenésnek az az oka, hogy
minden évben ipari mennyiségű pénzt kell költetnünk az illegális hulladéklerakók
megszüntetésére. Kicsi, de hatékony beruházásainknak köszönhetően a kihelyezett táblák és
vadkamerák eredményeztek területeken tisztulást, de nagyon nem értünk körbe. Azt kell látni,
hogy a 300 km árok mellett van 170 km dülőutunk is. Ebben a tekintetben, aki hulladékot
akar elhelyezni, az igen kreatív. Gyakorlatilag az összes település küzd ezzel a problémával
Magyarországon. Amennyire örülünk az egyik oldalon a hulladékradar applikációnak, a
másik oldalon ez gyakorlatilag annyira be is szorít bennünket, mert aki ezzel az applikációval
fölteszi, hogy talált egy kupac szemetet, másvalaki egy irodában, megállapítja GPS
koordinátákból, hogy ez közterület és már itt is van a határozat, hogy 30 napon belül
szüntessük meg, számoljunk el. Itt, ha büntetőjogi kifejezést akarnék hozni, a nyomozás
eredményessége és váderedményességi mutató nem ér be a természetes számok halmaza alá.
Úgyhogy, amikor vannak ilyen illegális szemételhelyezések akkor azokat az önkormányzat
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azért, hogy jobb legyen a környezetünk a saját költségére eltakarítja. Hosszútávon ennek
valahol meg kell fordulnia. Néhány helyen sikerült a kamera segítségével megtudni, hogy kik,
mit raknak le. Ennek volt eredménye, de nincs annyi kamera, informatikus a világon, aki
megy és töltögeti az adaptereket, cseréli a winchestert, szedi le róla az adatot. Ez nagyon
komoly feladat, egyelőre a műszakis kollégák bírják és próbálunk ezzel haladni.
Van még egy állandó kiadása a Környezetvédelmi Alapnak az pedig a monitoring kút a
rekultivált szeméttelepen. Nem tudom, hogy ez valaha véget ér-e, mert nekem
meggyőződésem, hogy az egyik szonda a szemétbe van belefúrva. Mindegyik másiknak
teljesen jók az adatai, annak nem. Ezt nem mi döntöttük el, hogy monitorozni kell, hanem a
jogalkotó. Jelentős kiadás ez a Környezetvédelmi Alap terhére.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
43/2023.(II.10.) határozata

Az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2023. évi bevételeinek és
kiadásainak meghatározásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , Az Önkormányzati Környezetvédelmi
Alap 2023. évi bevételeinek és kiadásainak meghatározása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta
és az alábbi döntés hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről szóló Sárbogárd Város
Önkormányzat Képviselő-testülete önkormányzati rendeletében meghatározottak alapján az
Önkormányzati Környezetvédelmi Alap számlán lévő pénzösszeget és az alap további
bevételeit a Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének , Az Önkormányzati
Környezetvédelmi Alap működéséről" szóló 41/2015. (X. 21.) önkormányzati rendelete 3. §
(1) bekezdésében foglalt célok megvalósítását szolgáló tevékenységekre kell fordítani,
továbbá az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2023. évi bevételeinek és kiadásainak
előirányzatát következők szerint határozza meg:

Az elkülönítetten vezetett 50440016-10026861 számlaszámú Környezetvédelmi Alap számla
2023. év január 1-i nyitó egyenlege: 4.965.752,- Ft.

2023. évben az elkülönített számlánkra várható bevételi forráskén a következőkkel
számoltunk:
- talajterhelési díjból: 1.000.000,-Ft
- bírságból: 500.000,-Ft

összesen: 1.500.000,-Ft

A számláról történő évközi kifizetésként a környezet védelmét eredményező feladatok
ellátására a következők szerint terveztünk:
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- Zábrák Kft. részére, a Sárbogárd, külterületi 0103/2 hrsz.-ú földrészleten a felhagyott szilárd
kommunális hulladéklerakó 2022. évi monitoring tevékenység végzéséért és záródok. 2023.
év április 30-i kifizetési határidővel (az OKIR — Országos Környezetvédelmi Rendszeren a
Környezetvédelmi Hatósághoz történő jelentés teljesítését követően): — 511.811,- Ft-- ÁFA

-illegális hulladéklerakások felszámolása önkormányzati területen (ismeretlen tettes esetében)
472.441, - Ft-- ÁFA

-hulladék elszállítása közterületről és ártalmatlanítása: 1.102.362,- Ft - ÁFA

- a három tétel összesen, azaz a 2023. évi tervezett kiadás összesen: 2.086.614,- Ft-- ÁFA

Felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a bevételek évközi alakulásához mérten - a
tervezettekhez viszonyítva - a tényleges bevétel legyen akár pozitív vagy akár negatív előjelű
- mindenkor legyenek figyelemmel arra, hogy a meghatározott célokra történő ráfordítás
során a kiadások ne haladják meg az elkülönített számlán lévő pénzösszeg egyenlegét.

Határidő: Az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2023. évi felhasználásának
elfogadásáról szóló és az alap pénzmaradványának jóváhagyására vonatkozó
előterjesztésének időpontja, azaz 2024. évben a Sárbogárd Város Önkormányzata 2023. évi
zárszámadásának elfogadásával megegyező időpont.

Felelős: — polgármester
jegyző

11. — Sárbogárd Város Önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének elfogadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a jogszabály szerint február 15-ig kell a költségvetést benyújtani.
Januárban egy részletes indokolással behoztuk a költségvetést. Ez a második forduló. A
forráshiány 253.752.524 Ft amivel számolunk. A várható 300 millió forintot bizonnyal elérő
maradványból kívánjuk ezt finanszírozni. Tehát a jogszabálynak megfelelően nem tervezünk
működési hiányt. Korábban egy másik napirendi pont kapcsán utaltam rá, hogy az önként
vállalt feladatoknál forrásnövekedést jelenleg nem lehetne indokolni semmivel. Viszont úgy
ítéltük meg és úgy ítélte meg a képviselő-testület is, hogy meg kell tartanunk ezeket az önként
vállalat feladatainkat, legalább azon a szinten, amivel az iskolai és egyéb táborozásokat
támogatjuk, amivel az egyesületeket támogatjuk, legyenek azok akár sportegyesületek vagy
egyéb társadalmi szervezetek, ezeket megtartjuk a rendszerben. Azt korábban elmondtuk a
személyi jellegű kiadásoknál, hogy a köztisztviselők vonatkozásában az önkormányzat
döntésén alapuló illetményalapot, ami 60.000 Ft-os nagyságrendű szintén fent kívánjuk tartani
azon egyszerű oknál fogva, mert ezzel lehet itt tartani a kollégákat és ezzel lehet elérni azt,
hogy ne kelljen mindenkinek bérkompenzációt fizetni. Egy picit a garantált fölött tudjunk
lenni. A képviselők vonatkozásában egyelőre a korábbi döntést tartottuk fönn, a polgármester
és az alpolgármester esetében nem hagy nagyon mozgásteret a jogalkotó, meghatározza azt,
hogy mit lehet tenni, így a Cafetéria megállapítás is tulajdonképpen abban a tekintetben
formális ami később következik, hogy a jogalkotó azt erősebben határolja el. A bevételi
előirányzata a költségvetésnek 1.900.954.812 Ft, a kiadási előirányzat pedig 2.154.707.366
Ft. A különbözetet pedig a 300 millió forint maradványból kívánjuk finanszírozni. Fontos
ilyenkor februárban még arról beszámolni, hogy milyen döntéseket kellett hozni a
költségvetés felhatalmazása nélkül, tekintettel arra, hogy a költségvetést nem január 1-én
fogadjuk el. Lehet látni, hogy az eddig érkezett bevételeink 106.814.298 Ft-ot tettek ki. A
kiadásaink 152.689.934 Ft, ez is arra enged következtetni, hogy a költségvetésünk stabil és
működőképes. Amikor átmenetileg a bevételeink nem érik el azt a szintet, ahol a kiadásaink
vannak, akkor sem kell fordulnunk semmilyen pénzügyi segítséghez, egyelőre ezt meg tudjuk
oldani a saját működésünk kereteiben.
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Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezem az OKSB, az ESZB, az ÜJB és a
PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Paczona Lajosné: az 1. mellékletben fel van sorolva 2021.,2022. évi várható és 2023. évi
előirányzat pld. a személyi jellegű juttatások, ami kevesebb, mint a 2022. várható és a dologi
is, holott tudjuk, hogy minden milyen drasztikusan emelkedett. 2022-ben volt valami
rendkívüli kiadás?

Háriné Németh Ilona: a 2022. éviben benne vannak a pályázatos pénzek.

Paczona Lajosné: de még a 2021. évinél is kevesebb.

Dr. Sükösd Tamás: abban is benne vannak azok az összegek.

Háriné Németh Ilona: a 2023. éviben a pályázatokat nem tervezzük, hanem ez a
maradványban fog megjelenni.

Paczona Lajosné: köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a pályázatoknál, amikor van olyan, hogy be lehet vonni magát az
önkormányzatot akkor jegyző asszony engedélyével és döntése alapján ki vannak jelölve azok
a kollégák, akiknek ez plusz munka és idő. Ebben tudnak kapni plusz juttatást. Ez végig
vonult a 2021. és a 2022. évin. Úgy tűnik, hogy 2023-ban is még van a kifutó pályázatok
közül, de pénzügy-technikailag úgy van megoldva, ahogy osztályvezető asszony elmondta. A
közfoglalkoztatás szintén ebben gerjeszt egy hullámot. Ebben a vonatkozásban február 28.
után látjuk a számokat, mert február 28-ig fut ki az előző áthúzódó program.
Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet elfogadását.
A Képviselő-testület 9 igen, 1 tartózkodó szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
9/2023.(II.23.) önkormányzati rendelete

a Sárbogárd Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről

12. — Sárbogárd Város Településszerkezeti Tervéről szóló 5/2017.(I.20.) számú határozat
módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: amikor településrendezési eszközöket módosítunk ez általában, ha jól
számolom négy szavazás, mert vannak társadalmasítások, főépítészi válaszok, egyebek. Ezek
mind a rendezési tervünknek, településszerkezeti tervünknek olyan részei voltak, amik vagy
magán vagy valami nagyobb beruházás legyen ez akár egy lakóház építése, vagy állatoknak
szánt téli beálló építése, ezeket gátolta ebben a tekintetben. Ez már a végszavazás. Két
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döntésünk van még és utána ezek a beruházások el tudnak indulni. Ezek között van olyan pld.
ami mögött milliárdos pályázati forrása van egy nagy cégnek.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
44/2023.(II.10.) határozata

Sárbogárd Város Településszerkezeti Tervéről
szóló 5/2017.(I.20.) számú határozat módosítása

Sárbogárd "Város Önkormányzatának —Képviselő-testülete a -, Sárbogárd [Város
Településszerkezeti Tervéről szóló 5/2017. (I.20.) számú határozat módosítása" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozza:

1. Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 5/2017. (1.20.) számú határozat
mellékleteként jóváhagyott Sárbogárd Településszerkezeti tervét, jelen határozat 1.
mellékletét képező TSZT/M-1/13; és a TSZT/M-1/14; jelű fedvény tervvel módosítja. A
módosítás területi hatálya jelkulccsal lehatárolt terület.

2. A Településszerkezeti Terv leírásának 2.2.1.4. pontja jelen határozat 2. mellékletének 1.
pontjában foglaltakkal egészül ki.

3. A Településszerkezeti Terv leírásának IV. fejezetében szereplő területfelhasználási
mérleget bemutató táblázatok helyébe, a jelen határozat 2. mellékletének 2. pontjában foglalt
táblázatok lépnek.

4. Figyelemmel - A településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről,
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.)
Korm. rendelet 67.§ (9) bekezdésére, jelen határozat az elfogadását követő napon lép
hatályba.

Felelős: Polgármester,
Határidő: folyamatos

13. — Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 1/2017.(II.2.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.
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Dr. Sükösd Tamás: az indok gyakorlatilag ugyanaz, mint az előző napirendi pontnál. Az
állami főépítész tett még egy javaslatot. A településtervező jelezte, hogy a főépítész
észrevétele nem jogszabályon nyugszik.
Maga a Helyi Építési Szabályzat ezzel szintén elért a záró szavazási körbe. Innentől azokat az
egyedi igényeket, amiket kértek tőlünk, a terveken végigvezettek és a kérelmezők meg is
finanszíroztak, azokat be tudjuk építeni a Helyi Építési Szabályzatba.
Az előterjesztést a PVVB és az ÚJB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy milyen
módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
10/2023.(II.23.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 1/2017.(1I.2.)
önkormányzati rendelet módosításáról

14. — A temetőkről és a temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm Csanádi Tibort a DÉSZOLG Kft képviseletében. A
DÉSZOLG Kft a temetőüzemeltetés szerződésünkben a feladatellátó.
Az előterjesztést a PVVB és az ÚJB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy milyen
módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: markánsnak tűnik a módosítás. Megkaptuk a mögöttes dokumentációt. Az
urna beszerzési ára 56.000 Ft körül van. A környékbeli településeken érdeklődtem, ahol
mivesebbeket használnak, ott ennél is drágább. Ez az emelés önmagában az anyagköltséget
tartalmazza, a beépítést már érdemben nem.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Nedoba Károly: ez több mint 10094-os emelés. Az, hogy emelni kell egyértelmű a jelenlegi
építőanyagárak és munkadíj ismeretében, de ez mellbevágó lesz a lakosságnak. Én ezt
átgondolnám.
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Dr. Sükösd Tamás: leigazolták a beszerzési árát. Így is a beépítés tulajdonképpen a
szolgáltatónak ráfizetés.

Csanádi Tibor: ez így van sajnos.

Dr. Sükösd Tamás: minimálbérrel számolva is, ha azt mondjuk, hogy ezt négy perc alatt
megcsinálja, ez akkor is mínuszos. Nem vagyunk hívei a nagy emeléseknek, de annak sem
vagyunk hívei, hogy a városüzemeltető céget egyébként komolynak tűnő döntéshozatal
mellett, ha úgy tetszik , csinnadrattával" csődbe vigyük. Fordítanék ezen egyet. Van lehetőség
számos temetőben — Kaposváron láttam először ilyent — urnasírba temetkeznek, az ember
saját maga megveszi azt, a költsége ennek nagyon sokszorosa és egyébként az urnás temetés
még mindig töredéke a koporsósnak. Ezzel még a köztemetés ára alatt vagyunk, pedig a
köztemetés is Sárbogárdon és környékén a legolcsóbb. Ez egy rendkívül érzékeny téma
folyamatosan egyeztetünk ebben. A 10094-kal matematikailag igazad van, viszont én azt
gondolom, hogy önmagában ez egy egyszerű teljesen indokolt gazdasági döntés.

Nedoba Károly: milyen lesz a közvélemény? Ekkora emelésre, hogyan reagálnak?

Dr. Sükösd Tamás: aki rendelt meg már temetést az semmit nem fog mondani, mert pontosan
tudja, hogy milyen számok vannak. Az ügyfélfogadásomra jönnek olyan személyek, akik azt
mondják, hogy nincs pénzük a szerettüket eltemettetni. Elmondjuk, hogy lehet kérni
köztemetést. Köztemetés nem kell. Még akkor sem, ha van egy kevés pénze és a
köztemetéshez tudna egy-két szolgáltatást rendelni. Az idei évben kettő ilyen eset volt, hitelt
vettek fel, mert mit szólnak. A koporsós temetés 500.000 Ft körüli költségét inkább hitelből
megoldották. Ezt kevésbé értem, mint azt, hogy arra mit mondanának, hogy az urnás temetés
ennyibe kerül. Az urnás temetések száma nagyon magas. Még így is a köztemetés alatt van. A
köztemetés 80.000 Ft.

Nedoba Károly: megszavazom, csak fel szeretném hívni a Képviselő-testület tagjainak a
figyelmét, hogy ha ezt megkérdezik a lakók, ezt meg kell magyarázni.

Dr. Venicz Anita: 2,5 évig nem lehetett emelni. Volt olyan, hogy behoztuk a
rendeletmódosítást, a testület megszavazta majd ezek után hatályon kívül kellett helyezni,
mert a Kormányhivatal jelezte, hogy nem lehet a veszélyhelyzet idején emelni. Tehát ha
fokozatosan tudtunk volna emelni az összeget, akkor nem lenne most ez a drasztikus szintű
emelés.

Csanádi Tibor: 2021-ben, 2022-ben veszteséggel értékesítettük az urnahelyeket.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
11/2023.(II.23.) önkormányzati rendelete

A temetőkről és a temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.)
önkormányzati rendelet módosítása

15. — Döntés a távhőszolgáltatással kapcsolatos 2023. évi bérleti díj felhasználásáról
Előadó: polgármester
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Dr. Sükösd Tamás: az egyetlen jó hír a távhő kapcsán, hogy legalább a távhő bérleti díjról
még tudunk dönteni, mert nemhogy ármeghatározó, de már árjavaslattevő hatóság sem
vagyunk kb. 10 éve. Két dolog van. Egyrészt a távhőszolgáltatónak vannak napi dolgai amiket
szükséges megtenni, illetve kötöttünk velük egy hosszabb együttműködési, ahol van egy
koncessziós fejlesztés. Ez egészen komoly, ők erre pályázati forrást nyertek, ami elindult a
maga útján. Annak is vannak olyan részterületei, amit a bérleti díjból finanszírozunk meg. A
bérleti díjat nyilván erre a rendszerre kell fordítani.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
45/2023.(II.10.) határozata

Döntés a távhőszolgáltatással kapcsolatos 2023. évi bérleti díj felhasználásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,,Döntés a távhőszolgáltatással
kapcsolatos 2023. évi bérleti díj felhasználásáról" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az
alábbi döntést hozta:

1., Épület-fenntartási munkák c) pontja alapján a József Attila u. 15. szám alatti fűtőmű,
kazánház épület bitumenes szigeteléssel fedett tetőfelületén meglévő 6 db esővíz lefolyó
nyílás környezetében meggyengült szigetelő anyag, illetve a kiemelt tetőszellőzők élein
részben elvált, megereszkedett fedőanyag megerősítése üvegszálas erősítésű kenhető
szigetelési technika alkalmazásával. A megerősítéssel megszűntetjük a csapadékos időkben a
lefolyóknál és szellőzőknél jelentkező részleges beázásokat, illetve ebből származtatható
későbbi károkat.

220.000.-Ft - ÁFA

2., Hőforrás oldali fejlesztés a) pontja alapján a József A. u. 15. fűtőműnél a KEHOP-5.3.1-
17-2017-00027 kazánházi korszerűsítés, részleges távhővezeték csere és hőközponti
korszerűsítés 2022 évi kivitelezése során beépített új gépészeti berendezések
vezérlőegységeinek távfelügyeleti rendszerét tervezzük kiépíteni. A fűtőműben kialakítandó
központi távfelügyeleti rendszerhez másodlagosan tervezzük csatlakoztatni a Hősök tere 2.
kazánház fűtési felügyeletét. A felügyeleti rendszer értesítést küld (telefonhívás, SMS,
riasztás) az üzemviteli paraméterekben bekövetkező, hibák, (vízhiány, nyomásveszteség,
áram, gáz kimaradás, fűtési hőmérséklet paraméterek alul, felül teljesítéséről) esetleges
vészeseti leállások bekövetkezéséről a távhőszolgáltatást ellátónak, így gyors intézkedés
kezdhető meg, megelőzve komolyabb anyagi károk fellépését.

4.630.000.-Ft 4- ÁFA
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3., A Koncessziós Szerződés rövid távú fejlesztés (1-5 év) Épület-fenntartási munkák b) pont
alatt tervezett fejlesztésből a Hősök tere 2. távfűtési rendszer feltöltésére, utántöltésére a
megfelelő vízminőség fenntartására az elavult, nem működő vízlágyító (BWT Mobil)
vízlágyító berendezés cseréjét javasoljuk, mellyel a kazán, illetve fűtési rendszer megfelelő
vízminőséggel történő ellátása biztosított marad.

150.000.-Ft 4- ÁFA

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy a
döntéséről a határozat megküldésével értesítse a Szolgáltatót, gondoskodjon az Egyszerűsített
Vállalkozói Szerződés megkötéséről, továbbá a határidőben történő műszaki átadás-átvételi
eljárás lefolytatásáról és a pénzügyi elszámolás érdekében a szükséges intézkedések
megtételéről.

Határidő: - értesítésre és az Egyszerűsített Vállalkozói Szerződés megkötésre: 2023. március
31.

- műszaki átadás-átvételi eljárásra, pénzügyi elszámolásra: 2023. december 15.
Felelős: polgármester

16. — Döntés a 7000 Sárbogárd, belterület 389 hrsz-ú ingatlanból tulajdonrész felajánlásról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Dobó utca és a Virágrész sarkán van az ingatlan. A két tulajdonos volt
nálam, megtették a felajánlást. Javaslom, hogy az önkormányzat fogadja el. Ennek két oka
van. Az egyik, hogy a szerződésen kívül ezzel költségünk nincs, mert ingyenes felajánlásról
van szó, a másik pedig, hogy ha be kellett avatkozni, mert gazos volt, akkor eddig sem álltak
az önkormányzaton kívül sokan a sorba. Ha esetleg a későbbiek során a többi tulajdoni
hányad is idekerülne oda tudnánk adni valakinek, aki építene rá egy tisztességes lakóházat. A
határozati javaslat , A" változatát javaslom elfogadni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat , A"
változatának elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
46/2023.(1I.10.) határozata

Döntés a 7000 Sárbogárd, belterület 389 hrsz-ú ingatlanból tulajdonrész felajánlásról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Döntés a 7000 Sárbogárd, belterület
389. hrsz.-ú ingatlanból tulajdonrész felajánlásáról ,, tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az
alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzata ajándékozási szerződést köt Katona István 7000 Sárbogárd,
Tinódy utca 205. és Katona Márta 7000 Sárbogárd, Kossuth utca 44. szám alatti lakosokkal a
7000 Sárbogárd 389.hrsz.-ú,természetben a 7000 Sárbogárd, Virágsarok köz 389 hrsz. alatt
található 231 m? nagyságú beépítetlen terület megnevezésű ingatlanból tulajdonrészük átadására.
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A tulajdonrész átruházásával járó mindennemű díj és költség az önkormányzatot terheli.

Felkéri a polgármestert, hogy a testületi ülést követően Katona István 7000 Sárbogárd, Tinódy
utca 205. és Katona Márta 7000 Sárbogárd, Kossuth utca 44. szám alatti lakosokat a
Képviselő-testület döntéséről tájékoztassa.

Felhatalmazza a polgármestert, és a címzetes főjegyzőt az ajándékozási szerződés
előkészítésére és aláírására.

Határidő: tájékoztatásra, a testületi ülést követően azonnal
ajándékozási szerződés aláírására: folyamatos
Felelős: polgármester, címzetes főjegyző

17. — Címerhasználat engedélyezése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a társaság elég régóta használ több olyan önkormányzati területet, amit
már senki nem akart, mert nagy géppel való műveléshez kicsi, kapálni viszont nagy. Ők 3-4
éve vannak itt, náluk egyfajta átalakulás van, mert nem ők lesznek az engedély jogosultjai a
termékre. A termék próbazacskóját láttam, szép. Őstönkölyt termelnek, nem kell permetezni,
kiírtja akár a gazt is. Mivel ők ezt itt állítják elő és nem kizárt, hogy a gyártás is teljes
egészében idehozzák, ehhez kérték a címerhasználatot. Mivel térítésmentesen tudjuk
biztosítani a címerhasználatot, ha úgy látjuk, hogy ez a termék nem megfelelő, akkor ezt az
engedélyt vissza is lehet vonni. Nekik azért szükséges most, mert ez az engedélyeztetés része.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
47/2023.(II.10.) határozata

Címerhasználat engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a ,Címerhasználat
engedélyezése" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Titkok háza Nonprofit Kft részére a
,:Spelta" termékcsaládon engedélyezi a Sárbogárd Város Címere használatát.

Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a kérelmező értesítéséről gondoskodjon.

Határidő felterjesztésre: 2023. február 24.
Felelős: polgármester
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Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 18.) napirendi ponttal kapcsolatos
szavazásban nem vesz részt.

18. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes jegyző

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 18.)
napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —
kizárja.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
48/2023. (II.10.) határozata

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 18.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás
van-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen, (l fő nem vett részt a szavazásban) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
49/2023.(II.10.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd Tamás polgármester részére
2023. január 4 -től 2023. január 5-ig 2 munkanapra 2023. évi szabadsága igénybevételét
engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye nyilvántartásba.

Határidő: 2023. február 28.
Felelős: jegyző

Novák Kovács Zsolt alpolgármester visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás polgármesternek.

19/1. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a helyi közösségi közlekedés finanszírozására készített kvázi
pótköltségvetéseink voltak egymás után miután nem volt költségvetésünk, ezért nem lehetett
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hosszabb szabályozót beletenni. Azért tettünk bele mindig egy hónapot, mert szerettük volna
azt látni, hogy esetleg az üzemanyagár alakulása tudja-e ezt úgy befolyásolni, hogy
markánsan meg lehessen változtatni. Jelenleg nem ez látszik, ezért a legutóbb használt
kiegészítést szoroztuk föl évre és az látszik ebben a helyi közlekedési finanszírozásban. Ha
ezt elfogadja a képviselő-testület, ezzel a nagyságrenddel van tervezve a költségvetésünk is.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
50/2023.(II.10.) határozata

Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester előterjesztésében
megtárgyalta a , Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról" tárgyú előterjesztést
és az ügyben alábbi döntést hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Régió 2007 Kft. (8142 Úrhida, Dózsa
György utca 48.) helyi közösségi közlekedési szolgáltatás finanszírozási helyzetére való
tekintettel úgy döntött, hogy a Közszolgáltatási szerződés szerinti önkormányzati
költséghozzájárulás (ellentételezés) összegét, 2023. március 1. és december 31. közötti
időszakra, 450.000 Ft/hó összeggel megnöveli a közszolgáltatás folyamatos fenntartása
érdekében, így a jelenlegi szerződés szerinti bruttó 2.935.854 Ft /hó összeg, 2023. március 1.
és december 31. közötti időszakban 3.385.854 Ft/hó összegre változik.

A város 2023. évi költségvetésében, önkormányzati költséghozzájárulás (ellentételezés) éves
betervezett 40.millió Ft összegét meghaladó 630.248 Ft összeget a Költségvetés tartalékának
terhére biztosítja.

Felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon a Közszolgáltatási szerződés módosításáról és
aláírásáról.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

19/2. Sárbogárd város Fenntartható Városfejlesztési Stratégiájának és a TOP Plusz
Városfejlesztési Programtervének elfogadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ezt már elfogadtuk. A Megyei Közgyűlés mellett működő tervező kért
egy-két technikai módosítást, kijavítottuk. Visszavittük oda. Most annak a közreműködő
szervezetnek, ahova ezt be kell nyújtani, az az álláspontja, hogy onnan nem kell döntés, ha
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egy tudomásul vevő levelünk van, hogy azt benyújtottuk. Ilyen levelünk van. Jelezték, hogy
akkor újra döntést kell nekünk hozni róla.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
51/2023.(II.10.) határozata

Sárbogárd város Fenntartható Városfejlesztési Stratégiájának és a
TOP Plusz Városfejlesztési Programtervének elfogadása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester előterjesztésében
megtárgyalta a , Sárbogárd város Fenntartható Városfejlesztési Stratégiájának és a TOP Plusz
Városfejlesztési Programtervének elfogadása" tárgyú előterjesztést és az ügyben alábbi
döntést hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a TOP PLUSZ-1.3.1-21-FE1-2022-
00001 azonosító számú, Sárbogárdi fenntartható városfejlesztés a felzárkózás jegyében című
projekt során elkészített, Sárbogárd város Fenntartható Városfejlesztési Stratégia 2021 — 2027
tárgyú dokumentáció végleges, 2022. decemberi változatát, illetve Sárbogárd "Város
Önkormányzata TOP Plusz Városfejlesztési Programterv 2021 -2027, 3. végleges verzióját
elfogadja, jóváhagyja.

Felkéri a Polgármestert, hogy a következő időszakban tervezett pályázatok, fejlesztési
programok előkészítése, ezen dokumentumokban foglaltak szerint történjen.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

19/3. "Tulajdonosi hozzájárulás a Sárbogárd SE részére a Sárbogárd 1083/1 hrsz. alatt
található Sporttelepet érintő fejlesztéséhez és a TAO program keretében történő
pályázat benyújtásához
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az egyesület lépcsőzetesen fejleszt. Ha valaha magasabb osztályba
szeretne lépni a labdarúgó klub, akkor ott vannak előírások. Van fedett lelátóra előírás és van
egy előírás egy elkülönült pénztár és büfé helyiségre, ami nem lehet egy tömbben az
öltözőkkel és a központi épülettel. Ez az utolsó része a fejlesztésnek, mert sportszakmai
szempontból nyilván a pályát és más egyebet tartotta fontosnak az egyesület is. Tekintettel
arra, hogy ennek a forrásigénye meghaladja a Fejér Megyei Labdarúgó Szövetség
döntéskompetenciáját, ezt az országos labdarúgó szövetséghez kell benyújtani, ha ott
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támogatják, akkor a TAO-t cégekkel föl kell tölteni. Az önkormányzat részéről csak egy
tulajdonosi hozzájárulást kérnek, erről szól ez az előterjesztés.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
52/2023.(1I.10.) határozata

Tulajdonosi hozzájárulás a Sárbogárd SE részére
a Sárbogárd 1083/1 hrsz. alatt található Sporttelepet érintő fejlesztéséhez

és a TAO program keretében történő pályázat benyújtásához

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester előterjesztésében
megtárgyalta a ,Tulajdonosi hozzájárulás a Sárbogárd SE részére a Sárbogárd 1083/1 hrsz
alatt található Sporttelepet érintő fejlesztéséhez és a TAO program keretében történő pályázat
benyújtásához" tárgyú előterjesztést és az ügyben alábbi döntést hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul a Sárbogárd SE (7003
Sárbogárd, Táncsics Mihály út Sportpálya) részére, hogy pályázatot nyújtson be az
Önkormányzat tulajdonát képező Sárbogárd 1083/1 hrsz-ú ingatlant érintő fejlesztés
vonatkozásában, melynek keretében 240 fős fedett lelátó és egy büfével kiegészített
jegypénztár épület létesülne.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul, a Sárbogárd 1083/1 hrsz-ú
ingatlan vonatkozásában, hogy a fejlesztés használatbavételét követő 30 napon belül a Magyar
Állam javára az ingatlan nyilvántartásba az igénybe vett adókedvezmény mértékéig, jelzálogjog
kerüljön bejegyzésre.

Felkéri a Polgármestert, hogy ezen döntésről a Sárbogárd Se elnökét tájékoztassa.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

19/4. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?
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Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
12/2023.(II.23.) önkormányzati rendelete

az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.)
önkormányzati rendelet módosításáról

19. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Paczona Lajosnénak

Paczona Lajosné: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Nedoba Károly: a közmeghallgatáson szóba került a szabadtéri disco problémája, ami
karácsonykor volt. Gondoltam, hogy akkor hozzászólok, de nem akartam vitatkozni. Ez egy
több évtizedes probléma. Volt itt Sárbogárdi Napok rendezvény a Hősök terén anno és akkor
is óriási probléma volt. Probléma volt a tüzijáték, probléma volt a mobil wc-k kihelyezése is.
Úgy gondolom, hogy polgármester úrnak, jegyző asszonynak lépni kellene, ezért az a
javaslatom az elkövetkezendő időkre, hogy a hölgy személyes nyugalmának biztosítása végett
minden olyan rendezvény, ami szabadtéren történik előtte polgármester úr, vagy
jegyzőasszony egyeztessen vele, mert úgy gondolom az ő egyéni érdeke, nyugalma
mindenekfeletti, mint az, hogy Sárbogárd közössége egy rendezvényen jól érezze magát.
Másik bejelentésem. A régi vágóhíd tulajdonosát meg kellene kérni, hogy ott lévő
patkányfészkekkel valamit csináljon.

Dr. Sükösd Tamás: a rendezési terv és a szerkezeti terv érinti ezt. Az állatorvosok kívánnak
fejleszteni az egyik felén, a másik fele pedig úgy tudom lebontásra kerül. Elindult a folyamat.
Ebben a tekintetben nem azzal a tulajdonostárssal egyeztettem akire utaltál, hanem Bögyös
doktorral. Bögyös doktor szeretne ott fejleszteni. Ő azt várja, hogy itt legyen módosítás és
utána ott lesz egy tulajdonrendezés. Azt mondta, hogy normál arcot akar adni annak az
épületnek.

Dr. Prágerné Topp Erika: viharkárok Pusztaegresen is történtek. Szerencsére az orvosi
rendelőben kétfázis van, ezért ott a vakcinák hűtve maradtak. Sárhatvanról szóltak a temető
mellett ág dőlt a vezetékre, az orvosi rendelőnél a vihar megrongálta a tetőt.

Dr. Sükösd Tamás: az önkormányzat részéről is voltak kint, egy szakembert kell küldenünk a
tető rendbetételéhez.

Tóth Béla: köszönöm nincs bejelentésem.

Aranyos József: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Bágyi Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.
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Ébl Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Dr. Sükösd Tamás: egy rendkívüli testületi ülésre fogom invitálni képviselőtársaimat. Az
időpontot még nem tudom megmondani. A költségvetés módosítása kapcsán nem érkezett
meg az alapinformáció, ami alapján most meg tudtuk volna tárgyalni. Viszont a következő
testületi ülésig nem lesz rá határidő.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 9.45 órakor bezárta.

K.m.f.

PI kö

Dr. Sükösd Tamá Novák Kovács Zsolt
polgármester alpolgármester

Br—Véh1cz APA
címzetes főjegyző

új8 Par?—8

Tóth Béla VA 201K át
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő
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Készült:

Jegyzőkönyv

Jelen vannak:

Állandó meghívottak:

Lakosság részéről:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 2023.
február 10-i képviselőtestületi ülése keretében megtartott
közmeghallgatásról.

Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Nedoba Károly képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő

9 fő
Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető.

2fő
Dr. Sükösd Tamás polgármester köszönti a képviselőtestületi ülést megelőzően megtartásra
kerülő közmeghallgatáson résztvevőket, képviselőket, hivatali dolgozókat, az ülést 8" órakor
megnyitja. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az
ülésteremben. Két képviselő igazoltan van távol.
A Közmeghallgatásra a testületi ülés szabályai vonatkoznak. Átadom a szót az Ügyrendi és
Jogi Bizottság elnökének.

Ébl Zoltán: tájékoztatom a képviselő-testületet, hogy a valamennyi képviselő és külső
bizottsági tag vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségének határidőben eleget tett.
Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a tájékoztató elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
27/2023.(II.10.) határozata

Vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség teljesítéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta
, Vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség teljesítése" tárgyú
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

A képviselő-testület megállapította, hogy 10 fő képviselője és a
polgármester, valamint 8 külső bizottsági tag a vagyonnyilatkozat-
tételi kötelezettségének eleget tett.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal.
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Dr. Sükösd Tamás: Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc
személyében, akik jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla
jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú)
szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
28/2023.(II.10.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. február
10-i Közmeghallgatás jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
29/2023.(II.10.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. február
10-i Közmeghallgatás jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.
A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
30/2023.(II.10.) határozata

a Közmeghallgatás napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd "Város — Önkormányzat — Képviselő-testülete — a
Közmeghallgatás napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

Napirend:

1. Beszámoló a 2022-es évről.
Előadó: polgármester

A Képviselő-testület rátér a napirend tárgyalására.

1.) Beszámoló a 2022-es évről.
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a 2022-es év magán hordozza azokat a problémákat, ami minden más
önkormányzaté is. Még mindig az iparűzési adó egy részével tudunk gazdálkodni. A
viszonylag jó számaink alapján az állami kompenzációval gyakorlatilag visszaértünk oda
ahonnan indultunk, de azért nyilván ez nekünk egy óvatosságra okot adó körülmény. A
költségvetésünk 2022-ben stabil volt. Sok mindent elgondoltunk, hogy 2023-ra miért lesz ez
könnyebben kezelhető. Én biztosan egészen durván tévedtem ebben a körben, mert amikor az
energiaválságnak az első és második fordulóját elkezdtük megélni, akkor már látszott, hogy
nem feltétlenül biztos, hogy a 2023-as év egyszerűbb lesz, mint a 2022-es.
A 2022-es éven tulajdonképpen majdnem teljes egészében végigvonult az, hogy az
energiaszolgáltatókkal próbáltunk megküzdeni és beállítani a dologi költséget egy olyan
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szintre, ahol ez a továbbiakban egyrészt tervezhető, másrészt megfizethető. Ebben vannak
eredmények, de vannak még fehér foltok. Az egyik szolgáltató megtette azt, hogy ahol olyan
szerződéseink voltak, amik ránk nézve előnyösebbek és hosszú távúak, abban megtalálta a
felmondásra vonatkozó szakaszt és 6 hónapra elkezdte ezeket a szerződéseket felmondani,
mert nem tetszett neki, hogy nem tud akkora mértéket emelni, mint amit elképzelt. Nyilván ez
is egy újabb csoportos energia-beszerzés felé indít el bennünket, ami 2023. második félévére
sok-sok kérdőjelet dobott föl. A 2022-es évet ilyen szempontból speciálisnak tudjuk tekinteni.
Az alap költségvetésünk, ami 1,6-1,7 milliárd közötti szokott lenni, az most is ugyanígy
nézett ki 2022-ben. Ez jóval magasabb szám volt, mert még az ittlevő pályázati pénzek a
költségvetésben feltüntetésre kerültek. Ezeket abban az ütemben, ahogy a pályázat előírta a
megvalósulással együtt elköltöttük. A pályázataink nagyrészt kifutóban vannak. Az
eredményeit lehet látni. Soha nem végzünk a városüzemeltetéshez kapcsolódó
infrastrukturális beruházásokkal, de próbáljuk csökkenteni a hiányt. Ez lesz a továbbiakban is
a feladat. Örömteli volt, hogy a 2022-ben elég jó ütemben sikerült építeni a rendőrséget.
Kellett egy pótlólagos kormánydöntés arra, hogy be tudják fejezni a bútorozást és minden
egyebet, de készen van. Elindult szintén több évtizedes várakozás után a sportcsarnok
beruházás is és abban az ütemben halad, ahogyan elképzeltük. A szerződés szerint bocsátotta
rendelkezésre a szükséges forrást most éppen aktuálisan a Honvédelmi Minisztérium, mert
odatartozik az az államtitkárság, amelyik kezeli ezt a forrást.
Be tudtuk fejezni a kerékpárút beruházást. Egy utóellenőrzés zajlik még, illetve elszámolást
kell megtennünk. Jó volt az együttműködés a Strabaggal. Megkapták 2022-ben a
munkaterületet, és ha elmúlik a fagy, akkor elindul a Vasút utca felújítása, amit 1966-ban
adtak át ebben a formájában.
Ahogy 2022-ben 2023-ban is a költségvetést ugyanazok az elvek vezérlik. Egyrészt a
működési biztonság, másrészt az úgynevezett adósságszolgálat teljesítése. A tanuszodához
kapcsolódó hitele van az önkormányzatnak, annak is már csak 2023-ban van egy részlete,
ezenkívül nincs más. Folyamatosan teljesítjük az összes számlába foglalt kötelezettséget. Ez
egyfajta rutinná vált az elmúlt években. A 2022-es évtől nyilván erősen megváltozott, amikor
a távhőt, energiát újraárazták. Folyamatosan üzemeltetjük a közfoglalkoztatást is. Ennek a
Covid járvány adott egy újabb lendületet, ami nem feltétlenül jó, de adott. Előtte rendesen
elfogyóban voltak belőle az emberek. Akik akkor átmenetileg itt voltak, ők már mind
visszamentek a versenyszférába. Vannak, akiknek a közfoglalkoztatás segítség, közöttük
sokan értékes munkát tudnak ebben végezni. Hiszek abban, hogy ezt a vonalat tovább kell
vinnünk már csak azért is, mert egyébként a szociális kiadásainknál az alanyok és a
határozatok száma nem alacsony. Általában a települési támogatás és csatlakozó támogatások
vonatkozásában 1200 és 1800 közötti számú határozatot hozunk évente. Ha ezt munkanapra
visszaosztjuk, akkor ez siralmasan magas. Ha a közfoglalkoztatás sem lenne, akkor ezek még
ennél is sokkal rosszabb számokat tudnának mutatni.
Nem vezettünk be 2022-ben sem - nem is lehetett - újabb bármilyen fajta közterhet. Ezt most
2023-ra sem tervezzük. Tisztán kell majd látni, hogy a lakosság a megnövekedett energia és
egyéb terheket hogyan tudja kezelni és ezt követően lehet azon gondolkodni, hogy ki hogyan
tud részt venni egyébként a közösség terheinek a viselésében. A 2022. évi költségvetésben
minden olyan benne volt még, ami benne szokott lenni. Tehát egy kis fejlesztés, egy kis
pályázati önrész, egy kis Sárbogárdi Napok. A 2023. éviben ez markánsan nem látszik egyik
sem. 2022-ben az OKSB elnökével ültünk le azután miután végignéztük, hogy hogyan tudunk
a társadalmi szervezeteknek segíteni és arra jutottunk, hogy a táboroztatási támogatástól
egészen az egyesületeknek nyújtandó támogatásig jó lenne felemelni a keretösszeget. Ez még
az energiaválság előtt volt. Azt lehet mondani, hogy itt ebben az az önkormányzat eredménye,
hogy számos más önkormányzattal szemben mi ezt nem szüntettük meg. Ezt az önként vállalt
feladatot tovább fogjuk vinni. Nem az az időpont van, amikor fel lehet emelni a forrását.
Vannak rövid távú bíztató jelek. Sárbogárd térségében a távhőszolgáltatás árát az aktuális
miniszter és a MEKH elnöke a korábbit bázisnak tekintve 14,4-szeresére emelte fel. Ezt úgy
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kell elképzelni, hogy egy 5,8 milliós számlából lett egy várhatóan 80 millió forintos számla.
Ez összegészében abszolút értékben is egy nagyon komoly tétel a költségvetésben. Januárban
ezt az összeget levették a felére. Most már a bázishoz képest , csak" 7,7-szeres a szorzó. Azért
ez egy kicsit jobb várakozást mutat, mint amit mi eredetileg gondoltunk. Azt a kormányzati
szándékot, amely szerint próbáljunk a lehető leghelytakarékosabban dolgozni, azt gondolom
megvalósítottuk. A kormányhivatal összes szerve a polgármesteri hivatal épületében van
különböző helyeken. Illetve a szociális intézményt a 8 tantermes iskola alsó szintjén
helyeztük el. Az emeleten nincs senki. A központi iroda is átköltözött innen. Fizikailag
elértük a végét. Ennél több összeköltöztetést nem tudunk megoldani, nemcsak azért mert
funkcionálisan nem lehet dolgozni, hanem azért, mert nem férnek el. A számok nyilván
javultak. A Munkaügyi Központot és az Ady E. u. 164-et jelenleg a temperáláson kívül nem
kell fűteni. A 2023-as várakozásaink a stabilitás jegyében telnek. Beáraztuk ezeket a
költségeket, látjuk, hogy mekkora tételt jelentenek a költségvetésünkben és biztonsággal azt
tudjuk mondani, hogy amit ma beterjesztünk a képviselő-testület elé az a mai ismereteink
szerint tartható.

Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e?

Hargitai Kiss Virág: Adventi forgatag. Nagyon örülök, hogy többen voltak, mint tavaly.
Szerintem nagyon jól sikerült. Egy apró tüske maradt bennem. Az Advent előtti napon a
disco. Ez is nagyon jó, nagyon sok embert bevonzott, de talán a hely és az idő nem volt
alkalmas. Közvetlenül a karácsonyi elmélyülés előtt, az elcsöndesedésben, úgyhogy előtte
nagyon jó műsora volt a Sárréti Csókavirág Néptánc Egyesületnek, ami inkább a
karácsonynak a légköre volt. Utána az a szabadtéri disco nálam kicsit betalált és nem pozitív
szempontból. Volt már egy disco a forgatagban az rendben van. Szabadtéren nagyon hangos
volt a zene Hősök tere még dobott rajta egy kis hangerőt és így szerintem a környékbeli
lakosoknak sem esett jól annyira. Ha esetleg ilyent terveztek a jövőben, akkor vagy ne
közvetlenül karácsony előtt vagy esetleg zárt térben legyen.

Dr. Sükösd Tamás: nem mentesít bennünket, de nem terveztük ezt és nem szerveztük. Viszont
tény, hogy nem mondtuk, hogy ne csinálják. Ez egy belső szerveződésű folyamat volt. Az
Adventi forgatagban egy ilyen zenés szabadtéri rendezvény volt beillesztve, nyilván távolabb
a karácsonytól. A művelődési ház vezetője sem akart semmit tartani az utolsó napon az
épületben. Voltak, akik azt mondták, hogy jól érezték magukat, de mindenki, akit
személyesen érintett, azt mondták karácsony előtt ez már hangos volt.

Hargitai Kiss Virág: a másik, ami még kellemetlenül érint sokakat, az a parkolási morál. Én is
és a kollégáim is megteszünk mindent, amit lehet. Odamegyünk, szólunk kedvesen,
normálisan. Vannak olyanok a szabálytalanul parkolók között, akik nem idevalósiak és ők
nem tudják, hogy van egy parkoló. Korábban már tettünk erre javaslatot, hogy érdemes lenne
több helyre tájékoztató táblát vagy várostérképet kirakni. Nem olyan nagy költség, mi is
tudunk készíteni műanyag táblákat és akkor azt ki lehetne tenni több frekventált helyre a
városban. Illetve ha meg lehetne oldani, az első bejárat környékére kéne tenni egy táblát, hogy
parkoló hány száz méterre és akár kiírni azt is, hogy Mikes köz, hogy a GPS-be be tudja írni,
és megtalálja. Ezzel is segítenénk azokat, akik nem idevalósiak. Vagy akik északról jönnek
nekik meg a másik oldalra elhelyezni egy hasonló táblát.
Amivel még talán lehetne manipulálni, hogy a művelődési ház mellett föl kellene festeni fehér
csíkokat, ezzel keretet lehetne szabni annak, hogy hány autó parkolhat azon a részen. Sokszor
a kereszteződésbe, sőt a zsákutca közepén leparkolnak. Ha látom, odamegyek és szólok és
akkor odébbáll, de ha nem, volt már olyan, hogy nem tudott bejönni a kukásautó. A
felfestések esetleg segítenének akár a csíkozás a kanyarban. A könyvtár melletti járdán is
szoktak parkolni. Balesetveszélyes, mert a gyalogosok, babakocsit tolók szinte a falhoz
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lapulva tudnak csak közlekedni, vagy ki kell menniük az útra, hogy el tudjanak ott haladni.
Segítene, ha oszlopok lennének arra a részre kirakva ezzel védve a gyalogosok közlekedését.
Nagyon szűk az a keresztmetszet. Ott van a zsákutca kereszteződése, a Baross u., a Rózsa u.
meg a Németh sarok. Ott van a legnagyobb káosz. Volt szó a Baross u. egyirányúsításáról is.

Dr. Sükösd Tamás: Sárbogárdon gyakorlatilag egy utcát sem lehet egyirányúsítani.
Egyirányosítottunk olyan utcát, ahol nem lehet elférni csak egy autóval. A rendőrök is azt
mondták, hogy ha nem muszáj ne vállaljuk föl az egyirányúsítást. A többi észrevétel kapcsán
mindenképpen beszélni fogok kapitány úrral, mert ebben kell egy hatékonyabb
együttműködés.

Hargitai Kiss Virág: még az is segítség lenne, ha a zsákutcában el lehetne helyezni egy tükröt.
A szülők egyre többször használják parkolónak a volt húsüzem melletti füves területet, ami
most már sáros terület. Mit lehetne ott csinálni? Lehetne-e esetleg egy mini parkolót
kialakítani, vagy követ lerakni arra a részre?

Dr.Sükösd Tamás: ott parkolót nem lehet kialakítani, a szűk hely miatt balesetveszélyes. A
Hősök terén 41 parkolóhely van, hátul pedig 102. Ennek a harmada volt előtte, és az is elég
volt. Ennek is elégnek kell lenni. Nyilvánvalóan meg kell változni valaminek a fejekben.

Hargitai Kiss Virág: lehetne-e esetleg egy közmunkás közterületfelügyelőt alkalmazni 4
órában?

Dr. Sükösd Tamás: közterületfelügyelet mögé nagyon komoly infrastruktúrát kell tenni,
ráadásul nem lehet közfoglalkoztatott. Ennél jelentősebb egyszerűbb minden héten szólni a
rendőrségnek, hogy szeretnék egy statisztikát látni, hogy hány embert büntettek meg
szabálytalan parkolás miatt. Azt gondolom, hogy ez az egyetlen, amivel rövidtávon lehetne
eredményt elérni.

Hargitai Kiss Virág: szeretnék kérni kettő kukát, ha lehet. Egy kutyagumit gyűjtő edényt az
állatorvosi rendelő környékére. Illetve a két padhoz egy kuka hiányzik. Lehetne olyan szép
zöldet, mint ami mindenütt másutt van?

Dr. Sükösd Tamás: ezt meg tudjuk oldani.

Hargitai Kiss Virág: az egyik padot a Hősök terén megint megrongálták.
A főutca takarítása tudom, hogy a közútkezelő kezelésébe tartozik, de mégiscsak mi élünk
ebben a városban. Régen nem volt az önkormányzati kistraktornak egy olyan feje, amivel
lehet söpörni?

Dr. Sükösd Tamás: nem volt. A DÉSZOLG Kft-nek volt régen, de az nem megy, meg sincs.

Hargitai Kiss Virág: ha egy ilyen gép havonta végig mehetne az utcán akkor az sokat
jelentene.

Dr. Sükösd Tamás: van erre tendencia. Cece és Alsószentiván nyert egy ilyen gépet. Egyelőre
nem tudják üzemeltetni. Felvettük a kapcsolatot, hogy mi legyen ezzel az egésszel. Tavasszal
lehet ebből valami. Ezek különböző költségvetéseket érintenek, de ebbe inkább hiszek. A
Magyar Közút Zrt-nél a mostani üzemmérnökség vezetővel tudunk egyeztetni, gondolkodik a
problémák megoldásán.
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Hargitai Kiss Virág: Sárkeresztúron közmunka program keretében targoncásokat is képeznek
és a legtöbb nő volt.

Dr. Sükösd Tamás: a sárkeresztúri képzésre az emberek innen mentek át. Először itt képeztek
több embert, ők dolgoznak is. Nálunk hölgy jelentkező viszonylag kevés volt.

Hargitai Kiss Virág: az átalakult ügyeleti rendszer kapcsán a helyi orvosok milyen hozzáállást
tanúsítanak?

Dr. Sükösd Tamás: nem alakult még át az ügyeleti rendszer. Ebben a tekintetben egyrészt ez a
2024-es év elejének a problémája lesz. Elmondtam már több fórumon, hogy nagyon
kulturáltan, nagyon határozottan már az első fölvetéskor — tavaly májusban — a negyedéves
egyeztetésünkön az összes jelenleg nyugdíjas korú vagy egyébként a betegsége okán ügyelet
alól felmentett orvos közölte, hogy nem vállalják az ügyeleti munkát. Ebben nem vagyok
optimista. Több szervezettel, ahol a döntéseket hozzák, nem is értünk egyet.
A mi vármegyénk decemberben került volna sorra, de most úgy tűnik, hogy januárra húzódik
át. Remélem, hogy a közben összeszedhető gyakorlati tapasztalatokból elkezdjük a rendszer
újra formálni.

Hargitai Kiss Virág: a régi rendőrség épületével mi a cél? Ha van rá nyitottság — van egy
kontaktom - filmes forgatásokhoz föl lehet tenni az ő honlapjára és ki lehet adni ilyen célokra
és a bejövő bevétel sem kevés.

Dr. Sükösd Tamás: az ingatlan a Magyar Államé. Fegyveres szervek, egyenruhások nem
jelentkeztek érte, ezért elvileg, ha minden így marad, akkor a következő körön az
önkormányzat jelentkezhet. Vannak a főszolgabírói hivatallal elképzeléseink. A faház és a
garázs elbontásra kerülne és ez megoldaná a rendelőintézet közlekedési és parkolási
problémáját. Ez nyilván sok pénzbe fog kerülni.

Hargitai Kiss Virág: a bankautomatákkal kapcsolatban volt egy olyan országos hír, hogy a
bankokat kötelezik arra, hogy több automata legyen. Most akkor lehet esetleg nyomást
gyakorolni a helyi bankokra, hogy Sárszentmiklósra kerüljön automata.

Dr. Sükösd Tamás: nem lehet. Ha kötelezed a KézH Bankot vagy az MKB Bankot vagy
bármelyiket, az a kötelezés jogszabályi alapú lesz. Ők majd eldöntik, hogy hova teszik az
automatát.

Hargitai Kiss Virág: nem lehet ebben orientálni őket kéréssel?

Dr. Sükösd Tamás: megírjuk, de nem valószínű. Ez egy gazdasági döntés, sok olyan
szervezettől, aminek nem magyar a tulajdonosa, amelyiknek pedig a Magyar Állam a
tulajdonosa annak fiókja sincs nálunk csak a Takarékbank. A Takarékbank eladta az összes
kirendeltségét is. Innentől én nem nagyon hiszek ebben a dologban, de megírjuk. Ez egy
teljesen üzleti alapon szerveződött döntés.

Gaál Sándor: a rendőrség építése kapcsán szó volt róla, hogy be lesz kamerázva a város.
Történt ez ügyben valami?

Dr. Sükösd Tamás: nem történt. Az a döntés, ami a rendőrséghez rendelte a forrást először az
ezt tartalmazta. Ami az első kiegészítő forrást, az is tartalmazta az összes többi már nem.
Most jelenleg ott vannak kamerák, ahova mi raktunk és még fogunk is nyilván. Nincs nyitott
pályázat kamerára. Annyit sikerült elérni, hogy az új rendőrség épületébe van egy központi



7

helyiség, ahova ezt az egészet be lehet vinni és van nyitottság arra, hogy ők figyeljék azokat a
rendszereket, ami Pusztaegresen, Sárszentmiklóson és itt a Hősök terén van. Ezeket
szeretnénk tovább bővíteni.

Gaál Sándor: a Hősök terén nagyon jól működnek a napelemes lámpák. Esetleg egy későbbi
bővítésnél az emlékműhöz lehetne-e egyet felszerelni? A január 13-án tartott
megemlékezésen is egy kézilámpával világítottam.

Dr. Sükösd Tamás: melyik emlékműhöz?

Gaál Sándor: a Hősök terén a nagy emlékműhöz. Vannak ott lámpák, csak azt valahol az
oszlopon kell kapcsolni, ami valamikor sikerül valamikor nem.

Dr. Sükösd Tamás: megrongálták az automatát többször.

Gaál Sándor: örülök, hogy Csanádi úr is itt van. Szerintem ő észlelte már, mivel többször
jeleztük az Attila utca, Dobó utca sarkán lévő szelektív hulladékgyűjtő körüli balkáni
állapotokat. A bezsákolt petpalackokat a kuka mellé teszik le, nem pedig a kukába. A
kommunális hulladékgyűjtőhöz pedig leraknak mindenféle hulladékot: rossz tv-t, ágybetétet,
ablakot stb. Itt van egy olyan probléma is, hogy aki a Dobó utcáról fordul ki az nem biztos,
hogy baloldalra tisztán látja a terepet. Nagyon takar a hulladékgyűjtő. Ez ügyben szeretnénk
valami hatékonyságot. Vagy rendszeresen legyen ürítve a szelektív hulladékgyűjtő, mert amíg
nincs mellé téve egy zsák, addig az nem csábít a következőre. Aláírást fogunk gyűjteni a
lakótelepen, hogy valami megoldás szülessen. Nehezen alakul a lakótelepen a társasházi
dolog, de ha kialakul, akkor zsebeket érintő lesz és akkor más lesz az emberek hozzáállása.

Dr. Sükösd Tamás: ahol nem volt ilyen egyfajta közös teherviselés lásd Ady lakótelep, ott
most már az összes normál kukát bekerítettük, ahhoz tudtunk adni kulcsot, de a szelektív
hulladékgyűjtőnek pont az a lényege, hogy az hozzáférhető legyen. A lakóközösség vett az
anyagot, az önkormányzat adta hozzá a munkát. Így készültek el a hulladékgyűjtők körüli
zárható ketrecek.

Egyéb észrevétel, hozzászólás nem volt, Dr. Sükösd Tamás polgármester tisztelettel
megköszönte mindenkinek a részvételt. Aközmeghallgatást 8" órakor bezárta.

FÉLT,C , 4 sz
Dr. Sükösd Tamás Dr. Venicz Anita

polgármester címzetes főjegyző

sa— B 2 A eg.
Tóth Béla Erős Ferenc

képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő



Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. február 21-i rendkívüli nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Erős Ferenc képviselő
ÉDbI Zoltán képviselő
Tóth Béla képviselő 7fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Háriné Németh Ilona
gazdasági — osztályvezető, Békési József — műszaki
osztályvezető helyettes, Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 16" órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a
képviselő-testület határozatképes, 7 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó
képviselők igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
53/2023.(II.21.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. február
21-i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
54/2023.(II.21.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. február
21-i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.

A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
55/2023.(II.21.) határozata

a rendkívüli nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a rendkívüli nyílt
ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022.(II.24.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

2. Sárbogárd Város Önkormányzatát terhelő vízi-közmű szolgáltatási kötelezettség és
ahhoz kapcsolódó vagyon Magyar Államra történő átruházása
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022.(II.24.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezem az ÜJB, majd a
PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Tóth Béla: A PVVB 4 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: végig vonul rajta az összes ágazati pótlék, bevételi előirányzat módosítás,
kiadási stb.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel hozzászólás nem volt.

Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását.
A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
..  13/2023.(III.3.) önkormányzati rendelete

a Sárbogárd Város Önkormányzatának 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022.(II.24.)
önkormányzati rendelet módosításáról



2. Sárbogárd Város Önkormányzatát terhelő vízi-közmű szolgáltatási kötelezettség és
ahhoz kapcsolódó vagyon Magyar Államra történő átruházása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezem az ÜJB, majd a
PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Tóth Béla: A PVVB 4 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Dr. Sükösd Tamás: az integráció tavaly nyáron elindult, majd megakadt. Valamilyen szűrőn
nem ment át. Mi hoztunk egy integrációs döntést, hogy csatlakozunk hozzá. Akkor úgy volt,
hogy elviszik a vízi-közmű vagyont, csak az üzemeltetés kérdése nem volt tiszta. A Fejérvíz
Zrt. villamosenergia számlája egy évben 800 millió forint volt a 2022-es energiaválság
kezdetéig. Most 500-550 millió forint között van egy hónapban. Lehet látni, hogy ez egy
kicsit megváltoztatta a dolgokat. A Fejérvíz Zrt. összes anyagi ereje arra lesz elég, hogy a
közmű számlákat kifizesse március 31-ig. Március 31-től nincs energiaszolgáltatója, nem
maradhat energikereskedelmi szolgáltató nélkül, 60 napig lehet ellátatlan, addig kvázi
kényszerből kénytelen a szolgáltató szolgáltatni nekik nyilván annyiért, amennyiért. Ezt
követően jönne az a fajta beavatkozás, hogy a Katasztrófavédelemhez, vagy valamilyen
állami szervhez átkerül. Az állami beavatkozásnak az a formája, amikor nincs integráció az
nem túlzottan jó. A Hajdúságviíz esetében megkezdték a Katasztrófavédelmi eszközökkel való
üzemeletetést, ami abból áll, hogy fölosztották a feladatokat öt részre és a környező
különböző vizes társaságokhoz csatolták mindenfajta okszerűség és műszaki előkészítés
nélkül. Az integráció esetében a nulladik pont az, hogy mit mond Székesfehérvár.
Székesfehérvár 76,294-os részvénycsomaggal rendelkezik a Fejérvíz Zrt-ben. 10-én volt a
közgyűlés, átadták nyilván nincs választásuk. Innentől kezdve a Fejérvíz Zrt. integrációja
akkor is elkezdődik, ha mi nemet mondunk, de nem tudják egyelőre, hogy mivel
szankcionálják azokat az önkormányzatokat, akik nemet mondanak. Nem gondolom azt, hogy
mi abba a helyzetbe akarunk beállni. Abban az esetben, hogy ha adjuk a vízi-közmű vagyont,
akkor megy vele a feladat is. Tehát önmagában minden kötelezettséget visz a Magyar Állam.
Az üzemeltetésre az egyelőre a mondat, hogy üzemeletetésre az akkor már 10094-os állami
tulajdonban, vagy legalábbis nagyon 10094 közeli állami tulajdonban levő Fejérvíz Zrt-t
fogják kijelölni. Magyarul a Magyar Állam a Fejérvíz Zrt. helyett köt energiaszerződéseket.
Az E.on ebből kiesik MVM lesz, mert az is a Magyar Állam. Nem látjuk ennek a
lebonyolítását, az biztos, hogy eddig az integráció keretében három vízművet vett át a Magyar
Állam, mindháromnál még fejlesztés is történt. Nyilván lehet mondani, hogy ez még a sor
eleje, de ez a tényszám, hogy most egyelőre van rá fedezet. Vezérigazgató úr itt volt
elmondta, hogy nem árulnak zsákbamacskát, nem tudják tovább csinálni enélkül. Március 3-
án jelenléti közgyűlése lesz a Fejérvíz Zrt-nek, ott arról kellene szólnia a történetnek, hogy
adjunk neki egy felhatalmazást, hogy tárgyaljon, mert a Nemzeti Vízművek Zrt. azt mondta,
hogy igaz, hogy 3160 önkormányzat van Magyarországon, és az is, hogy övéké a vízi-közmű
vagyon, ennek ellenére ők nem tárgyalnak az önkormányzatokkal csak a szolgáltatókkal. Ezt
a hozzáállást nem tartom nagyon európainak, de nyilván nincs rá idejük. Nekünk szükségünk
van arra az emberre, aki normálisan tárgyal és ugyanaz az érdeke, hogy ez az egész vizes
történet tudjon működni. Többen álmodnak még róla, hogy majd mindenféle feltételeket
szabnak. Úgy ahogy az előterjesztés tartalmazza, a jogalkotó ennek a jogszabályi hátterét
biztosítja, ami egyébként is megvolt, mert a közcélra fölajánlás már az előző Ptk-ban is benne



volt és az újban is benne van. Azért, hogy ez mindenki számára egyértelmű legyen, hogy ez
nem forgalomképtelen feltétlenül és átadható, ezért a vízközművekről szóló 2011. évi CCIX.
törvénybe tettek bele egy bekezdést kifejezetten erről, hogy ha átadjuk, akkor kinek kell adni,
és megy vele a kötelezettség is. Illetve tettek bele még egy szakaszt, amiben az van, hogy a
részvényt is ugyanígy kell adni, de azzal is megy a kötelezettség. A Fejérvíz Zrt. még az I.
féléves bérleti díjat meg fogja fizetni. Ugyan napirenden van, hogy az önkormányzatok
engedjék el, de azt mindenki tudja, hogy a közgyűlésen az önkormányzatok tekintettel arra,
hogy nincsen törvényi lehetőség, hogy ha valakinek semmije nincs az ajándékozzon, hogy mi
ezt elengedjük. Nem tudjuk elengedni, mert nincs is ilyen. Vezérigazgató úr elmondta, hogy
ezt ő is tudja, neki ezt ki kellett küldeni, mint menedzsment tagnak, de tudja, hogy nem
hozhatunk olyan döntést, hogy lemondunk a bérleti díjról, mert nincs olyan opció a
jogszabályban.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
56/2023.(II.21.) határozata

Sárbogárd Város Önkormányzatát terhelő vízi-közmű szolgáltatási kötelezettség és ahhoz
kapcsolódó vagyon Magyar Államra történő átruházásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Sárbogárd Város Önkormányzatát
terhelő víziközmű-szolgáltatási kötelezettség és ahhoz kapcsolódó vagyon Magyar Államra
történő átruházása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza:

1. Sárbogárd Város Önkormányzata, mint a FEJÉRVÍZ Zrt. 0,45543 94 részvényeinek
tulajdonosa — figyelemmel az Önkormányzat és a Fejérvíz Zrt. pénzügyi helyzetére, az
ivóvízellátáshoz szükséges energia beszerzésének nehézségeire és az inflációra - úgy dönt,
hogy a Nemzeti Vízművek Zárkörűen Működő Részvénytársaság által közzétett, a
víziközmű-szolgáltatás biztosítása vonatkozásában vonatkozó ellátási kötelezettsége, a
víziközmű-szolgáltatáshoz kapcsoló vagyon Magyar Állam részére történő átadására
vonatkozó integrációs programban jelen határozatban leírt feltételek mellett továbbra is
részt kíván venni.

2. Sárbogárd "Város Önkormányzata a víziközmű-szolgáltatással kapcsolatos ellátási
felelősséget átadja a Magyar Állam részére.

3. A víziközmű-szolgáltatás biztosítására vonatkozó ellátási kötelezettség Magyar Állam
által történő átvétele, a Fejérvíz Zrt. gazdasági helyzetének rendezése érdekében
Sárbogárd Város Önkormányzata a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi
CCIX.törvény 5/H. § előírásai szerint:
- a víziközmű-fejlesztésre fel nem használt pénzügyi forrás tulajdonjogát nyilvántartási
értéken történő átvezetéssel térítésmentesen átadja a Magyar Állam részére,
- a Fejérvíz Zrt.-ben lévő részvénycsomagját térítésmentesen átadja a Magyar Állam
részére azzal, hogy a Magyar Állam nevében a Nemzeti Vízművek Zrt. jár el,



- a víziközművekre vonatkozó fejlesztési kötelezettség átadás után a Magyar Államot
terheli,

4. A víziközmű vagyont és az azt működtető vagyont átadja a Magyar Állam részére

A döntésnek megfelelően Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza
a Polgármestert arra, hogy a vagyonátadásról szóló megállapodások és egyéb kapcsolódó
dokumentumokat aláírja, átruházáshoz szükséges jognyilatkozatokat megtegye.

Határidő: a kivonat hitelesítését követően azonnal és folyamatos.
Felelős: polgármester

Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt
a nyílt ülést 16.25 órakor bezárta.

Ai o 1.
Dr. Sükösd Tamás Dr. Venicz Anita
polgármester címzetes főjegyző

—k 331 2 ATóth Béla rős Ferenc
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő



Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. március 10-i soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ebl Zoltán képviselő
Nedoba Károly képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő

, Tóth Béla képviselő 11 fő
Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter

aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági — osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Napirendhez megjelentek: Nagy Beáta Madarász József Városi könyvtár igazgatója

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 929 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 11 képviselő tartózkodik az ülésteremben.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
57/2023.(III.10.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. március
10-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
58/2023.(III.10.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. március
10-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: javasolja, hogy a Képviselő-testület vegye fel napirendjére a 15/1.
Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának, ingyenes önkormányzati tulajdonba adására
c. előterjesztést. Valamint az 1.) napirendi pontnál a Vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség
teljesítése kerüljön törlésre. Elírás történt.



Szavazásra teszi fel a módosított napirend elfogadását.

A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

10.

JI:

12.

13.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
59/2023.(III.10.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról
Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök
Madarász József Városi Könyvtár 2022. évi szakmai beszámolójának és a 2023. évi
munkatervének elfogadása
Előadó: polgármester
Beszámoló a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtési, elszállítási
és ártalmatlanítási közszolgáltatási tevékenységről
Előadó: polgármester
Döntés a Vízi-közművek üzemeltetésért fizetett 2022. évi bérleti díj elszámolásáról
Előadó: polgármester
A 2023. évi vízi-közmű bérleti díj terhére megvalósuló felújítások meghatározása
Előadó: polgármester
Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről, a hatósági ellenőrzési feladatok
ellátásáról (2022. január 1 - 2022. december 31.)
Előadó: címzetes főjegyző

gazdasági osztályvezető
hatósági osztályvezető
műszaki osztályvezető
szervezési osztályvezető

A közterületek elnevezéséről és a házszámozás rendjéről szóló 2/2015. (I.29.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző
A képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló
23/2016.(IX.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző
Közbeszerzési eljárás kiírása (TOP-1.1.1.-15-FE1-2016-00012) Sárbogárdi iparterület
III. fejlesztésére
Előadó: polgármester

Éves közbeszerzési terv elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző
Útfelújítási és útkarbantartási munkák ütemtervének meghatározása
Előadó: polgármester
Pályázat kiírása alapítványok részére táborozások, kirándulások támogatására
Előadó: polgármester



14. A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző

15. Bejelentések
15/1.Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának, ingyenes önkormányzati tulajdonba

adására
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
Február 13-án egyeztetést tartottunk orvosi helyettesítési kérdésekben.
Február 14-én a Fejérvíz Zrt. vezérigazgatói és felügyelőbizottsági tájékoztatóján vettem

részt. Ugyanezen a napon átadásra került hivatalosan is a rendőrség épülete.
Február 15-én Fekete Lászlóné szépkorút volt alkalmam köszönteni.
Február 16-án az épülő sportcsarnok kooperációján vettünk részt. A háttérben közben zajlik a

2023-as költségvetést érintő források csoportosítása. Ehhez szükséges különböző
táblázatok kitöltése, nyilatkozatok megtétele. Ez is zajlik folyamatosan.

Február 18-án Borbély Sándor képviselőtársunkkal együtt részt vettem a Sárszentmiklósi
Nyugdíjas Klub rendezvényén.

Február 20-án a Helyi Védelmi Bizottság ülésén vettem részt. Itt alapvetően a különböző
katasztrófavédelmi tervekkel és egyéb ehhez hasonló adminisztratív feladatokkal
kapcsolatos kötelezettségeinkről kaptunk részletes tájékoztatást.

Február 21-én a Magyar Államkincstárnál voltunk egy egyeztetésen a folyamatban levő
pályázatok tekintetében. Eddig mindent rendben találtak, illetve a feladatok
ütemezése is megtörtént. Ugyanezen a napon sikerült gyakorlatilag megállapodni
Dr. Reisz Viktor háziorvossal, aki a sárszentmiklósi rendelőben fog folyamatos
helyettesítést ellátni április 1-től. Idősebb háziorvos két éve viszi a nagykarácsonyi
körzetet és azzal keresett meg bennünket, hogy ő ügyel itt Sárbogárdon és a
délutánjai szabadok és szeretné ezt is ugyanígy orvoslással tölteni. Megkötöttük a
szerződést. Remélem hosszú ideig tud maradni. Ugyanezen a napon volt rendkívüli
képviselő-testületi ülés, ahol a költségvetés módosításon kívül a vízi-közmű
vagyon állami integrációjáról hoztunk döntést.

Február 22-én Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás tartott ülést a
költségvetés módosítással és minden szükséges döntéssel együtt.

Február 23-án a Magyar Államkincstár a helyszínen tartott ellenőrzést, ahol két projektet
teljes egészében lezártak és a záró jegyzőkönyv szerint mindent rendben találtak.

Február 27-én közvilágítás korszerűsítéssel kapcsolatos egyeztetést tartottunk.
Február 28-án Megyei Közgyűlés volt, ahol pályázati forrás-kiegészítésekről döntöttünk.

Ezek csak akkor hozhatók nyilvánosságra, amikor megjelennek a Magyar
Közlönyben, addig a 272. Kormányrendelet szerint titoktartási kötelezettségünk
van.

Március 1-jén további egyeztetést tartottunk orvosi helyettesítések ügyében. Talán az egész
konstrukciót a tavaszra összeraktuk. Somogyvári doktornő visszatért, és aki őt
helyettesítette közel 6 hónapig, most ő van két hétig szabadságon.

Március 3-án megvolt a Fejérvíz Zrt. közgyűlése. A közgyűlés több döntést is hozott. Előtte a
testület mandátumot adott a közgyűlésen résztvevőnek, aki jelen esetben én voltam.
Gyakorlatilag szinte minden testület ugyanúgy gondolta ezt a dolgot. Nincs



törvényes lehetőség arra, hogy a bérleti díjat elengedjük, arra sincs törvényes
lehetőség, hogy azt engedjük, hogy ezt átcsoportosítsák teljesen másmilyen célra.
Számomra érdekes volt, hogy a résztvevők közül három polgármester megszavazta
a bérleti díj átengedést és a kezességvállalást. A döntések úgy születtek meg, mint
ahogy itt is meghozta a testület. Tehát az állami integrációtól várja a Fejérvíz Zrt.
is, hogy túl tudja élni. Ilyen szempontból magának az ülésnek a jelentősége részben
formális volt tekintettel arra, hogy Székesfehérvár Megyei Jogú Város a
részvények 76,294-ával rendelkezik és ők az integrációs döntést két héttel korábban
meghozták. A Fejérvíz Zrt-nek az útja ilyen szempontból nagyjából egyféle. Az
állami integrációnak talán egy jó része van, hogy a Nemzeti Vízművek informális
csatornákon eljuttatott nyilatkozata szerint egyértelműen ezekkel a cégekkel
képzeli el az üzemeltetést.

Március 6-án az Ipari park hasznosításával kapcsolatban tartottunk egy egyeztetést.
Március 7-én a hulladékszállítással, a hulladék ágazat jövőjével kapcsolatban szolgáltatókkal

tartottunk egyeztetést.
Március 8-án megemlékeztünk a Nőnapról.
Előző testületi ülésen zárt ülés nem volt.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a polgármester jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
60/2023.(III.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt —határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a polgármester jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta
és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
61/2023.(III.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
62/2023.(III.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
63/2023.(III.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
64/2023.(III.10.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3. Madarász József Városi Könyvtár 2022. évi szakmai beszámolójának és a 2023. évi
munkatervének elfogadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm intézményvezető asszonyt a teremben. A könyvtár
a rendezvények és a kulturmisszió tekintetében régóta Sárbogárdnak egy meghatározó
intézménye. Úgy látom, hogy Nagy Zsuzsanna több évtizedes munkáját nagyon jól elkezdted
folytatni, ehhez mindenképpen szeretnék gratulálni. Jókívánságainkat kérlek, add át a
könyvtár összes dolgozójának. Fontos dolog, hogy az emberek visszaszokjanak az olvasásra,
és az olvasás ne merüljön ki funkcionálisan a közösségi oldal és egyéb internetes elérésekben.



A beszámolóból látszik, hogy alapvetően infrastrukturálisan rendben van a könyvtár,
állománytáblailag is rendben van. A 2023. évi tervekkel együtt ez egy nagyon jó irány.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi az OKSB elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását a 2022. évi szakmai beszámolóra vonatkozóan.
A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
65/2023.(III.10.) határozata

Madarász József Városi Könyvtár
2022. évi szakmai beszámolójának elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Madarász József Városi
Könyvtár 2022. évi szakmai beszámolójának elfogadásáról szóló előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Madarász József Városi Könyvtár
2022. évi szakmai beszámolóját elfogadja.

A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről az intézményvezetőt tájékoztassa.

Határidő: azonnal
Felelős: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását a 2023. évi munkatervre vonatkozóan.
A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
66/2023.(III.10.) határozata

Madarász József Városi Könyvtár
2023. évi munkatervének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Madarász József Városi
Könyvtár 2023. évi munkatervének elfogadásáról szóló előterjesztést és az alábbi határozatot
hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Madarász József Városi Könyvtár
2023. évi munkatervét elfogadja.

A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről az intézményvezetőt tájékoztassa.
Határidő: azonnal
Felelős: címzetes főjegyző



4. Beszámoló a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtési, elszállítási
és ártalmatlanítási közszolgáltatási tevékenységről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ezt a napirendi pontot minden évben tárgyaljuk. Nyilván van olyan része a
városnak, ahol erre folyamatosan szükség lesz a jövőben is. Killer Mihály egyéni
vállalkozóval van szerződésünk, ami az idei évben le fog járni. El kell kezdeni a pályázati
eljárást. Legutóbb nem volt több ajánlattevő, egyedül Killer Mihály. Egy alapdíjból és ürítési
díjból álló díjtétel van. Ezeket lehet látni a beszámolóban. Régebben volt ezzel kapcsolatos
panasz, de annak sem ez volt a lényeg, hogy nem jól működik a szolgáltatás, hanem az, hogy
építsük ki a szennyvízhálózatot oda, ahol nincs.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: észrevétel. Elfogadom, mert tényről van szó, de szégyenletes ez a
mennyiség. Ötezer körüli lakás van Sárbogárdon. Nem a szolgáltató hibája, de pld. Kislókon
19 db vagy Pusztaegresen 1db emésztőgödrös szippantás történt. Ezek olyan mennyiségek,
hogy az ingerküszöböt sem éri el. Ez olyan, hogy csináltunk valamit, de semmit. Nincs igény,
vagy a szolgáltató nem tudja teljesíteni?

Dr. Sükösd Tamás: tudja teljesíteni. Folyamatosan.

Borbély Sándor: ez a következő napirendi pontnál fog lecsapódni. Elfogadom, de
szégyenletes teljesítmény a lakosság részéről. Nem akarnak szippantatni. Mondjuk egy
nagyobb család fogyaszt 100 m3-t és van 5-6 m3-es tárolója és 3-4 évig sem szippantat. Nem
párolog el. Ezt úgy hívják, hogy környezetszennyezés. Jeleztük ezt feléjük, hogy ha ennyi
vizet elfogyasztottak, hova lett a szennyvíz?

Dr. Sükösd Tamás: A vállalkozó szolgáltat, a lakosság hozzáállásával van a probléma.

Dr. Prágerné Topp Erika: megjelent egy kimutatás, hogy melyik településen hányan
szippantattak. Pusztaegresen hárman. Ez véleményem szerint egy utolérhetetlen dolog.
Hogyan köteleznénk embereket arra, hogy szippantassanak. Ertem, hogy fogyasztásalapú
elven gondolkodsz, de erre nincs apparátus. Inkább egyéni elhatározás kell, hogy legyen,
hogy érezze a felelősséget.

Borbély Sándor: ezt nem lehet a lelkiismeretre bízni, ez attól sokkal súlyosabb.

Dr. Sükösd Tamás: erre találták ki a talajterhelési díjat és annak kezdték emelni az összegét
folyamatosan. Az egyetlen probléma Pusztaegresen, hogy ott az állam nem kínált alternatívát,
oda a szennyvízcsatorna kiépítése nem történt meg.

Borbély Sándor: van az hogy beköthetné, ha nem köti be akkor fizeti a talajterhelési díjat.

Dr. Sükösd Tamás: de itt nincs.

Borbély Sándor: az sem megy, hogy a lelkiismeretünkre bízzuk, hogy szippantatok vagy nem.
Szennyezem a gyerekeim jövőjét, vagy nem.

Egyéb hozzászólás nem volt

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.



A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
67/2023.(III.10.) határozata

Beszámoló a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtési, elszállítási és
ártalmatlanítási közszolgáltatási tevékenységről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,Beszámoló a nem közművel
összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtési, elszállítási és ártalmatlanítási közszolgáltatási
tevékenységről" tárgyú előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az
alábbi döntést hozta.

Killer Mihály (7000 Sárbogárd, Árpád u. 60.) közszol gáltatási beszámolóját tudomásul veszi.

Felkéri a Közszolgáltatót, hogy tevékenységét a továbbiakban is a jelenlegi, megfelelő
színvonalon végezze.

Felkéri a Polgármestert, hogy ezen döntéséről Killer Mihály közszolgáltatót tájékoztassa.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

67 Döntés a vízi-közművek üzemeltetéséért fizetett 2022. évi bérleti díj
elszámolásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: fontos kiemelni, hogy van egy Gördülő Fejlesztési Terv, amely
tartalmazza, hogy mit kellene csinálni a vízműnél víz és szennyvíz soron. Illetve meg vannak
azok a problémák, amik minden évben fölmerülnek. Ezekre költjük a vízi-közmű bérleti díjat.
Ez, ha minden így marad 2023. májusáig tart. 2023. májusa után a jog, a kötelezettség és a
vagyon is átszáll a Magyar Államra. Egész éves ilyen típusú elszámolásunk, ha nem változik
meg a jogalkotó szándéka, akkor ez az utolsó. A bérleti díj elszámolása úgy zajlik, hogy éven
belül is folyamatos egyeztetés van a műszaki osztályon dolgozó kollégákkal, illetve amikor
úgynevezett haváriát jeleznek, tehát valami kilyukadt, kidőlt, leszakadt stb. akkor azonnal
beavatkozás van. Tartja magát a Fejérvíz Zrt. ahhoz, amiben megállapodunk, szorosan
együttműködünk velük. Nekik is van álláspontjuk, hogy mi a legfontosabb elvégzendő feladat,
illetve nekünk is van és ezt a kettőt szoktuk összecsiszolni minden év elején.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
68/2023.(III.10.) határozata

Döntés a vízi-közművek üzemeltetéséért fizetett 2022. évi bérleti díj
elszámolásáról

Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,Döntés a víziközművek
üzemeltetéséért fizetett 2022. évi bérleti díj elszámolásáról" tárgyú előterjesztést megtárgyaltaés az alábbi döntést hozta:

Az 76/2022. (III.11.) határozatban engedélyezett munkák közül a 2022. évben a FEJÉRVÍZZít. 23.854.526 Ft-ÁFA összegű munkát végzett el, mellyel eleget tett a határozatbanfoglaltaknak.

Ennek megfelelően a FEJÉRVÍZ Zrt. által, 2022. évben bérleti díj terhére elszámolható
számla összege: 23.854.526 Ft-ÁFA.

A 2022. évben bérleti díjként elszámolható összeg: 19.122.730 Ft 4 ÁFA. Ennek megfelelően
az Önkormányzat által kiállítandó számla összege: 19.122.730 Ft-- ÁFA.

A Szolgáltató és az Önkormányzat által kiálltandó számla különbözete: 4.731.796 Ft--ÁFA.Az előző évekkel ellentétben a FEJÉRVÍZ Zrt által elvégzett munkák értéke meghaladja azéves bérleti díj összegét, de a rendelkezésre álló pénzmaradvány ezen összegre fedezetetbiztosit. Így ezen összeggel csökkenteni kell az önkormányzat által elkülönítetten kezeltjelenleg 12.940.039 Ft -- ÁFA összegű maradványt, mely így 6.930.658 Ft összegre csökken.
Ezen határozat megküldésével értesítem a Szolgáltatót a döntéséről, az általa 2022. évben,
bérleti díjként elszámolható számla összegéről.

Felkérem a Jegyzőt a Szolgáltató felé történő 2022. évi bérleti díjként elszámolható:
19.122.730 - ÁFA összegű számla kibocsátására.

Határidő (számla kibocsátására): 2023. április 30.
Felelős: polgármester, jegyző

6. A 2023. évi vízi-közmű bérleti díj terhére megvalósuló felújítások meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az integrációs jogszabály úgy szól a vízi-közműről szóló 2011. évi CCIX
törvény szerint, hogy a megmaradó fejlesztési forrásokat is át kell adni az új tulajdonosnak, a
Magyar Államnak. Azt gondoltam, hogy amit eddig sikerült ebből a bérleti díjból
összetakarékoskodnunk abból az önkormányzat részéről egy műszakis csapat, illetve a
Fejérvíz Zrt-től egy műszakis csapat határozza meg, hogy ebben az összegben mi lenne az a
beruházás, amire tényleg szükség van és kijön belőle. Ekkor mondták azt, hogy gyakorlatilag
kezelhetetlen sokszor a kislóki vízellátás, tekintettel arra, hogy ott egy lokális megoldás van,
nem lett összekötve a város sohasem csővel Kislókkal és ez egyre több problémát okoz, ahhoz
ez sok, hogy ezt a dolgot így hagyjuk. Most úgy tűnik, hogy az összes ilyen típusú maradvány
felhasználásával maga a vezetékes összeköttetés létrejöhet. A 2023. évi bérleti díjnál, ahogy
arra többször utaltam, ha minden így marad, ahogy jelen pillanatban a döntések vannak, akkor
ez csak a január-május havi, amiről beszélünk, mert utána az állami integráció után már az
önkormányzatnak nem jár bérleti díj, nem rendelkezhetünk szabadon a forrással. Ha most
megszavazzuk, hogy ez a beruházás kezdjen megvalósulni akkor ezt nekünk azonnal el is
kezdeni szervezni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)



Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
69/2023.(III.10.) határozata

A 2023. évi vízi-közmű bérleti díj terhére megvalósuló felújítások
meghatározásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete A 2023. évi vízi-közmű bérleti díjterhére megvalósuló felújítások meghatározása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta aPolgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozta:

A FEJÉRVÍZ Zrt. 2023. évi fejlesztési javaslatát Kislók település vízellátásának (vízellátótávvezeték) Sárbogárd és Kislók településrész ivóvízgerinc vezetékének összekötését azalábbiak szerint jóváhagyja, azzal a kikötéssel, hogy a szolgáltató a javaslattól eltérhet,amennyiben a szolgáltatás folytonosságát veszélyeztető felújítási munkákat kell soron kívülelvégeznie.
Felhatalmazom a Fejérvíz Zrt-t, hogy a kivitelezést saját hatáskörben valósítsa meg.
A tervezett munka elszámolása, csak akkor történhet meg teljeskörűen, ha a 2023. évi vízi-közművek használatáért fizetett bérleti díj éves összege a tervezett fejlesztés/felújítás összegételéri, illetve ezen felül még rendelkezésre álló elkülönítetten kezelt víziközmű-fejlesztésipénzmaradvány fedezetet biztosít.

A tényleges elszámolás az éves bérleti díj pontos ismeretében, szerződés alapján történik,jelen határozatban foglaltak figyelembevételével.

Határidő elszámolásra: 2024. márciusi testületi ülés
Felelős: polgármester

7. Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről, a hatósági ellenőrzési feladatokellátásáról (2022. január 1 — 2022. december 31.)
Előadó: címzetes főjegyző

gazdasági osztályvezető
hatósági osztályvezető
műszaki osztályvezető
szervezési osztályvezető

Dr. Sükösd Tamás: Az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr.Sükösd Tamás: szeretném megköszönni jegyző asszonynak, a jelenlevő osztályvezetőknek
illetve mindenkinek, aki a polgármesteri hivatalban dolgozik az egész éves munkáját. Azösszes osztálynál látszik az, és abban a tekintetben könnyen egyetérthetünk, hogy a
Kormányhivatalok és egyéb párhuzamos szervezetek 2013-ra letisztult létrejötte után azért a10.000 fölötti városoknak a hatósági illetve a polgármesteri hivatal ellátandó tevékenysége
nem csökkent. Az ügyszám szintén nem csökkent. A saját szegmensemet tudnám kiemelni. A
tavalyi évben úgymond visszaestem 1000 alá az átruházott hatáskörben hozott határozatokkal.Ez még mindig majdnem három darab naponta naptári évre számítva. Még mindig nem kevés.
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Az lesz eredmény, ha napi egyre visszaesünk. Ez sem most lesz, mert március van, de a 365-ös ügyszámot már elhagytam. Nagyon magas számú üggyel megyünk, ehhez képest lehet
látni, hogy minimális számú a jogorvoslat és azt is lehet mondani, hogy eredményesjogorvoslatra nem is emlékszünk az elmúlt évek távlatából sem. Ez azt jelenti, hogy egymegalapozott szakmai előkészítés folyik és a határozathozatalok is abban a törvényeskeretben történnek meg, amiben meg kell, hogy történjenek. Mindenki láthatja, hogy ahatósági osztálynál az átruházott hatáskörökben rendkívül nagy ügyszám keletkezik. Agazdasági osztály ügyszáma gyakorlatilag szintén kilátástalanul magas. Végzünk az államrészére egy vastag adminisztratív tevékenységet azon adónemekben, amelyek már nem ittkeletkeztetnek bevételt, de az adminisztrációja itt van. A műszaki osztály gyakorlatilagugyanúgy a napi szintű problémákra kell, hogy reagáljon igen magas ügyszámmal. Aszervezési osztály esetében is lehet látni, hogy az osztállyá szerveződésnek volt indoka, mertott is igen komoly ügyszám van.
Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezem az ÜJB, az OKSB, majd a PVVBelnökét és végül az ESZB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást?
ÉDbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva).

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő tájékoztatók elfogadását.
A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
70/2023.(III.10.) határozata

Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről,
a hatósági ellenőrzési feladatok ellátásáról (2022. január 1 — 2022. december 31.)

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a , Tájékoztató a
Polgármesteri Hivatal tevékenységéről, a hatósági ellenőrzési
Jeladatok ellátásáról (2022. január 1. — 2022.december 31. )" című
napirendet megtárgyalta a címzetes főjegyző, az aljegyző- hatósági
osztályvezető, a gazdasági osztályvezető, a műszaki osztályvezető, és
a szervezési osztályvezető tájékoztatóját elfogadta.

8. A közterületek elnevezéséről és a házszámozás rendjéről szóló 2/2015.(I.29.)önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: Az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogymilyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?
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Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a házszámozás ugyanolyan marad, a módosítás technikai jellegű.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
14/2023.(III.23.) önkormányzati rendelete

A közterületek elnevezéséről és a házszámozás rendjéről szóló
2/2015.(I.29.) önkormányzati rendelet módosítása

9. A  képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló
23/2016.(TX.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: itt is egy melléklete módosul a rendeletnek.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
15/2023.(III.23.) önkormányzati rendelete

A képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló
23/2016.(IX.27.) önkormányzati rendelet módosítása

10. — Közbeszerzési eljárás kiírása (TOP-1.1.1-15-FE1-2016-00012) Sárbogárdi iparterület
III. fejlesztésére
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: amikor az iparterületre annak idején nyertünk fejlesztési forrást, akkor is
éltünk már a gyanúval, hogy ez valószínűleg nem lesz elég tekintettel arra, hogy ez 2015-ös
költségvetés volt és talán maga, amikor megnyertük ezt az egészet akkor volt kb. 2019. Ennek
megfelelően, ahogy még a források ide leértek be is fejeztük az első egyébként építészetileg
három ütemet, de közbeszerzésileg kettőt. Azt tudtuk, hogy az utolsóra már nincs forrás.
Ebből túlnyomórészt a belső utak felső aszfaltrétege tud megvalósulni. Ezt egy Reaszfalt
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nevezetű cég nyerte meg annak idején. Tavaly amikor úgy tűnt, hogy kaphatunk kiegészítő
forrást, megkérdeztük őket, hogy tudják-e tartani a korábbi ajánlatukat. Megmondták, hogy
milyen emelt ajánlatot tudnának tartani, azt is csak tavaly májusig. A döntéshozatal nem voltgyors, tekintettel arra, hogy a közlönyben a forrás-kiegészítésünk idén februárban jelent meg.
Ennek megfelelően ismét megkérdeztük a céget, hogy tudják-e tartani az ajánlatunkat és aválasz az volt, hogy nem. A közbeszerzési törvény azóta módosult, a szerződésünk annyirarégi, hogy ebbe még ezt nem kellett beleírni, de azóta már 6 hónap után mindenki szabadul a
kötelezettségből, mert a 2016-os inflációs környezet nem hasonlítható a 2023-as évihez. Talánmindannyian emlékszünk arra, hogy 2016-ban hirdette ki a mostani jegybank elnöke, hogy
hosszú ideig úgy marad a jegybanki alapkamat, és így maradt 5 évig. Ez most rendesenmegváltozott. Ennek megfelelően kértünk állásfoglalást, hogy mit kell ilyen esetben csinálniés azt a választ kaptuk a közbeszerzési tanácsadótól és a közreműködő szervezettől is, hogy újközbeszerzést kell kiírni ezekkel a kondíciókkal. Annyit kértem a közbeszerzőnktől, hogy alehető leggyorsabban kezdjük el lebonyolítani, mert nagyon kellene aszfaltoznunk azon azúton. A leendő bérlőink közül valaki már anyagokat hordott oda, mivel építkezni akarnak ésazt nyilván nem tudja megoldani földúton keresztül.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
71/2023.(III.10.) határozata

Közbeszerzési eljárás kiírása (TOP-1.1.1-15-FE1-2016-0001 2)
Sárbogárdi iparterület III. fejlesztésére

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a , Közbeszerzési eljárás kiírása (TOP-
1.1.1-15-FE1-2016-00012) Sárbogárdi iparterület III. fejlesztésére" tárgyú előterjesztésben
foglaltakat megtárgyalta.

Sárbogárd Város Önkormányzat a Sárbogárdi iparterület III. fejlesztésére a Kbt. 112. § (1)bekezdés b) pont Nyílt eljárás szabályainak alkalmazásával közbeszerzési eljárást folytat le.

Közbeszerzési bírálóbizottság tagjainak az alábbi személyeket választja meg:
— —Tóth Béla (Sárbogárd Város Önkormányzata)
— . Kocsis Dóra (Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal)
— . Háriné Németh Ilona (Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal)
— — Dr. Zoric Ildikó ügyvéd, felelős akkreditált közbeszerzési szaktanácsadó

Felhatalmazza Varga István közbeszerzési és pályázati referenst és Dr. Zoric Ildikó ügyvéd,felelős akkreditált közbeszerzési szaktanácsadót, hogy az elektronikus közbeszerzési
rendszerben (EKR) az eljáráshoz kapcsolódó feladatokat ellássák.

13



Utasítja a polgármestert és a jegyzőt, hogy a Kbt. 112. § nyílt eljárás szabályainak
alkalmazásával, a közbeszerzési szabályzatban foglaltak szerint folytassák le a közbeszerzési
eljárást. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a bírálóbizottság értékelése alapján döntsön az
eljárás eredményéről és az eljárás nyertesével kösse meg a szerződést.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

jegyző
11. — Éves közbeszerzési terv elfogadása

Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: ez mindig kötelező, ha tudjuk, hogy van közbeszerzés, akkor ezt mindigmódosítani kell. Az előző napirendi pontnál szavaztunk meg egy közbeszerzést, az már ennekrendje módja szerint belekerült. Az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásosanyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogymilyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
, — 72/2023.(III.10.) határozata

Eves közbeszerzési terv elfogadásáról

Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselőtestülete az előterjesztésben foglaltakat
megtárgyalta és Sárbogárd Város Önkormányzata 2023. évi közbeszerzési tervét a
mellékletnek megfelelően jóváhagyja.
Utasítja a polgármestert, hogy gondoskodjon a közbeszerzési terv EKR-ben és a honlapunkon
történő közzétételéről.

Határidő: március 31.
Felelős: polgármester

12. — Útfelújítási és útkarbantartási munkák ütemtervének meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ide azokat a sorokat hozzuk mindig, ami a műszaki osztály költségvetésén
belül megtalálható, illetve amit ki tudunk egészíteni a közfoglalkoztatásban elérhető
forrásokkal. Ettől függetlenül a bevezető részben látszik, hogy van olyan utca, amelyikre
gyakorlatilag burkolat szinten túlzás nélkül azt lehet mondani, hogy megszűnt. Jelesül pld. a
Damjanich utca. Ott szeretnénk egy beruházást a tavalyi úgynevezett BM-es pályázatból, Í
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amiből megvalósítottunk több mindent. Akkor sikerült elérni azt, hogy a legjobb ajánlattevő
bármilyen meglepő, nem az átlagos magyar valóságot tükrözően többért, hanem kevesebbért
tudta megvalósítani a dolgokat. Így van ott forrásmaradvány. Erre is kértünk állásfoglalást,
hogy ez mire költhető el. Úgy tűnik, hogy ahol ilyen burkolati elemet tudunk váltani utcára ez
rákölthető. Az ajánlatkérések kimentek, az előzetes tájékozódás megvolt. Önmagában a
kátyúzást és minden további munkát folyamatosan végzünk. Ez nyilván arra, hogy hosszú
távú megoldást kínáljon, arra nem elég, de azt gondolom, hogy minden pályázatból, minden
évben megcsináltunk néhány utcát. Ezt a továbbiakban is így fogjuk folytatni. Most az a
szerencsés helyzet lesz, hogy időjárástól függően, amikor a Magyar Közút visszaadja, vagy
kiadja a téli útüzemet nekiáll a Vasút utca felújításának, ami az egyik legfontosabb gyűjtőút.
Ha az idén kiírásra kerül a BM-es pályázat, indulunk rajta újra. De az egyfajta igazságossági
elven nyugszik, hogy egymást követő évben ugyanazok az önkormányzatok nem szoktak
nyemi. Egy-egy év szünettel szoktuk tudni lehozni a BM-es forrást. Ennek ellenére nyilván
beadjuk, ha megjelenik a kiírás.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
, 73/2023.(III.10.) határozata

Utfelújítási és útkarbantartási munkák ütemtervének meghatározása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , Útfelújítási és útkarbantartási munkák
ütemtervének meghatározása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és a legszükségesebb
balesetveszély elhárítási, állagmegóvási munkákat az alábbiak szerint határozza meg:

- — Aszfaltos utak kátyúzása felmérés alapján 2 500 000Ft
- — Vizes makadám utak, murvás utak javítása 1 500 000Ft
- —Járdák üzemeltetése, javítása 650 000Ft
- — Csapadékvíz elvezető árkok üzemeltetése 1 500 000 Ft

Összesen: 6 000 000 Ft
Felhatalmazza a polgármestert, hogy szükség esetén a meghatározott feladatok közötti
átcsoportosítást végezze el.
Utasítja a polgármestert, hogy kőzúzalékra, az aszfaltos kátyúzásra az árajánlatokat kérje be, a
legkedvezőbb ajánlatok kiválasztása után a munkák megrendeléséről gondoskodjon. A vizes
makadám utak kátyúzását március hónapban kezdje meg, a munkálatokat alkalmazásban lévő
közmunkásokkal végeztesse el. Az aszfaltos utak kátyúzását a balesetveszélyes kátyúk
kivételével július-augusztus hónapban végeztesse el.

Határidő: vizes makadám utak kátyúzására 2023. év március- április, balesetveszélyes kátyúk
kátyúzására az észlelést követően azonnal, egyéb kátyúzásra 2023. év július-
augusztus hónap.

Felelős: polgármester
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13. — Pályázat kiírása alapítványok részére táborozások, kirándulások támo gatásáraElőadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az alapítványokat kiemelte annak idején a jogalkotó, amikor azönkormányzati törvényt hozta. Az összes társadalmi szervezetnek nyújthatunk támogatástátruházott hatáskörben. Ennek megfelelően Sárbogárdon erre időtlen idők óta az Oktatási,Közművelődési és Sport Bizottság van felhatalmazva. A bizottsági ülésen döntött az OKSBtáborozási pályázat kiírásról a társadalmi szervezetek részére. Az alapítványok át nemruházható hatáskör, erről kizárólag a testület dönthet. A költségvetés tervezése során azthatároztuk meg alapelvként, hogy van néhány olyan nem kötelező feladat, amit szoktunknyújtani a saját bevétel terhére. Ebből pld. az egyik a táborozási támogatás. Ennek a kiírásárakerül sor, ha megszavazza testület.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
74/2023.(III.10.) határozata

Pályázat kiírása alapítványok részére táborozások, kirándulások támogatására
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a ,.Pályázat kiírásaalapítványok részére táborozások, kirándulások támogatására" tárgyú előterjesztést és azalábbi határozatot hozta:

SÁRBOGÁRD VÁROS ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETESárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének az államháztartáson kívüli forrásátadására és átvételére vonatkozó szabályokról szóló
15/2015. (V. 21.) önkormányzati rendelete értelmébenpályázatot hirdet

2023. évre Sárbogárdon működő alapítványok részére
nyári táborozások, kirándulások támogatásának elnyerésére.

A pályázat célja: támogatásban részesíteni a sárbogárdi lakóhelyű 3-14 éves korosztálynyári táborozását, kirándulását úti- étkezési — és szállásköltség,kiegészítésével, — valamint belépőjegyek — vásárlásához — valóhozzájárulással

A pályázók köre: Támogatásban részesíthetők: sárbogárdi székhelyű, telephelyűbíróság által nyilvántartásba vett alapítványok, amelyek asárbogárdi fiatalok érdekében megvalósuló nyári programhoz,tevékenységhez kérik a támogatást.

Támogatásban nem részesíthetők:

16



a) Közvetlen politikai tevékenységet folytató szervezetek, továbbá olyan szervezetek,
amelyek a támogatói döntést megelőző 5 éven belül:

- együttműködési megállapodást kötött vagy tartott fenn Magyarországon
bejegyzett párttal vagy
- jelöltet állított helyi önkormányzati választáson.

b) A benyújtott pályázati dokumentációban megtévesztő vagy valótlan adatot szolgáltatott.
c) Az előző évben kapott támogatással nem, vagy nem megfelelően számolt el.
d) Az előző évben kapott támogatást előzetes hozzájárulás nélkül a támogatási céltól eltérően
használta fel.
e) A hiánypótlást határidőre nem teljesíti.
f) Összeférhetetlenség fennállása esetén.

A pályázat keretösszege: 800.000 Ft

A pályázatnak tartalmaznia kell:
. — a kitöltött, aláírással, pecséttel hitelesített pályázati adatlapot,

bírósági bejegyzést igazoló okirat hiteles másolatát,
alapszabály, illetve alapító okirat hiteles másolatát,
a tárgyévet megelőző évről készített beszámoló, közhasznú szervezet esetén közhasznú
jelentés letétbe helyezéséről kiadott bírósági igazolás,
a szervezet 2023. évi tevékenységének, terveinek, céljainak, rendezvényeinek leírását,
a kért támogatás célját, összegét, felhasználásának tételes indoklását,
Nyilatkozatot összeférhetetlenség fennállásáról, illetve annak hiányáról,
Közzétételi kérelmet.

BON

in

Azoknak az alapítványoknak, melyek benyújtották előző években alapdokumentumaikat és
gondoskodtak azok folyamatos aktualizálásáról, nem kell csatolniuk a 2. 3. pontban felsorolt
dokumentumaikat, csupán arról kell nyilatkozniuk, hogy jelzett dokumentumok tartalmában
változás nem történt.

A kapott támogatás nem használható fel: - — tiszteletdíj, munkabér, és járulék
fizetésére

- — reprezentációs költségekre (vendéglátás,
ajándék)

A kapott támogatás elszámolása csak Magyarországon kiállított, a pénzügyi szabályoknak
megfelelő számlával történhet.
A határidőn túl érkezett pályázatok elutasításra kerülnek.
Hiánypótlásra 5 napos határidővel van lehetőség.

A pályázat benyújtásának határideje: 2023. április 6. csütörtök 12.00 óra

Kérjük a borítékra írják rá: , , , ,
TABOROZÁSOK, KIRÁNDULÁSOK ALAPÍTVÁNYOKNAK PÁLYÁZAT 2023.
(Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal, 7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.)
A pályázatok elbírálásának határideje: 2023. április 28.
A pályázati elbírálás eredményéről minden pályázót írásban értesítünk.

Sárbogárd, 2023. március 10.

Dr. Sükösd Tamás
polgármester

Határidő:
Kiírásra: 2023. március 13.
Elbírálásra: 2023. április 28 .
Felelős: Polgármester, ügyintéző
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Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 14. .) napirendi ponttal kapcsolatos
szavazásban nem vesz részt.

14. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes jegyző

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 14.)napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —
kizárja.

A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
75/2023. (III.10.) határozata

a polgármester szavazásból történő kizárásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 14.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólásvan-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A képviselő-testület 10 igen, (1 fő nem vett részt a szavazásban) szavazattal az alábbihatározatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
76/2023.(III.10.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd Tamás polgármester részére
2023. február 23 -tól 2023. február 24-ig 2 munkanapra 2023. évi szabadsága igénybevételét
engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye nyilvántartásba.

Határidő: 2023. március 28.
Felelős: címzetes főjegyző

Novák Kovács Zsolt alpolgármester visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás polgármesternek.

15/1.Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának, ingyenes önkormányzati tulajdonba
adására
Előadó: polgármester
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Dr. Sükösd Tamás: Fejér megye rendőrfőkapitánya már a rendőrség épületének átadásakor is
keresett, hogy korábban egyeztettek az ingatlan kapcsán. Amikor fegyveres szerv költözik ki
valamilyen ingatlanból, akkor meghatározott protokoll, hogy először azt kérdezik meg, hogy a
fegyveres szervek közül kell-e valakinek az ingatlan. Mivel a rendőrség költözött ki,
honvédség pedig nincs Sárbogárdon így hamar körbe értünk. Ezt követően elsősorban állami,
önkormányzati feladatra szeretnék átadni az ilyen épületeket. Főkapitány úr kapitány úron
keresztül jelezte kedden este, hogy lesz egy olyan egyeztetés, ahova - abban az esetben, ha mi
erről hozunk döntést - ő már azt főkapitányi ajánlással tudná vinni. Ez a volt rendőrségi
épület, ami részben főszolgabírói hivatal épülete illetve mögötte vannak különböző toldások.
Két dolog miatt kérem a testületet, hogy ezt mindenképpen támogassa. Egyrészt ez egy
karakterisztikus épület, de sajnos nincs jó állapotban. Mindenképpen szükség lesz egymarkáns pályázati forrásra, hogy helyre lehessen hozni. A másik pedig, az hogy tudjuk, hogy
a rendelőintézet parkolási és közlekedési helyzete mindenórás. Ott megoldást kell találni
annak ellenére, hogy a rendelőintézet fönntartásához formailag nincs közünk. A hátsó,
nagyrészt enyészetre ítélt épületek lebontásával sokat lehetne javítani a parkolási helyzeten és
a rendelőintézet közlekedési helyzetén is.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
77/2023.(III.10.) határozata

Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának,
ingyenes önkormányzati tulajdonba adására

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a , Kezdeményezés állami vagyon
tulajdonjogának, ingyenes önkormányzati tulajdonba adására" tárgyú előterjesztést
megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzata a Sárbogárd 2318 hrsz-ú ingatlan - mely a Magyar Állam
tulajdonában és a Fejér Vármegyei Rendőrfőkapitányság vagyonkezelésében található,
(területe: 2000 m2, , művelési ága": kivett iroda), - ingyenes önkormányzati tulajdonba
kerülését kezdeményezi. Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX.
törvény 13. § (1) bekezdés 4. pontjában meghatározott kötelező feladatának - törvényben
meghatározott kivételekkel az egészségügyi alapellátás, az egészséges életmód segítését célzó
szolgáltatások; illetve 8. pontban meghatározott - gyermekjóléti szolgáltatások és ellátások
feladat ellátásához, az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. törvény 36. § (2) bekezdés c)
pontjában meghatározott a helyi önkormányzat javára törvényben, vagy törvény
felhatalmazása alapján kiadott jogszabályban foglalt feladatai elősegítése érdekében kívánja
tulajdonba venni és felhasználni. Felhasználási cél: gyermekjóléti szolgáltatások és ellátások.
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Sárbogárd Város Önkormányzata saját költségén vállalja az ingatlanok tulajdonba adásával
felmerülő költségek megfizetését.

Vállalja, hogy a nemzeti vagyoni körből ingyenesen tulajdonba adott ingatlant a tulajdonjog
megszerzésétől számított 15 évig nem idegeníti el, és a juttatás céljának megfelelően
hasznosítja. Az átruházott vagyon hasznosításáról évente beszámol a vagyont átadószervezet felé.

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy fenti ingatlanok tulajdonjogának
megszerzése érdekében tegye meg a szükséges intézkedéseket és jelen határozat
megküldésével a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zit-nél, illetve a Maradványvagyon-
hasznosító Zrt-nél kezdeményezze az ingyenes önkormányzati tulajdonba kerülést.

Határidő: 2023. március 31.
Felelős: — polgármester

15. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: a mentőállomásnak hogy áll az ügye? Az iskolák tulajdonjoga azönkormányzaté, ha jól tudom.

Dr. Sükösd Tamás: igen. A tulajdonjog az önkormányzaté, de amelyik iskolát a tankerület
használja annak a tankerületnek ingatlan-nyilvántartásba bejegyzett használati joga áll fönn,
ami tulajdonképpen vagyonkezelést jelent.
A mentőállomás az átütemezett projektek közé került. Teljes határozottsággal azt tudom
mondani, hogy az országgyűlési képviselő úrtól és a Megyei Közgyűlés elnökétől is azthallottam, hogy 2024. végéig meg kell valósítani, de erről írásunk nincs. Minden fölajánlást
megtettünk. Átadtuk a Magyar Államnak ingyen az ingatlant. Utána azt a fölajánlást is
megtettem, hogy a közbeszerzést is lebonyolítjuk, de azt mondta a Magyar Állam, hogy nemilyen típusú segítségre van szüksége.

Borbély Sándor: köszönöm.

Paczona Lajosné: gondolom azért kérdezte Sándor az iskolák tulajdonjogát, hogy az egyház
esetleg nem adott-e be igényt?

Dr. Sükösd Tamás: az egy meredek jogalkotói húzás, bár nem unortodox, Nyugat-Európában
is van ilyen, hogy ahol átadják használatra, ugyanúgy a tankerület megkapta ott volt egy
határideje az egyházaknak, hogy bejelentheti az igényét a tulajdonjogra. Voltak itt egyházi
tárgyalások, nem ezzel az összetételű testülettel. Az biztos, hogy a mi első ciklusunkban is
voltak megkeresések, én meggyőződés híján udvariasan, de határozottan elutasítottam ezt.
Két ok miatt. Egyrészt mert nem föltétlenül a történelmi egyházak részéről jött a megkeresés,
és most sem a történelmi egyházakkal van a feszültség, amennyire tudom. Másrészt pedig azt
gondoltam, hogy ezt egy nagyon széleskörű közvélemény-kutatás kell, hogy megelőzze, hogyaz ember egy ilyenbe belemenjen azzal együtt, hogy sok olyan egyházi iskolát látok, ahol
nagyon értékes munka folyik és egészen jól állnak anyagilag is. A mi iskoláink államiak, az
Összes.

Nedoba Károly: nincs bejelentésem. Köszönöm.
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Dr. Prágerné Topp Erika: felhívtak a rendőrségtől, hogy március 15-én milyen ünnepséget
tervezünk a faluban. 3-4 éve is volt ünnepség, ami nagy sikert nem aratott. Rajtam kívül még
voltak hárman. Tavaly a Zengő Óvoda vezetőjével sikerült egyeztetni, és maradunk ennél a
hagyománynál, hogy az idén is az óvodások műsorát lehet megnézni a délelőtt folyamán, ha
az időjárás engedi.

Tóth Béla: köszönöm a lakók nevében is a Damjanich utca felújításáról szóló jó hírt.Remélem utána a hozzá csatlakozó kis utcák is sorra kerülnek.
Aknafedők.
Illetve megkerestek az árkok tisztításával kapcsolatban. Az árokból kiszedettfölddel, zúzalékkal mi legyen, hova tegyék?

Dr. Sükösd Tamás: ha le kell rakni valahova, az önkormányzat azért ugyanúgy fizet. Ha föld
és zúzalék töltsék bele gödrökbe.

Tóth Béla: lehetne valahol sószobát kialakítani?

Dr. Sükösd Tamás: a bölcsődében és az óvodában is van.

Aranyos József: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Bágyi Zoltán: köszönjük szépen, hogy az iskola előtt zúzalék el lett dolgozva.

Ébl Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Dr. Sükösd Tamás: a március 15-i ünnepség 14-én 18.00 órakor lesz a hagyományoknak
megfelelően a gimnázium diákjai működnek közre.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 9.55 órakor bezárta.

Va Ki — s

Novák Kovács Zsolt
alpolgármester

Tf. vár Kht
címzetes főjegyző

ND PR— e AL A- A fen
Tóth Béla Erős Ferenc
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. március 22-i rendkívüli nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Erős Ferenc képviselő
Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 8 fő

Állandó meghívottak: Dr. Varnyu Péter aljegyző-hatósági osztályvezető, Bátai
Brigitta jegyzőkönyvvezető

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 16" órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a
képviselő-testület határozatképes, 8 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó
képviselők igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
78/2023.(III.22.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. március
22-i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
79/2023.(III.22.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. március
22-i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.



A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
80/2023.(III.22.) határozata

a rendkívüli nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a rendkívüli nyílt
ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

2. A Kossuth Zsuzsanna Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és
Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény átszervezésének véleményezése
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1; Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: címzetes főjegyző asszony igazolt távollétében aljegyző úr kíván-e szóbeli
kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Varnyu Péter: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Az elnök távollétében kérdezem a
bizottság tagját, hogy milyen módon foglaltak állást?

Bágyi Zoltán: az Ügyrendi és Jogi Bizottság 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja
a Képviselő-testületnek az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezetet.

Dr. Sükösd Tamás: térítési díjemelés, illetve vármegye elnevezés változás miatt van szükség a
rendelet módosítására. Azért kell rendkívüli ülést tartani, hogy május 1-jével hatályba tudjon
lépni. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel hozzászólás nem volt.

Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet elfogadását.
A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
16/2023.(TV.4.) önkormányzati rendelete

az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.)
önkormányzati rendelet módosításáról

2. A Kossuth Zsuzsanna Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és
Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény átszervezésének véleményezése
Előadó: polgármester



Dr. Sükösd Tamás: azért kaptuk ezt a megkeresést, mert fizikailag az önkormányzat területénvan az intézmény. Szakmailag nagy kompetenciával nem bírunk, fenntartásilag sincs aziskolához közünk. Amint az látható a tankerület támogatja az átszervezést, így ebben továbbifeladatunk nincsen.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pontkapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
, 81/2023.(III.22.) határozata

A Kossuth Zsuzsanna Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és EgységesGyógypedagógiai Módszertani Intézmény átszervezésének véleményezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a , Kossuth ZsuzsannaÁltalános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és Egységes GyógypedagógiaiMódszertani Intézmény átszervezésének véleményezése" tárgyú előterjesztést és a nemzetiköznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdése alapján az alábbi határozatothozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete , A Kossuth Zsuzsanna Általános Iskola,Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézményátszervezéséhez- a Dunaújvárosi Tankerületi Központ által megküldött megkeresésbenfoglaltak alapján a szakmai alapdokumentum szakiskolai nevelés-oktatásra vonatkozópontjában az egyéb pszichés fejlődési zavar (súlyos tanulási, figyelem- vagymagatartásszabályozási zavar) rész felvételéhez - hozzájárul.

A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a tankerületi igazgatót a képviselő-testületdöntéséről tájékoztassa.

Határidő: azonnal.
Felelős: polgármester

Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt
a rendkívüli nyílt ülést 16.22 órakor bezárta azzal,

hogy a képviselő-testület zárt ülésen Jolytatja tovább a munkát.

Dr. Sükösd Tamás
polgármester [1 aljegyző-hatósági osztályvezető

z—st É oTóth Béla i Éz
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő



Jegyzőkönyv

Készült:

Jelen vannak:

Állandó meghívottak:

Napirendhez megjelentek:

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város

(hangrögzítéssel)

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. április 14-i soros nyílt üléséről.

Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl] Zoltán képviselő
Nedoba Károly képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 11 fő
Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Abrahámi Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Zsolnainé Csajbók Éva Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde
intézményvezető

polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 9 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 11 képviselő tartózkodik az ülésteremben.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
86/2023.(TV.14.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. április
14-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
87/2023.(IV.14.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. április
14-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.

A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



10.

11.

12.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
88/2023.(TV.14.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról
Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

. A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatának
módosítása
Előadó: polgármester
A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző
Az egyes családi események lebonyolításának szabályairól, valamint az azokért
fizetendő díjakról szóló 16/2019.(IV.25.) önkormányzati rendelet hatályon kívül
helyezése
Előadó: címzetes főjegyző
Döntés az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2022.évi felhasználásának és az
alap maradványának elfogadásáról
Előadó: polgármester
A Sárbogárd — Hantos — Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási
Megállapodásának módosítása
Előadó: polgármester
Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának ingyenes önkormányzati tulajdonba
adására (Sárbogárd 2436 hrsz.)
Előadó: polgármester
A Sárbogárdi Zengő Óvoda intézményvezetői beosztásának betöltésére pályázat
kiírása
Előadó: polgármester
Közművelődési alapszolgáltatások éves munkaterve
Előadó: polgármester
A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: jegyző
Bejelentések

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
Március 10-én az étkezési szolgáltatóval áttekintettük a szükséges beruházásokat, amik annak

idején a pályázatukba belekerültek és azoknak az ütemezését is.
Március 13-án tartottunk egy egyeztetést a PHILIA Sárbogárdi Protestáns Egyesülettel.

Szükséges egy családot támogatnunk, a házuk egy része összedőlt, de a rendezetlen



jogi helyzet miatt kicsit lassabban haladunk, mint szeretnénk. Ugyanezen a napon
alpolgármester úrral megkoszorúztuk a március 15-i emlékhelyeket.

Március 14-én tartottuk meg a városi ünnepséget.
Március 22-én az Integrált Területi Program kapcsán volt egy szélesebb körű megbeszélés.

Ugyanezen a napon volt rendkívüli testületi ülés, ahol a szociális rendelet
módosításáról illetve a Kossuth Iskola átszervezéséről hoztunk döntéseket.

Március 23-án a Vöröskereszt egyeztetésén vettem részt a jövőképről.
Március 27-én országgyűlési képviselő úrral együtt adtam támogató felterjesztő nyilatkozatot

Révész Árpád részére a népművészet mestere kitüntetésre. Kb. három éve
próbáljuk közösen elérni, hogy megkaphassa ezt a címet. Munkája elismerése
mellett eddig ez nem vezetett eredményre, most ismét nekifutottunk ennek a
dolognak.

Március 28-án rendőrségi évértékelő volt. Örömmel hallottam megyei főkapitány úrtól, hogy
a sárbogárdi rendőrkapitányság számai valóban jók. Az épület, önmagában az
infrastruktúra a XXI. századi magyarországi körülmények között, de
világviszonylatban is a tökéletes felé tart.

Március 29-én a hulladékszállítás kapcsán tartottunk egyeztetést tekintettel arra, hogy
önkormányzatunk is kapott levelet az egyik szolgáltatótól, akinek pénzügyi vitája
van a másik szolgáltatóval. Mindkét cég megnyugtatott bennünket afelől, hogy az ő
pénzügyi vitájuk ellenére, azt nem érintve a szemetet el fogják vinni.

Március 30-án rendkívüli Megyei Közgyűlésen vettem részt. A Megyei Integrált Területi
Programról hoztunk döntést, ami egy picit ambivalens döntés, mert a 2021-2027-es
támogatás elveiről és kereteiről döntöttünk. Összegészében még az arányokról is
azt gondolom, hogy Dél-Fejérnek küzdenie kell, hogy javuljanak, ezért tettünk is
több lépést alpolgármester úrral együtt. Erről be fogok számolni, ha érünk el
eredményeket. Illetve kitüntetési javaslatokról hoztunk döntést. Örömteli dolog,
hogy van közte sárbogárdi előterjesztett. Ugyanezen a napon a Közép-Duna Vidéke
Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanács ülését tartotta meg. A beruházás
zajlik a Dunántúlon. Itt is volt a két szolgáltató vitájáról szó, itt is megígérte
mindenki, hogy ez a szolgáltatást nem érinti. Ami inkább érdekes lehet az, hogy a
beruházások kapcsán az Európai Unió azt mondta, hogy túl sűrűn vannak
Magyarországon a hulladéklerakók, ezért a nagyobbakat lehet fejleszteni. Az
adonyi esett át egy komolyabb fejlesztésen, illetve a polgárdi. A sárbogárdit
tartalékként használják a szolgáltatók. A hulladék nagy részét innen — a jövőre
nézve egészen biztosan- el kell téríteni. Mindezt a helyzetet, ami van ma
Magyarországon a hulladékszállításban tetézi, hogy július 1-től koncesszió alapján
a MOL és a MOL-nak erre megalapított cége a MOHU Zrt. fogja végezni. Ennek
két része van, ami érint bennünket is. Az egyik az, hogy a MOHU Zrt. azt mondja,
hogy őt nem nagyon érdekli, hogy az a 160 önkormányzat, amelyik
kötelezettségeket vállalt a KDV-ben, mire vállalt kötelezettséget, tehát hogyan
kívánja fönntartani a jövőre nézve a lerakókat. Ők nem biztos, hogy ezen elvek
alapján akarják bevinni oda a szemetet. Ez azért baj, mert fenntartási kötelezettség
van, és kell generálni egy bizonyos bevételt. Ha a hulladék gazdája nem odaviszi a
szemetet, akkor elég nehéz bevételt generálni. Nyilván ez még hosszas
tárgyalásokat igényel. A másik, ami ebben a tekintetben problémás az, hogy, aki
nálunk végzi a közszolgáltatást, meg a másik cég is a két vitás cég közül egyelőre
egyiknek sincs a MOHU 2Zrt-vel megállapodása. Nem járt még le a határidő, ami
április 30., de azért próbáljuk őket abba az irányba terelni, hogy ezeket a
tárgyalásokat vegyék komolyan, mert a lakosság igen érzékeny a hulladékszállítási
közszolgáltatásra és ez a jövőben is nyilván így lesz.

Március 31-én a MOL Zlit-vel is ugyanilyen egyeztetés volt.



Április 1-jén részt vettem megnyitó szinten a Szentmiklósi Borkedvelők által rendezett II.
borversenyen, ami annyiban volt talán rendhagyó, hogy a minták számát tekintve
az egyik legnagyobb dunántúli borversenyt sikerült megrendezni a 185 leadott
mintával. A zsűri elnöke kifejezetten elismerően szólt a minőségről és arról, hogy
ilyen rendezvényt tudtak megszervezni.

Április 4-én pályázatos egyeztetést tartottunk a jövőre nézve Pécsen az Eco-Cortex Kft-vel.
Április 5-én a helyettesítésről tartottunk telefonos egyeztetést a háziorvosokkal. Minden

nagyjából irányba állt. Működési engedéllyel és minden egyébbel Sárszentmiklós
tartós helyettese Dr. Reisz Viktor munkába állt.

Április 6-án az Ipari Park egy leendő használójával tartottunk egyeztetést.
Április 12-én ismét egy hulladékos egyeztetés volt.
Április 13-án részt vettem a sportcsarnok kooperációján. A sportcsarnoképítés közben

megkaptuk a támogató okiratot a 2023-as forrás összegre. Ez egy két költségvetési
évet érintő forrás hozzárendelés. Megvan az okirat és megérkezett ma a forrás is.

Április 13-án a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulási Operatív Tanács
ülésezett. Újra téma volt, hogy július 1-től hogyan fogjuk megoldani azt a
kettőséget, hogy az egyik oldalon az önkormányzatok bevállalták a nagy
önkormányzati szervezeten keresztül a kötelezettséget, a másik oldalon pedig ott
van a MOL Nyrt. Nyilván kijelölik a feladatokat, a társulási tanács is ülésezni fog
rövidesen. Jogszabály előkészítés és pályázati rendszer előkészítés zajlik több nagy
társadalomkutató cég bevonásával. A tőkepiaci finanszírozás bevonásának
lehetősége az önkormányzati szektorba Magyarországon még erősen gyerekcipőbe
jár. Ebben volt egy hosszabb egyeztetés.
Ami még fontos, de nem kapcsolódik a napirendi ponthoz, hogy megkezdődött a
Vasút utca rekonstrukciója. Mindenkitől türelmet kérünk. Az alsó réteget már
ráhúzták a pályára, most az egyéb útelemeknek a javítása és cseréje fog
megtörténni a következő hetekben. Ebből van bőven, mert mindkét oldalon vannak
most már használaton kívüli vízelvezető berendezések, amelyeknek nagy része
össze van törve. Illetve vannak olyan árkok is, amit irányba kell állítani a padkával.
Ez még néhány hétig eltart és utána fogja megkapni a kopóréteget. A Damjanich
utcában ugyanígy lesz. Amikor azt a gépet, azokat az eszközöket idehozzák, akkor
fogják a Damjanich utcára is ráhúzni a kopóréteget. A Damjanich utcai lakóknak
még annyit tudok mondani, hogy abban az esetben, ha azt látják, hogy most már le
van rakva az útnak egy része és mégis engedjük, hogy ott valaki ásson az azért van,
mert egy korábbi közműbekötés egy jó ideig nem volt fontos a tulajdonosnak, most
viszont fontos hogy aszfaltozás lesz. Kettő hetet kapott a szolgáltató tőlünk. A
Damjanich utcáról 30-40 év hiányzik a burkoltat. Ha a következő két hétben nem
teszi le a csövet a szolgáltató, akkor nem fogunk hozzájárulni a most kialakított
burkolat fölvágásához.

Előző soros testületi ülésen zárt ülés nem volt.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)



Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta
és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
89/2023.(TV.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok — végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
90/2023.(TV.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
91/2023.(1V.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok —végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
92/2023.(TV.14.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt — határidejű határozatok —végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.



3. A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatának
módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm a teremben intézményvezető asszonyt. Technikai
jellegű a módosítást, az iratkezelés felügyeletét ellátó vezetőt kellett kijelölni és ezt
végigvezetjük a szervezeti rendszeren.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi az OKSB elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
93/2023.(IV.14.) határozata

A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde Szervezeti és Működési
Szabályzatának módosítása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta , A Sárbogárdi Hársfavirág
Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása " tárgyú előterjesztést és az
alábbi határozatot hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde
Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását elfogadja.

Utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről az intézményvezetőt tájékoztassa.

Határidő: értesítésre: 2023. április 28.
Felelős: címzetes főjegyző

4. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az előterjesztést az ÜJB és az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok
elnökeit, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)



Dr. Sükösd Tamás: a térítési díjak beszedési módjának végigvezetése alapvetően technikai és
gyakorlati jellegű dolog. Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás
van-e a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
17/2023.(TV.27.) önkormányzati rendelete

a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.)
önkormányzati rendelet módosításáról

5. Az egyes családi események lebonyolításának szabályairól, valamint az azokért
fizetendő díjakról szóló 16/2019.(IV.25.) önkormányzati rendelet hatályon kívül
helyezése
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a jogalkotási felhatalmazás hiányában kell hatályon kívül helyezni.
Határozati szinten lehet egyedi döntéssel kezelni. Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés,
észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
18/2023.(TV.27.) önkormányzati rendelete

az egyes családi események lebonyolításának szabályairól, valamint az azokért fizetendő
díjakról szóló 16/2019.(IV.25.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről

6. Döntés az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2022. évi felhasználásának és az
alap maradványának elfogadásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: Környezetvédelmi Alap nagyon régóta van Sárbogárd "Város
Önkormányzat költségvetésében. Bírságból, illetve talajterhelési díjból van bevétel. A
Környezetvédelmi Alapnak alapvetően három fontosabb kiadása van. Az egyik a felhagyott
hulladéklerakón a monitor kutak üzemeltetése erre, a Zábrák Kft-vel van szerződésünk.
Minden jól halad, azt leszámítva, ahol rossz helyre rakták le a szondát. Ennek megfelelően



most már adtak egy kis kedvezményt is. Ameddig ennek a fönntartási időszaka van, addig
ebben a vonatkozásban nincs választásunk. A rekultivációt a többször emlegetett KDV
Hulladékgazdálkodási Társulás bonyolította le alvállalkozókon keresztül. A rekultivációt
követően másnap borítottak oda szemetet, amit összeszedtünk és üzemeltetésre átadtuk a
területet. Ezen a területen nem lehet mélyművelést folytatni, mert a geotextília nincs túl
mélyen, legeltetnek rajta, illetve lucernát szoktak róla levágni. Azt vállalta még a terület
használója, hogy megőrzi attól, hogy újabb szemetet borítsanak le. Tehát ennek a monitoring
kútnak van egy állandó kiadása. A másik kiadásunk még az illegális hulladéklerakó
felszámolása. Ennek megfelelően a harmadik kiadástétel a vadkamerák elhelyezése. Amióta
kiraktuk a kamerákat van olyan felvételünk, ahol a traktorgumit viszik ki és rakják le. Ezt
követően a kőbánya fölötti részen egy nem is olcsó teherautóval viszik ki éppen a szemetet.
Rendszáma megvan. A dunaújvárosi út mellett indult néhány eljárás a kameráknak
köszönhetően. Ott most nincs szemét. Minden eljárást megindítunk. Egyrészt elfogyott a
türelmem, másrészt pedig az összes illegális hulladéklerakó felszámolására kiadott pénznek
lenne jobb helye is. Időnként veszünk még egy-egy kamerát, ezekre van SIM kártya. A
kamerákat nem érdemes leverni, mert nem a SIM kártyán tárolja az anyagokat, hanem az
önkormányzat számítógépén. Lehet látni, hogy egyik oldalon ezek markáns kiadások és
csökkentik az alapot. A talajterhelési díjból egyelőre még olyan mértékű összeg van benne,
ami egyfajta biztonságot tud nyújtani, hogy az illegális hulladéklerakókat fel tudjuk számolni,
a monitoringot tudjuk fizetni, illetve a vadkamera-rendszert is tudjuk bővíteni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: a talajterhelési díjból bevétel 2,9 millió forint. Ez kb. hogyan oszlik meg?
9990-a Sárbogárdról vagy Rétszilas, Pusztaegres?

Dr. Sükösd Tamás: nem tudom megmondani. Ahol van csatorna, és ha valaki nem kötettett rá,
őneki kell fizetni a talajterhelési díjat.

Borbély Sándor: erről beszéltem a múlt testületi ülésen. Ha nincs átlyukasztva a
szennyvíztároló, 70.000 m3 szennyvíz hiányzik a számolásomból. Arra lennék kíváncsi, hogy
ez mind Sárbogárd és hagyjuk Pusztaegrest, vagy Rétszilason volt egy ötös szippantás? Ez
zömmel Sárbogárdra vonatkozik?

Dr. Sükösd Tamás: nem tudom, de csinálhatunk róla kimutatást.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. ——  94/2023.(TV.14.) határozata

Döntés az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2022. évi
felhasználásának és az alap maradványának elfogadásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete jogkörében eljáró polgármester a
,-Döntés az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2022. évi felhasználásának és az alap
maradványának elfogadásáról" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztésben részletezettek alapján
megállapítja, hogy Sárbogárd Város Önkormányzatának 2022. évi költségvetéséről szóló
önkormányzati rendeletében meghatározottak szerint az Önkormányzati Környezetvédelmi
Alap számlán lévő 2022. évi nyitóegyenleget képező pénzösszeg és az alap további bevételei
a Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselő-testületének ,,Az - Önkormányzati
Környezetvédelmi Alap működéséről" szóló 41/2015. (X. 21.) önkormányzati rendelet 3. §
(1) bekezdésében foglalt célok megvalósítását szolgáló tevékenységekre kerültek
felhasználásra.

A — Képviselő-testület az elkülönítetten vezetett 50440016-10026861  számlaszámú
Környezetvédelmi Alap számla 2022. év január 1-i nyitó egyenlegét 5.101.836,- Ft összeggel,
a 2022. év december 31-i záró egyenlegét, amely egyben a Környezetvédelmi Alap számlán
lévő pénzmaradvány mutatója is 4.965.752,- Ft összeggel jóváhagyja.

A számláról történt 2022. évi kifizetéseket a
- Zábrák Kft. részére, a Sárbogárd, külterületi 0103/2 hrsz-ú földrészleten a felhagyott szilárd

kommunális hulladéklerakó monitoring tevékenység végzéséért és az éves jelentés
elkészítése és beterjesztése a Környezetvédelmi Hatóság részére: 510.540,- Ft

- Vadkamera elhelyezése 205.580,- Ft
- Illegális szemétlerakók felszámolása 2.375.623.- Ft

kifizetés összesen: 3.091.743,- Ft
bruttó összeggel, a részösszegekhez rendelt munkálatokkal hagyja jóvá.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri Sárbogárd Város Jegyzőjét, hogy
a döntésről tájékoztassa a Fejér Vármegyei Kormányhivatalt.

Határidő: tájékoztatásra: 2023. június 1.
Felelős: polgármester

jegyző

7. A — Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás "Társulási
Megállapodásának módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a társulási megállapodást szükséges módosítani tekintettel arra, hogy
Hantos község korábbi polgármestere elhunyt, időközi választáson Ficher Józsefet
megválasztották, ezt szükséges átvezetni az összes dokumentumon.
Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezem a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást?

ÉbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a PVVB is tárgyalta, milyen módon foglaltak állást a napirendi pont
kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: és ugyanerről kérdezem az ESZB elnökét is.



Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
95/2023.(IV.14.) határozata

A Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás
Társulási Megállapodásának módosítása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a , Sárbogárd — Hantos —
Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási Megállapodásának módosítása" tárgyú
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

I. A Sárbogárd — Hantos — Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási
Megállapodását a képviselő-testület az alábbiak szerint módosítja, amely a Társulási
Megállapodás 10. számú módosítása:

1.Az I. A Társulás neve, székhelye, működési területe fejezet 3. pontja helyébe az alábbi
3. pont lép:
3. A Társulás tagjai: W

Sárbogárd Város Önkormányzat (7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.) képviseli: Dr.
Sükösd Tamás polgármester

Hantos Község Önkormányzat (2434 Hantos, Nagylóki út 3.) képviseli: Fischer
József polgármester

Nagylók Község Önkormányzat (2435 Nagylók, Hunyadi utca 1.) képviseli: Tóth
József polgármester

II. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a Társult Önkormányzatok Képviselő-
testületeinek jóváhagyó döntéseit követően a Társulási Megállapodás 10. számú módosítását,
valamint az egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodást írja alá.

Határidő: 2023. május 5.
Felelős: polgármester

8. Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának ingyenes önkormányzati tulajdonba
adására (Sárbogárd 2436 hrsz.)
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a 2436 hrsz. a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara épület udvarán lévő, nem
túl jó állapotban levő ház. Azért érdekes a Maradványvagyon-hasznosító Zrt. tájékoztatása,
mert ott korábban a pékséget üzemeltető kb. 20 évig levelezett a vagyonkezelővel, hogy
szeretné az ingatlant megvenni. Nem sikerült határozatot hozatnia ebben a tárgykörben, hogy
ezt meg tudja vásárolni. Most a Maradványvagyon-hasznosító Zrt. kezdeményezte informális
módon, hogy tegyük meg, hogy kérjük. Úgy gondoltam, hogy az együttműködésnek az lehet
egy fóruma, hogy ezt megkérjük. Az épület maga, hogy menthető-e vagy használható-e
valamire erről nem vagyok 100924-ig meggyőződve. Műszaki osztályos kollégák voltak kint,
nekik egy határozott nem a válaszuk. A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara társasházban az
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önkormányzat résztulajdonos. A felső szint az önkormányzaté. A volt sütőüzemnek az udvari
bejárása ezen az ingatlanon keresztül történik meg, így ott egyfajta jó együttműködésre van
szükség, ami meg is tud valósulni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: örülök, ha gyarapodik a város vagyona. A határozati javaslatban szereplő
mondat nem kötelező jellegű? Ismerem az épületet, nyúltenyésztésre inkább
mint"gyermekjóléti szolgáltatások és ellátások"-ra használható.

Dr. Sükösd Tamás: meg kell jelölni a címet. Mindig a szociális szektort szoktuk, de nem
gondoltuk, hogy mondjuk a speciális nevelési igényű gyerekeknek ott fogunk foglalkozást
tartani.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
96/2023.(TV.14.) határozata

Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának ingyenes
önkormányzati tulajdonba adására (Sárbogárd 2436 hrsz.)

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a , Kezdeményezés állami vagyon
tulajdonjogának ingyenes önkormányzati tulajdonba adására (Sárbogárd 2436 hrsz)" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzata a Sárbogárd 2436 hrsz-ú ingatlan - mely a Magyar Állam
tulajdonában és a Maradványvagyon-hasznosító Zrt. (1122 Budapest, Városmajor utca 35.)
vagyonkezelésében található, (területe: 42 m2, , művelési ága": kivett lakóház), - ingyenes
önkormányzati tulajdonba kerülését kezdeményezi. Magyarország helyi önkormányzatairól
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 5. pontjában meghatározott kötelező
feladatának - környezet-egészségügy; illetve 9. pontban meghatározott - lakás- és
helyiséggazdálkodás feladat ellátásához, az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. törvény 36.
§ (2) bekezdés c) pontjában meghatározott a helyi önkormányzat javára törvényben, vagy
törvény felhatalmazása alapján kiadott jogszabályban foglalt feladatai elősegítése érdekében
kívánja tulajdonba venni és felhasználni. Felhasználási cél: gyermekjóléti szolgáltatások és
ellátások.

Sárbogárd Város Önkormányzata saját költségén vállalja az ingatlan tulajdonba adásával
felmerülő költségek megfizetését.
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Vállalja, hogy a nemzeti vagyoni körből ingyenesen tulajdonba adott ingatlant a tulajdonjog
megszerzésétől számított 15 évig nem idegeníti el, és a juttatás céljának megfelelően
hasznosítja. Az átruházott vagyon hasznosításáról évente beszámol a vagyont átadó
szervezet felé.

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy fenti ingatlan tulajdonjogának
megszerzése érdekében tegye meg a szükséges intézkedéseket és jelen határozat
megküldésével a Magyar Maradványvagyon-hasznosító Zrt.-nél, kezdeményezze az ingyenes
önkormányzati tulajdonba kerülést.

Határidő: 2023. április 30.
Felelős: — polgármester

9. A Sárbogárdi Zengő Óvoda intézményvezetői beosztásának betöltésére pályázat
kiírása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a jogszabály kötelezővé teszi, amikor lejár az intézményvezető
megbízása, szükséges pályázatot kiírni. Egy bizottság bírálja el a beérkezett pályázatokat,
amely bizottságnak a címzetes főjegyző asszony, az OKSB elnöke és az alpolgármester úr a
tagja.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
97/2023.(IV.14.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Ovoda intézményvezetői beosztásának
betöltésére pályázat kiírása

1. Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta , A Sárbogárdi
Zengő Óvoda intézményvezetői beosztásának betöltésére pályázat kiírása" tárgyú
előterjesztést és az alábbi pályázat kiírásáról döntött:

! , PÁLYÁZATI FELHÍVÁS — - ,
A SÁRBOGÁRDI ZENGŐ ÓVODA INTÉZMÉNYVEZETŐI BEOSZTÁSÁNAK

ELLÁTÁSÁRA
1. A pályázatot meghirdető szerv:

Sárbogárd Város Önkormányzata
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.
Tel.: 06/25-520-260.

2. A meghirdetett munkahely, beosztás:
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Sárbogárdi Zengő Óvoda
7000 Sárbogárd, Mikes köz 3.

Határozatlan idejű alkalmazás óvodapedagógus munkakörben, közalkalmazotti
jogviszonyban, 5 évre szóló határozott idejű magasabb vezetői megbízás
intézményvezetői beosztásra (2023. augusztus 01.-től 2028. július 31.-ig)

Ellátandó feladatok:

Vezeti és irányítja az intézményt, e feladatán belül az alapító okiratnak megfelelően az
intézményegységeit: Sárbogárdi Zengő Óvoda, Sárbogárdi Zengő Óvoda
Sárszentmiklósi Tagóvodája, Sárbogárdi Zengő Óvoda Töbörzsöki Telephelye,
Sárbogárdi Zengő Övoda Pusztaegresi Telephelye, gondoskodik a intézményegységek
együttműködéséről, tevékenységük összehangolásáról; felel az intézmény szakszerű,
hatékony és törvényes működéséért, a takarékos gazdálkodásért, az intézmény szakmai
tevékenységének tervezéséért, szervezéséért, a költségvetés keretein belül biztosítja az
intézmény működéséhez szükséges személyi és tárgyi feltételeket.
Munkáltatói jogokat gyakorol és dönt az intézmény működésével kapcsolatban minden
olyan ügyben, amelyet jogszabály nem utal más hatáskörbe.
Szakmai feladatainak részletes felsorolását a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi
CXC. törvény 69. §-a tartalmazza.

Képesítési és egyéb feltételek:

- A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 67. § (1) bekezdésében, a
nevelési-oktatási intézményben óvodapedagógus munkakör betöltéséhez szükséges
326/2013.(VII.30.) Korm. rendelet 6. mellékletében meghatározott szakképzettség,
- pedagógus-szakvizsga keretében szerzett intézményvezetői szakképzettség;

1. legalább négy év pedagógus-munkakörben vagy heti tíz tanóra vagy
foglalkozás megtartására vonatkozó óraadói megbízás ellátása során szerzett
szakmai gyakorlat;

2. a — nevelési-oktatási intézményben —pedagógus-munkakörben — fennálló,
határozatlan időre, teljes munkaidőre szóló alkalmazás vagy a megbízással
egyidejűleg pedagógus-munkakörben történő, határozatlan időre teljes
munkaidőre szóló alkalmazás.

- Magyar állampolgárság, vagy külön jogszabály szerint a szabad mozgás és
tartózkodás jogával rendelkező, illetve bevándorolt vagy letelepedett státusz;

- Büntetlen előélet, cselekvőképesség;
- Nem áll a tevékenység folytatását kizáró foglalkoztatástól eltiltás hatálya alatt,
- Nem áll a Kjt.20.§ (2) bekezdés d) pontja szerinti büntetőeljárás hatálya alatt,
- Vele szemben nem állnak fenn a Kjt.20.§ (2d) és (2e) bekezdésében foglalt kizáró

okok
- Vagyonnyilatkozat-tételi eljárás lefolytatása a 2007. évi CLII. törvény alapján.

A pályázat elbírálásánál előnyt jelent:

- Nevelési-oktatási intézményben szerzett vezetői gyakorlat

A beosztáshoz kapcsolódó juttatások:

Az illetmény megállapítására és a juttatásokra a közalkalmazottak jogállásáról szóló
1992. évi XXXIII. törvény, a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC.
törvény, valamint a pedagógusok előmeneteli rendszeréről és a közalkalmazottak
jogállásáról szóló 1992.évi XXXIII. törvény köznevelési intézményekben történő
végrehajtásáról szóló 326/2013. (VIII.30.) Korm.rendelet rendelkezései az
irányadóak.

A pályázatnak az alábbiakat kell tartalmaznia:
- részletes szakmai önéletrajzot,
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- az iskolai végzettséget, szakképzettséget igazoló okiratok másolatát,
- az intézmény vezetésére vonatkozó programot a szakmai helyzetelemzésre épülő
fejlesztési elképzeléssel,
- három hónapnál nem régebbi bűnügyi nyilvántartó szerv által kiállított hatósági
bizonyítványt, amely igazolja a büntetlen előéletet, továbbá, hogy nem áll a Kjt. 20.§
(2) bekezdés d) pontja szerinti büntetőeljárás hatálya alatt, nem állnak fenn vele
szemben a Kjt. 20.§ (2d) és (2e) bekezdésében foglalt kizáró okok, nem áll
foglalkoztatástól eltiltás hatálya alatt,
- az illetmény megállapításához szükséges korábbi közalkalmazotti jogviszonyokról,
munkaviszonyokról és egyéb jogviszonyokról kiadott munkáltatói igazolások
másolatát,
- nyilatkozatot arról, hogy a pályázó hozzájárul a pályázati anyagban foglalt személyes
adatainak a pályázati eljárással összefüggő kezeléséhez, továbbításához
- nyilatkozatot arról, hogy a pályázatának az elbírálását nyílt vagy zárt képviselő-
testületi ülésen kéri-e,
- nyilatkozatot arról, hogy a magasabb vezetői megbízás elnyerése esetén a pályázóval
szemben a Kjt. 41. §-a szerinti összeférhetetlenség nem áll fenn;
- nyilatkozatot arra vonatkozóan, hogy intézményvezetői megbízása esetén a
vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségének eleget tesz.

A pályázati felhívást a kormányzati személyügyi igazgatási feladatokat ellátó szerv
(személyügyi központ) internetes oldalán, valamint a helyben szokásos módon kell
közzétenni. , W
A közzététel helye: Sárbogárdi Zengő Óvoda honlapja, Sárbogárd Város Önkormányzat
honlapja

A képviselő-testület felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a pályázat meghirdetésére a szükséges
intézkedést tegye meg.

8. A pályázat közzétételének határideje:
2023. április 21.
9. A pályázat benyújtásának határideje és helye:
2023. május 31.
Sárbogárd Város Önkormányzata — 7000. Sárbogárd, Hősök tere 2. —

10. A pályázatok elbírálásának rendje:

A Kjt.20/A. § (6) bekezdése alapján a pályázókat a pályázati határidő lejártát követő 21 napon
belül a szakértői bizottság hallgatja meg és véleményezi.
A bizottság írásba foglalt véleményét mérlegelve a Képviselő-testület a pályázati határidő
lejártát követő első ülésén dönt a magasabb vezetői megbízásról.

A pályázat elbírálásának határideje:
2023. július 21.
11. A munkakör betöltésének legkorábbi időpontja:
2023. augusztus 01.

A pályázat kiírója a pályázat eredménytelenné nyilvánításának jogát fenntartja.

2. Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Sárbogárdi Zengő Óvoda
intézményvezetői beosztására beérkezett pályázatokat értékelő szakmai-szakértői bizottság
összetételét az alábbiak szerint határozza meg:

- — Sárbogárd Város címzetes főjegyzője
- — Az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság elnöke,
- — Sárbogárd Város Alpolgármestere

A bizottsági tagokat a Polgármester kéri fel az elbírálásban való részvételre.
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Felelős: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Határidő: 2023. június 05.

10. — Közművelődési alapszolgáltatások éves munkaterve
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: közművelődési alapszolgáltatást az önkormányzat három helyen nyújt.
Egyrészt a József Attila Művelődési Házban, másrészt a Rétszilasi Klubban közművelődési
szerződés alapján. A másikfajta megoldás a költségvetésünkbe beépített módon a
Sárszentmiklósi Közösségi Ház működtetése. Ezekről a dolgokról, hogy mikor mit és milyen
nagyságrendben szeretnének végezni, ezekről szükséges munkatervet készíteni. Ezt lehet látni
táblázatos mellékletekben.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: a József Attila Művelődési Ház tervét kiválónak értékelem, a sárszentmiklósi
is megfelel. Erdekes a Rétszilasi Klub. Azt hiszem 400-500.000 Ft támogatást adunk nekik.
Ha így nézem kevés, ha úgy nézem sok. Van villany, fűtés stb., de ott gyakorlatilag évek óta
semmi nem történik. Bizonyos értelemben a fenntartásra talán sok, működtetésre kevés, de
nem is működik. Ott időtlen idők óta nem volt semmilyen rendezvény. Mi lenne a megoldás?
Mást bízni meg a működtetéssel? Most az csak egy holttér, kidobott 400.000 Ft.

Dr. Sükösd Tamás: azért nem akarok ebben szélsőségesen véleményt nyilvánítani, mert akkor
rám lesz sütve, hogy ez személyes. Pedig nem az. Nem tudom, hogy a helyiek aktivitása nem
megfelelő-e, de valóban lehetne rajta javítani. Az is tény, hogy az épületen is volna mit, de az
épület egyébként használható állapotú. A humánerőforrást kellene felerősíteni. Megpróbálok
ebben a dologban tenni valamit.
Amikor fórumot szoktunk ott tartani ezek szóba kerülnek, de nem érünk el átütő eredményt.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
98/2023.(IV.14.) határozata

Közművelődési alapszolgáltatások éves munkaterve

Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta ,, Közművelődési
alapszolgáltatások éves munkaterve" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a József A. Művelődési Ház, a Rétszilasi
Klub, a Sárszentmiklósi Közösségi Ház közművelődési alapszolgáltatási éves munkatervét
megismerte, az abban foglaltakat jóváhagyja.

A közművelődési feladatok ellátásának finanszírozása az alábbiak szerint történik:
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- József A. Művelődési Ház esetében önkormányzati támogatásként közművelődési
megállapodás alapján 2025. október 31-ig.

- — Rétszilasi Klub esetében önkormányzati támogatásként közművelődési megállapodás
alapján 2026. február 28-ig.

- — Sárszentmiklósi Közösségi Ház esetében a 2023. évi önkormányzati költségvetés
szerint.

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a döntéséről tájékoztassa az közművelődési
feladatellátókat.

Határidő: Tájékoztatásra: azonnal
Munkaterv kifüggesztésre: április 30.
Felelős: polgármester, ügyintéző, közművelődési feladatellátók

Dr. Sükösd Tamás polgármester átadja az ülés vezetését Novák Kovács Zsolt
alpolgármesternek, és bejelenti, hogy érintettsége miatt a 11.) napirendi ponttal kapcsolatos
szavazásban nem vesz részt.

11. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes jegyző

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 11.)
napirendi ponttal kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt —
kizárja.

A képviselő-testület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
99/2023. (IV.14.) határozata

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 11.) A polgármester
szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Novák Kovács Zsolt: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás
van-e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Novák Kovács Zsolt: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A képviselő-testület 10 igen, (1 fő nem vett részt a szavazásban) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
100/2023.(IV.14.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd Tamás polgármester részére
2023. március 16 -tól 2023. március 17-ig 2 munkanapra 2023. évi szabadsága igénybevételét
engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye nyilvántartásba.

Határidő: 2023. április 28.
Felelős: címzetes főjegyző

Novák Kovács Zsolt alpolgármester visszaadja az ülés vezetését
Dr. Sükösd Tamás polgármesternek.

12. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: köszönettel vettük a Vasút utca felújítását. Az útpadka kialakítása helyenként
már meg van oldva, de nem végig. Folytatása következik?

Dr. Sükösd Tamás: igen. A következő két hétben. Nemcsak az útpadka kialakítása
folytatódik, de van pld. olyan lakossági igény, hogy az első utcából gyakorlatilag nem lehet
egy közepes szintű járművel jobbra kikanyarodni. Ezt jelezték a lakók már korábban.
Mondtam addig legyenek türelemmel, amíg elindul a Vasút utca felújítása, mert ehhez terv
kell stb. Ezt is most megindítottuk. Illetve a Vasút utca elején lévő használton kívüli
vízelvezetések kiváltását. Ezek a munkák több hétig el fognak tartani.

Borbély Sándor: zöld hulladék elhelyezése. Gyakorlatilag minden lerakónál a zöld hulladékot
ingyen veszik le. Itt nálunk elég drasztikus ár van. Az árképzésre nem vagyunk befolyással?

Dr. Sükösd Tamás: nem.

Borbély Sándor: ezt mi nem tudjuk alakítani. 20.000 Ft tonnája. Ez horribilis összeg zöld
hulladékért, ami egyrészt az enyészeté lesz, másrészt ledarálva virágföld lesz. Az arányokkal
van a baj. Ne csodálkozzunk, ha ezek után a szőlőskertekben itt-ott le van borítva a sok zöld
hulladék. Az építési hulladék az más, ott egyértelműen, szigorúan kérjék meg az elhelyezés
árát.

Dr. Sükösd Tamás: a Depónia és a Vertikál rendező elvei hasonlóak. A mi hulladéklerakónk
nem lesz része az uniós fejlesztésnek viszont használni akarják pld. zöld hulladék
elhelyezésre. Van arra lehetőségünk, hogy az eljövendő szerződés feltételein húzzunk egy
kicsit. Ezt felírom és jelezni fogjuk a szolgáltató felé, hogy ebben a tekintetben változást
szeretnénk.

Paczona Lajosné: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Nedoba Károly: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Dr. Prágerné Topp Erika: Rohonczi Miklós Pusztaegres Fehérvári utca 6/A szám alatti lakos
kéréssel fordul az önkormányzathoz. Régóta műveli az önkormányzati területet, az ő oldalán
is a körforgó felé és a szemben lévő oldalon is. Az egészségügyi állapota már nem teszi
lehetővé ezeknek a területeknek a rendbetételét.
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Dr. Sükösd Tamás: köszönjük az eddigi munkáját. Ami az önkormányzat feladata el fogjuk
végezni.

Dr. Prágerné Topp Erika: a Hatvani utcában lakók kérik az utca aszfaltozását. Forgalmas utca,
elhanyagolt. Ugyanezt mondták a Dózsa utca és Fehérvári utca lakói is.

Dr. Sükösd Tamás: kikátyúzzuk az biztos. Aszfaltozás nem valószínű az idei évben, miután a
BM-es pályázat maradék forrását fordítottuk a Damjanich utca felújítására. Ha lesz pályázati
kiírás nem lesznek elfelejtve ezek az utcák sem.

Tóth Béla: köszönjük a Damjanich utca felújítását.

Aranyos József: az iskola közben egy beépítés folytán megváltozott a vízelvezetés rendje.
Meg kéne nézni.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Bágyi Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Ébl Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Dr. Sükösd Tamás: beszéltünk arról a költségvetés tervezésekor, hogy a jelenlegi bizonytalan
helyzetben nem nagyon tudjuk lemodellezni azt, hogy hogyan fognak kinézni az energia
költségeink az idei évben. Meg tudom erősíteni, hogy azt sem tudjuk lemodellezni egyelőre,
hogy hogyan fognak kinézni 2024-ben. Hatodik hónapja esik a tőzsde, ennek ellenére nem
kaptunk jó ajánlatot az MVM-től áramszolgáltatásra, de kaptunk olyan ajánlatot is
gázszolgáltatásra, aminél én jobbra gondoltam és jelentősen rosszabbnak tűnik. Azt
gondoltuk, hogy ennek ellenére kell valami olyan szabadidős tevékenység, ami egy kicsit
közösségépítő egyrészt. Másrészt azt is gondoltuk, hogy a Gyereknapot mindenképpen meg
kéne tartani. Ezért a Bogárdi nap helyett két kisköltségvetésű rendezvényt szeretnénk.
Május 27-én szombaton megtartanánk a Gyereknapi rendezvényt az egyébként betervezett
városi ünnepek terhére. Lenne bábelőadás, gyerekeknek zene, fajátékok, kézműves
foglalkozás, arcfestés stb. Mindez itt lenne a főtéren, mert itt bármilyen fellépőt tudunk
hangosítani. Illetve a főtéren az összes egyéb alap infrastruktúrát tudjuk biztosítani. Nem lesz
körhinta és hasonlók, de egyebek tudnak lenni. Helyi fellépők, valamilyen együttes, este egy
igényesebb zenekarral utcabálszerű rendezvénnyel lezárva. Ha összeáll a részletes program,
közzé fogjuk tenni.
Második lépésben augusztus 19-én szombaton- ennek még nem állt össze teljesen a kerete —
mert ma reggel beszéltem Horváth Istvánnal. Elmondta, hogy milyen rendezvényt lehetne
tartani a főtéren mivel bizonyossá vált, hogy van egy támogató, aki egyébként az Adventi
Forgatagot is támogatta, akinek a cégcsoportjának van erre kerete, tehát szokott kulturális
támogatásokat nyújtani. Ő Sárbogárd városát választotta, előkészítettük azt, hogy a Kulturális
Egyesülettel fog támogatási szerződést kötni és az egyesületet támogatja egy ilyen
rendezvénynap vonatkozásában 4 millió forint összeggel. Azt gondoljuk, hogy ebből lehet
tartani egy igényes napot egy olyan zenekarral, amelyik hajlandó fölállni a színpadra. Kisebb
színpadot a sajátunkkal meg egy kicsinek a 100.000 Ft-on belüli bérlésével meg tudjuk
oldani. A hang és fénytechnikát is meg tudjuk oldani a művelődési házból. A legutolsó
megtartott Bogárdi napokon a technikáknak a bérleti díja 7 millió forint volt a két napra.
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Ez a terv most, hogy a Bogárdi Napok helyett kettő kisebb kvázi saját magát eltartó, de
ingyenes rendezvényt szeretnénk tartani.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 9.55 órakor bezárta azzal,
hogy a testület zárt ülésen folytatja tovább a munkát.

Km.f.

[4-4 erfSükösd Tamás Novák Kovács Zsolt
polgármester alpolgármester

Ai Va gzk
Dr. Venicz Anita
címzetes főjegyző

— ül
— oP 341 "1 £ atz

Tóth Béla Erős Ferenc
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. április 25-i rendkívüli nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 10 fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Bátai Brigitta
jegyzőkönyvvezető

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 16" órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a
képviselő-testület határozatképes, 10 képviselő tartózkodik az ülésteremben.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
105/2023.(1V.25.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. április
25-i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
106/2023.(TV.25.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. április
25-i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
107/2023.(TV.25.) határozata

a rendkívüli nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a rendkívüli nyílt
ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

i" Bírósági ülnökök választása
Előadó: polgármester

2. A 2023. évi nyári táborozások, kirándulások pályázatra beérkezett alapítványi
pályázatok elbírálása
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Bírósági ülnökök választása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: egyfajta társadalmi tisztséget vállalnak el a határozati javaslatban felsorolt
személyek bírósági ülnökként, amiért kapnak napidíjat is, ha részt kell venniük a törvény általmeghatározott ügyekben.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel hozzászólás nem volt.

Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
108/2023.(IV.25.) határozata

Bírósági ülnökök választásáról

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi ülnökjelölteket a
Sárbogárdi Járásbíróság fiatalkorúak büntető ügyében eljáró bírósági ülnökévé megválasztja.

Név Lakcím
1.) Bartók Andorné Sárbogárd, Tinódy u. 174.2.) Tóth Lászlóné Sárbogárd, Vörösmarty u. 26 .3.) Czeinerné Takács Tünde Sárbogárd, Ady E. út. 140. 3/8.4.) Kaszáné Szászi Edit Sárbogárd, Tüzér u. 34.

Felkéri a polgármestert, hogy az érintetteket a döntésről értesítse,ja megválasztott ülnökök
névjegyzékét a Sárbogárdi járásbíróság Elnökének küldje meg, a megválasztott bírósági
ülnökök részére a megbízólevelek átadásáról gondoskodjon.

Határidő:Megválasztásra 2023. április 30.
Névjegyzék megküldésére: 2023. május 10.
Ulnökök értesítésére: 2023. május 10.

Felelős: polgármester

2; A 2023. évi nyári táborozások, kirándulások pályázatra beérkezett alapítványi
pályázatok elbírálása
Előadó: polgármester



Dr. Sükösd Tamás: 800.000 Ft a keretösszeg, ami két részre osztódik. A nem alapítványitársadalmi szervezetek, tehát tipikusan egyesületek, egyházak, iskolák stb. által benyújtottpályázatokat az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság bírálja el átruházott hatáskörben.Az alapítvány át nem ruházható hatáskör az Mötv. szerint.A bizottság elnökének egyidejű tájékoztatása szerint a bizottság 800.000 Ft-ból 700.000 Ft-otosztott föl leginkább is részvétel arányosan a pályázók között. Javaslom, hogy a maradék100.000 Ft összeggel támogassuk a Központi Óvodát Segítő Alapítványt.Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pontkapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását az elhangzott kiegészítéssel.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének

109/2023.(IV.25.) határozataA 2023. évi nyári táborozások, kirándulások pályázatrabeérkezett alapítványi pályázatok elbírálásáról
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a ,, 2023. évi nyáritáborozások, kirándulások pályázatra beérkezett alapítványi pályázatok elbírálása" tárgyúelőterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az alapítvány által benyújtott pályázatra -a 2023. évi költségvetés működési célú pénzeszközátadás , OKSB táborozási pályázat"címmel elkülönített $00 eFt keretösszegből fennmaradó 100 eFt terhére - az alábbi támogatásiösszeget állapítja meg:

Központi Óvodát Segítő Alapítvány 100.000 Ft
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a nyertes pályázóval kösse meg amegállapodást.

Határidő értesítésre: 2023. május 10.
szerződéskötésre: folyamatos

Felelős: polgármester
ügyintéző

Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételta rendkívüli nyílt ülést 16.28 órakor bezárta.
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Dr. Venicz Aríűtapolgármester
címzetes főjegyző
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. május 12-i soros nyilt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Nedoba Károly képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő

! Tóth Béla képviselő 9fő
Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter

aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági — osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Napirendhez megjelentek: Fodor Zoltán tű. őrnagy tűzoltóparancsnok, Szabó Vendel r.
ezredes rendőrfőkapitány, Dr. Kovács Ferenc r. ezredes
rendőrségi tanácsos rendőrkapitány, Lics Zoltán Régió 2007
Kft. ügyvezető, Zsolnainé Csajbók Éva Sárbogárdi
Hársfavirág Bölcsőde intézményvezető

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 92 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az ülésteremben. Ébl Zoltán igazoltan van
távol, Novák Kovács Zsolt később érkezik.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
110/2023.(V.12.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. május 12-
i soros nyílt ülés jegyzőkönyv  hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
111/2023.(V.12.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. május 12-
i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.



Dr. Sükösd Tamás: Javasolja, hogy a Képviselő-testület vegye fel napirendjére a 22/1.
Tehetség Művészeti Alapítvány bérleti jogcímen telephely bejegyzés módosításának
hozzájárulási kérelme 22/2. Tehetség Művészeti Alapítvány bérleti jogcímen telephely
bejegyzéshez hozzájárulási kérelme c. előterjesztéseket. Szavazásra teszi fel a módosított
napirend elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

10.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
112/2023.(V.12.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról

Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

. Beszámoló Sárbogárd város 2022. évi közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság
érdekében tett intézkedésekről
Előadó: polgármester

Beszámoló a Sárbogárdi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi tűzvédelmi
tevékenységéről
Előadó: polgármester

: Beszámoló a helyi menetrend szerinti autóbusz-közlekedési közszolgáltatási
tevékenységről
Előadó: polgármester

Tájékoztató az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak
ellátásáról, a gyermekvédelem helyzetéről
Előadó: címzetes főjegyző

A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde 2022. nevelési évről szóló beszámolója
Előadó: polgármester

Beszámoló Sárbogárd "Város Önkormányzat 2022. évi költségvetésének
végrehajtásáról, a zárszámadási rendelet elfogadása
Előadó: polgármester

Sárbogárd Város Önkormányzat 2022. évi maradványának elszámolása
Előadó: polgármester

Tájékoztató a környezet állapotáról és a város környezetvédelmi helyzetéről
Előadó: polgármester

. Jelentés a belső ellenőrzés 2022. évi tevékenységéről, az ellenőrzési megállapításokról
Előadó: polgármester

. Jelentés belső kontrollrendszerről szóló nyilatkozattal kapcsolatban
Előadó: polgármester



13. Az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 9/2023.(II.26.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

14. Az anyakönyvi események engedélyezéséről, díjtételeiről és az anyakönyvvezetőt
megillető díjakról szóló 18/2017. (VIII.24.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

15. A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015.(VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

16. A sportról szóló 10/2015.(IV.23.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

17. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

18. A helyi lakáscélú támogatásokról szóló 27/2015.(VI.24.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

19. Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának ingyenes önkormányzati tulajdonba
adására
(Sárbogárd 2436 hrsz.)
Előadó: polgármester

20. Döntés a 7000 Sárbogárd, 5403 hrsz.-ú terület használatáról
Előadó: polgármester

21. A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes főjegyző

22. Bejelentések
22/1.Tehetség Művészeti Alapítvány bérleti jogcímen telephely bejegyzés módosításának

hozzájárulási kérelme
Előadó: polgármester

22/2.Tehetség Művészeti Alapítvány bérleti jogcímen telephely bejegyzéshez
hozzájárulási kérelme
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
Aprilis 17-én részt vettünk jegyző asszonnyal az óvodai alapítvány kuratóriumi ülésén.

Átalakulás, tisztújítás következett be.
Április 20-án alpolgármester úr vett részt a Megyei Közgyűlés rendkívüli ülésén. Bírósági

ülnökválasztás volt a téma.
Április 21-én a házi orvosokkal tartottam egy egyeztetést. Részben online, részben személyes

formában.



Április 22-én részt vettem a Sárszentmiklósi Református Egyházközség harangtornyának
átadóján és az azt követő kisebb ünnepségen.

Április 24-én a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanácsülést
tartott. Az eljövendő szerződések kapcsán - július 1. után a MOL koncesszióval
átveszi a szemétszállítást - hoztunk viszonylag stratégiai döntéseket részben. Ez
még folytatódik ebben a hónapban.

Április 25-én a Fejér Megyei Rendőr-főkapitányságon vettem részt egy ünnepi
állománygyűlésen, ahol több helyi rendőr is kapott elismerést. Többek között a
Sárbogárd Város Önkormányzata által alapított ,, Év Rendőre" kitüntetést kapta
meg Fritz-Ferenczi Rozália, akinek innen is szeretnék gratulálni. Ugyanezen a
napon az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság tartott egy rendkívüli ülést
táborozás tárgyában, illetve rendkívüli testületi ülést is tartottunk, ahol szintén
táborozási támogatásokról — döntöttünk [valamint a bírósági ülnökök
megválasztásáról.

Április 26-án jegyző asszony szervezésében a Jegyzők Országos Szövetségének országos
szakmai rendezvényének adhattunk itt helyszínt. Megtisztelő, hogy részt vehettem
ezen. Ugyanezen a napon a városüzemeltetést végző Dészolg Kft-vel tartottunk egy
egyeztetést.

Április 27-én az Ipari Park néhány leendő bérlőjével tartottunk egyeztetést.
Május 4-én az Albensis Kft. a Megyei Közgyűlés projektkezelő cégének felügyelő bizottsági

ülésén vettem részt. A társaság végzi a munkáját. Ugyanezen a napon ismét orvosi
egyeztetést tartottunk. Lassan véglegesedik Reisz doktor úr helyzete a
sárszentmiklósi körzetben. Úgy tűnik minden olyan technikai dolgot meg tudtunk
oldani, amire szükség volt.

Május 6-án a Petőfi Sándor Gimnázium ballagási ünnepségén vettem részt.
Május 8-án ismét egy Ipari Park-os egyeztetést tartottunk.
Május 10-én a Büntetés Végrehajtás Országos Parancsnokságának a budapesti börtön és

fegyház képviselője volt itt. Telefonon történő bejelentkezésekor elmondta, hogy
munkaerőt szeretne bevonni ebbe a rendszerbe. Meg is állapodtunk, hogy az
augusztus 19-i városi rendezvényre fognak különböző eszközökkel, szórólapokkal
stb. kitelepülni. Ugyanezen a napon tartottunk megbeszélést a leendő gyermek és
családi nap vonatkozásában, amit május 27-re tervezünk a Sárbogárdi Napok
helyett. Szintén ezen a napon a Fejér Megyei Labdarúgó Szövetség elnökségi
ülésén is részt vettem. Itt a következő év bajnoki kiírásairól és egyéb dolgokról
kellett dönteni. Illetve volt még egy sárbogárdi érintettség egy fellebbviteli ügyben,
de mi a jó része vagyunk az érintettségnek, mert az egyik megyei labdarúgó
mérkőzésen a hazai csapat és a hazai csapat edzője egy egészen komoly botrányt
rendezett. Jelen pillanatban a fegyelmi és büntetőeljárás határán mozognak
különböző dolgok, de mi ebben passzív alanyok voltunk.

Május 11-én Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás tartott Társulási
Tanács ülést. Költségvetés módosításról, zárszámadásról hoztunk döntéseket.
Illetve még egy örömteli esemény, amikor állampolgársági esküt vehetek ki.
Állampolgársági esküt tett három 14 év alatti személy. Ilyen még nem volt, 14 éven
aluliak esetében a szülő teszi az esküt. Elbeszélgettem velük, ők a Kárpátaljai
magyar területről valók. Elmondták, hogy nem tipikusan a háború harcos része
miatt jöttek, hanem azért, mert egyszerűen élhetetlen volt már a településük. Nem
volt hol dolgozni. Azt mondták nagyon szeretnek Sárszentmiklóson lakni, az
iskolát pedig kifejezetten kedvelik.

Előző soros testületi zárt ülésen fellebbezés elbírálásáról döntött a képviselő-testület.



2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökhelyettesét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a polgármester jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
113/2023.(V.12.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű — határozatok —végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a polgármester jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta és
az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
114/2023.(V.12.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt — határidejű határozatok — végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésének
elfogadását.
A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az aljegyző-hatósági osztályvezető
jelentését elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
115/2023.(V.12.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Onkormányzat Képviselő-testülete a ,. Jelentés a
lejárt — határidejű —határozatok — végrehajtásáról. c. napirendet
megtárgyalta és az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésében
foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
116/2023.(V.12.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt — határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
117/2023.(V.12.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt —határidejű —határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3 Beszámoló Sárbogárd város 2022. évi közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság
érdekében tett intézkedésekről

Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm a teremben megyei rendőrfőkapitány urat, illetve
Sárbogárd város rendőrkapitányát.
Magam próbálok részt venni minden rendőrségi beszámolón, már csak azért is, mert ott
mindig reális, jó dolgok hangzottak el az elmúlt 10 évben. Lehet látni a statisztikákból, hogy
elég jól visszaesett a bűncselekmények száma. Azt gondolom, hogy a felderítettségi mutatók
impozánsak. Azt különösen szeretem hallgatni, amikor megyei főkapitány úr kiemeli, hogy a
sárbogárdi rendőrkapitányság eredményei különösen jók megyén belül, mert ez a mi
számunkra egyrészt nagy öröm másrészt pontosan tudjuk, hogy ez nem volt teljesen mindig
így. Tudjuk, hogy bennünket minden elér. Tehát itt már volt úgy belvíz, hogy számottevő
folyóvizünk nincs, illetve ugyan Tolna megyében van az Ozora Fesztivál, de azért csak mi
vagyunk hozzá legközelebb. Rendőr kollégák jól kezelik ezt a dolgot. Az illegális
hulladéklerakók felszámolása kapcsán a vadkamerák kihelyezésével elindultunk egy irányba
emiatt az egyik kolléga állandó ,,vendég" a rendőrségen ebben a vonatkozásban. A
dunaújvárosi út mellett már kifejezetten javul a helyzet. Egy hangadó ellen sikerült eljárást
indítani, azóta oda nem hordanak ki szemetet. Egyik oldalról nyilván örülök annak, hogy nem
az erőszakos cselekmények kapcsán kell, hogy beszéljünk, a másik oldalról meg annak
örülnék, ha minden felnőtt magyar embernek lenne annyi esze, hogy nem hordja ki a szemetet
a határba, de sajnos nincs. A napi szintű együttműködés akár a körzeti megbízottakkal illetve
minden rendőri vezetővel megvan. Úgy főkapitány úrnak, mint kapitány úrnak szeretném
megköszönni a rendőrség munkáját és azt szeretném kérni, hogy az állomány valamennyi
tagjának adják át köszönetünket. Külön öröm számunkra, hogy járhattunk a
rendőrkapitányságon, kicsit irigykedünk is néhány technikai megoldásra. Kapitány úr,
főkapitány úr kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos beszámoló kapcsán?

Dr. Kovács Ferenc: Tisztelt Képviselő-testület! Köszönöm szépen polgármester úr szavait.
Először szeretnék reagálni a hulladékgazdálkodással kapcsolatos jogsértésekre. Nemcsak
Sárbogárdon, de az egész járásban, az egész országban problémát jelent ez. A sárbogárdi
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kapitányság illetékességi területén hulladékgazdálkodás rendjének megsértése miatt 14
büntetőeljárást indítottunk a tavalyi évben, illetve 39 közigazgatási eljárást. Polgármester úr
említette is, hogy a kamerarendszer nagyon nagy segítségünkre volt. Volt olyan eset, amit
ennek köszönhetően sikerült felderíteni, eredményesen befejezni.
A tavalyi évről azt szeretném elmondani, hogy alapvető célkitűzésünk volt természetesen
Sárbogárd területén a kiegyensúlyozott közbiztonság fenntartása, illetve a közterületi
szolgálat ellátása során igyekeztünk azokra a jogsértésekre reagálni, amelyek a közbiztonság,
illetve a közlekedés biztonságára nagyobb kockázatot jelentettek. Természetesen, ha már
megtörtént a jogsértés, akkor minél gyorsabban, minél hatékonyabban kell reagálni ezekre a
cselekményekre. A közbiztonsági helyzetet nagyon jól tükrözi a bűncselekményszám illetve a
bűncselekmények összetétele. Az összes regisztrált bűncselekményszám Sárbogárd területén
140-ről 119-re csökkent. Tulajdonképpen majdnem minden kategóriáról ugyanez a csökkenés
elmondható. Közterületi bűncselekmények száma még inkább, 63-ról 29-re csökkent. Ez azért
is fontos, mert ez alapvetően meghatározza, befolyásolja az állampolgárok
közbiztonságérzetét. Vagyon elleni bűncselekményeknél kiemelném a lopások számát, ez 50-
ről 30-ra csökkent. Ez a szám 2010. óta a legalacsonyabb érték. Egy lakásbetörés volt
hasonlóan 2021-hez, akkor is egy volt. Rablás, zsarolás, kifosztás nem történt tavaly sem
illetve az előző évben sem. Ami emelkedett az a csalás. Itt is főleg a kibertérben elkövetett
csalásokat szeretném kiemelni. Ezek országos viszonylatban is nagyon elterjedtek.
Legjellemzőbb elkövetési formája az, amikor adathalász módszerrel megszerzik a bankkártya
adatokat és onnan leemelik pénzt. Vagy pedig olyan árut hirdetnek meg, ahol nincs is eladási
szándék. Előreutalást követően egyszerűen eltűnik a csaló. Ezeknek a cselekményeknek a
jelenlétével a jövőben is számolunk. Itt a megelőzésre helyezzük a hangsúlyt, hiszen az esetek
nagy többségében kellő óvatossággal, odafigyeléssel ezek megelőzhetőek. Szintén
emelkedtek a tulajdon ellen szabálysértések. Itt főleg a bolti lopásokra gondolok, szinte
minden esetben élünk a gyorsított eljárás lehetőségével, őrizetbevétel mellett. Közterületi
állomány aktívan intézkedett, ez a számokból is jól látszik. Természetesen a számoknál,
bűncselekményszámoknál sokkal fontosabb, hogy az állampolgárok hogyan érzik magukat a
területünkön. Számos alkalommal beszéltem polgármester úrral, nem kaptunk egyetlenegy
fórumon sem olyan visszajelzést, hogy ezzel kapcsolatban probléma lenne. Végül szeretnék
köszönetet mondani a Képviselő-testületnek a közös munkáért, a jó kapcsolatért. Köszönöm
polgármester úr azokat a jelzéseket, amiket év során megkaptam, az ilyen jelzésekre
számítunk a jövőben is. Végül szeretném kiemelni a sárbogárdi polgárőrséget, a munkájukról
csak elismerően tudok szólni. Köszönöm szépen.

Szabó Vendel: Tisztelt Polgármester Úr, Képviselő-testület! Köszönöm szépen a lehetőséget,
hogy elmondhatok szóban néhány véleményt, tapasztalatot. Az írásos beszámoló azt
gondolom elég részletes, kellően alátámasztja azt a helyzetet, amelyet Sárbogárd város
településen a rendőrség szempontjából látunk. Sárbogárd település a béke szigete, ahogy a
számokból látható. Fejér Vármegyében annak ellenére hogy az elmúlt 10 évben kb.
harmadára csökkent a bűncselekmények száma - és az eredményesség országosan itt a
sárbogárdi rendőrkapitányságon és a Fejér vármegyei rendőr-főkapitányságon is kb. duplájára
emelkedett - sokkal eredményesebbek vagyunk, 8096 környékén a bűncselekmények
elkövetőit sikerült felderíteni. Emellett az elmúlt évben 894-kal több bűncselekményt
regisztráltunk Fejér Vármegyében. Ennek a hátterében, ahogy kapitányság vezető úr is
fogalmazott vagyon elleni bűncselekmények és elsősorban a kibertérben elkövetett
bűncselekmények számának a növekedése látható.

9.20 órakor megérkezett a terembe Novák Kovács Zsolt.
Jelen van 10 fő képviselő.



Kollégáimmal indítottunk és indítunk felvilágosító kampányokat, ahol a kibertérről van szó.
Azt gondolom, hogy a közterület mellett most már a kibertér is olyan fajta közterület, ahol a
biztonságot, a felvilágosítást, , rendőri jelenlétet" biztosítanunk kell. Az interneten is egyre
több tájékoztatást, figyelmeztetést fogalmazunk meg. Ez mindenképpen célunk a következő
időszakban. A legfontosabb dolog az egészséges bizalmatlanság, amit a lakosságnak
tanúsítania kell ezen a területen.
A baleseti helyzet tekintetében kevesebb személyi sérüléssel járó közlekedési baleset történt
Fejér Vármegyében, 890-kal kevesebb volt a tavalyi évben. A halálos balesetek száma is
csökkent, 16 halálos baleset volt a tavalyi évben. Ahhoz, hogy ennek a tendenciának a
folytatása biztosított legyen, ahhoz még több közterületi jelenlét és határozottabb szankciók
kellenek, de nem azzal a céllal, hogy zaklassuk az állampolgárokat, hanem azért, mert a
gyorshajtás, az elsőbbség meg nem adása, a kanyarodás szabályai évek óta már elsődleges
baleseti okok. Ezeknek a visszaszorítása érdekében mindent meg kell tenni a felvilágosítások,
baleset-megelőzési kampányok területén és mellette a közterületen is jelen kell lennünk.
Hulladék-elhelyezéssel — kapcsolatos — eljárásokról. Tegnapelőtt a — székesfehérvári
rendőrkapitányság kezdeményezésére az ügyészség illetve a kormányhivatal részvételével
tartottunk egy olyan egyeztetést, amelynek során nemcsak a büntető eljárás, hanem
mindenféle más lehetőségeknek az egyeztetése is megtörtént. Ezt folytatjuk tovább, hiszen
nemcsak Sárbogárdon, hanem Fejér Vármegyében és országosan is egy másik olyan feladat,
kihívás, ami nemcsak a rendőrségé, hanem minden más társhatóságé is.
Tavalyi évben feszes gazdasági helyzetben voltunk. Most, hogy egy világszínvonalú
objektumban dolgozik a sárbogárdi rendőrkapitányság azt nagyon nagy eredménynek tartom.
Biztos vagyok benne, hogy a kollégáim a sárbogárdi rendőrkapitányságon ennek az
objektumnak a színvonalához mért munkát fognak végezni a következő évben is.
Én is szeretném megköszönni az önkormányzat, a polgárőrség támogatását. Köszönöm
szépen, hogy meghallgattak.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: nagyon szép beszámolót kaptunk. Én is azt mondom, hogy több településen
ezeket az eredményeket megirigyelhetnék. Való igaz, hogy törvényesen, szakszerűen,
eredményesen dolgoztak. A regisztrált bűncselekmények száma csökkent, ugyanakkor ebből
az derül ki, hogy a nyomozás eredményessége is csökkent. Ezt valószínű, hogy az okozhatja,
hogy különböző fajsúlyú cselekmények vannak és annak az eredménye az, hogy egyrészt
csökken a bűncselekmények száma, de ugyanakkor a nyomozás eredményessége is csökken.
Jól értem?

Dr. Kovács Ferenc: a nyomozás eredményesség, ami szerepel az átiratban is, kétféle
eredményességet nézünk. Van a felderítési eredményesség, meg van a nyomozási
eredményesség. Ezek azt jelentik, hogy egy bizonyos ügyben az elkövetőt, sikerült felderíteni,
sikerült vádemelési javaslattal az - ügyészségre továbbítani. Ez önmagában a
bűncselekményszámmal a regisztrált bűncselekmények számának csökkenésével nincsen
arányban. A 2021-es évben valóban magasabb volt a felderítési eredményesség, de a tavalyi
eredményesség, főleg ha előző éveket is hozzánézzük, az is egy nagyon szép eredmény, de
visszatérve az eredeti kérdésre a bűncselekmény számmal nincsen összefüggésben.

Borbély Sándor: köszönöm. Még egy megjegyzésem lenne a hulladéklerakással kapcsolatban.
Ez egy sziszifuszi munka. Önmagában a rendőrség ezt nem fogja tudni megoldani. Itt
szemléletváltásra lenne szükség az emberek részéről. Egy részét képezi az is, hogy
megbüntetem és megérdemli, másrészről sok olyan teendő van még, ami mondjuk nyilván



nem Önökre tartozik, gondolok itt arra, hogy ahhoz, hogy jogkövető legyen valaki annak a
lehetőségét is meg kell adni. Ez egy nagyon összetett dolog, de köszönöm azt a munkát, amit
ezzel kapcsolatban is végeznek.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
118/2023.(V.12.) határozata

Beszámoló Sárbogárd város 2022. évi közbiztonsági helyzetéről, a
közbiztonság érdekében tett intézkedésekről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a ,, Beszámoló Sárbogárd
város 2022. évi közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről"
tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárdi Rendőrkapitányság
beszámolóját Sárbogárd város 2022. évi közbiztonsági helyzetéről, a közbiztonság érdekében
tett intézkedésekről megismerte, az abban foglaltakat elfogadja

A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy döntéséről a rendőrkapitányt tájékoztassa.

Határidő: tájékoztatásra: május 25.
Felelős: polgármester

4. Beszámoló a Sárbogárdi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi tűzvédelmi
tevékenységéről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm Fodor Zoltánt a helyi tűzoltóság parancsnokát.
Ugyanazzal tudnék nyitni, mint amivel a rendőrség esetében is, hogy azt gondolom, hogy a
tűzoltósággal az együttműködésünk szoros, sokrétű és eredményes. Annak örülök, hogy
infrastrukturálisan láthatóan rendben van a tűzoltóság. A személyi állomány is — ahogy a
beszámolóban olvashattuk — egészen jól áll feltöltöttség vonatkozásában. Azt láttam, hogy a
vonulásoknál a területi eloszlás nem változott sokat. Még mindig van egy település, amelyik
kiugróan foglalkoztatja a tűzoltókat. Ott is egyfajta szemléletváltoztatásra lenne szükség.
Szeretném kérni, hogy add át a tűzoltóság valamennyi dolgozójának az önkormányzat szívből
jövő köszönetét a munkátokéri. Illetve továbbra is az eddigi együttműködést ajánlom!

Fodor Zoltán: sok szeretettel köszöntök mindenkit. Lóki alezredes úr, a kirendeltség-vezetőnk
nem tudott megjelenni, ezért elnézést kér, de üdvözletét küldi. Az elmúlt évhez képest a
tűzoltóság életében hatalmas változás nem történt. Szerek, felszerelések tekintetében
ugyanúgy állunk. Aminek nagyon örültünk, hogy kiegészültek a berendezéseink
akkumulátoros felszerelésekkel, láncfűrész, ventilátor stb. kifejezetten a tűzoltáshoz, műszaki
mentéshez használatos eszközökkel. Állományunk feltöltöttsége kiemelkedő. Jelenleg egy fő
hiányunk van, de jár egy tanulónk az oktatási központba, ő június végén, július elején érkezik.
Ha ez megtörténik 100294-os feltöltöttséggel fogunk ezután rendelkezni. A rendőrséghez
képest a tűzoltóságon a számadataink nem lefele mentek az elmúlt évhez képest. hanem
jelentősen megnövekedtek. Tíz évvel ezelőtt kb. 300 volt az éves esetszámunk, öt éve volt



egy ugrás, akkor már felemelkedett 450-500-ra és a tavalyi esztendő minden tekintetben
rekord volt 628 káresettel zártuk az évet. Köszönhető ez a tavalyi évben a hosszú, elnyúló
száraz időjárásnak. Az is látszik az arányokból, hogy a tűzesetek száma még mindig nagyobb,
mint a műszaki mentés. Fejér vármegyei viszonylatban mi vagyunk az egyetlen tűzoltóság
akinél ez így van. Az összes többi tűzoltóságon mindenhol a műszaki mentések száma
meghaladja a tűzesetek számát. Itt a mezőgazdasági környezet, illetve az említett egy
település hozadéka ez, hogy nagyon sok a tűzesetek száma. Azáltal, hogy megemelkedett a
vonulások, káresetek száma, kiemelkedő káresetünk viszont nem volt. A beszámolóba, ami
Sárbogárdot érinti kettőt tettem bele. Ezek a kislóki szeméttárolónak a tűzesetei, ami hosszabb
beavatkozást igényelt. A káreseteink során — úgy ahogy a rendőrségnél a polgárőrség —
bennünket az önkéntes tűzoltó egyesületek segítenek a munkában. Ez sem változott, jelenleg
is négy önkéntes tűzoltó egyesülettel van együttműködési megállapodásunk. Ezek jellemzően
a működési területeink szélén helyezkednek el és nagy segítséget nyújtanak abban, ha
hosszabb idő a vonulás, ott már ők, ha kiérkeznek egy elsődleges beavatkozást meg tudnak
kezdeni. Ami változott az a Simontornyai Önkéntes Tűzoltó Egyesület. Bár nem Fejér
Vármegye, de a mi működési területünk. Ez a tűzoltóság esetében másképp működik, mint a
rendőrség vagy mentők esetében. Nálunk az számít, hogy ki érkezik ki előbb. Azért van 11
Tolna vármegyei településünk is, ahogy látszik a táblázatban is, mert mi oda előbb érünk,
mint mondjuk adott esetben Paks, vagy Dombóvár. A Simontornyai Önkéntes Tűzoltó
Egyesület tavaly július 1. óta önálló beavatkozói státuszra emelkedett. Ez azt jelenti, hogy
teljesítették azokat a jogszabályi követelményeket, ami alapján egyes esetekben nem kell
nekünk hivatásosoknak kivonulni a helyszínre. Pld. van kisebb kiterjedésű gaztűz, vagy
viharkárnál egy kidőlt fa stb. azt megoldhatják már önállóan.
Az elmúlt időszakban, ami plusz munkát adott a tűzoltóságnak nem is a beavatkozó
állománynak, hanem inkább a hivatali állománynak, az a háborús helyzetből kifolyólag a
menekültekkel való foglalkozás. Szeretném köszönetemet kifejezni mind az
önkormányzatnak, mind a gimnáziumnak, hogy ebben segítségére voltak a
katasztrófavédelemnek.
Változás történt a gazdasági helyzetre való tekintettel, már tavaly is korlátozva volt,
gyakorlatilag a tűzoltóautóink költséghatékonyság miatt nem mozoghatnak. Ez azt jelenti,
hogy sajnos az érkező felkéréseknek nem tudunk eleget tenni pld. Gyereknap, falunapok
egyelőre nem engedélyezték számunkra, hogy ezeken részt vegyünk. Csak riasztásra
vonulhatnak a tűzoltóautók. Nem tudunk megjelenni a rendezvényeken. Például a fenyőfa
felállításában sem tudtunk segíteni. A laktanya nyitva áll, ha valaki szeretné iskolásokat,
óvodásokat, csoportokat tudunk fogadni. Május 28-án nyitott szertárnapok rendezvény lesz,
bárki bejöhet, megnézheti a laktanyát, a tűzoltóság életét. Ennyit szerettem volna
kiegészítésként. Köszönöm még egyszer az együttműködést.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: köszönöm a tűzoltóság kiváló munkáját. A kislóki hulladéklerakóban
többször keletkezett tűzeset. Rossz belegondolni, hogy milyen gáz, és egyebek szabadulnak a
levegőbe környezetszennyezést okozva. Mi okozza ezeket a tüzeket? Fel lett ez derítve,
felelősségre vonták, aki ezt okozta?

Fodor Zoltán: a mi részünkről annyit tudok mondani, hogy itt a tűzoltó parancsnokságon mi
csak a tűzoltás, műszaki mentési feladatokat végezzük. A hatósági ügyek, ezeknek a
felderítése a kirendeltség hatáskörébe tartoznak. A kirendeltség hatósági osztálya tartott
ellenőrzést a hulladéklerakó telephelyen, hogy mit állapítottak meg az nem nyilvános, nem
tudom mi lett ennek a végeredménye. Bízunk benne, hogy nem szándékosan történnek ezek a
gyújtogatások, de más hulladéklerakó helyeken is problémát jelent ez, a vármegyében más
helyeken is volt hasonló tűzeset.



A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
119/2023.(V.12.) határozata

Beszámoló a Sárbogárdi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi tűzvédelmi
tevékenységéről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a , Beszámoló a Sárbogárdi
Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi tűzvédelmi tevékenységéről" tárgyú előterjesztést
és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárdi Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokság beszámolóját a 2022. évi tűzvédelmi tevékenységéről megismerte, az abban
foglaltakat elfogadja.

A  képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy döntéséről a kirendeltség-vezetőt
tájékoztassa.

Határidő: tájékoztatásra: május 25.
Felelős: polgármester

4. Beszámoló a helyi menetrend szerinti autóbusz-közlekedési közszolgáltatási
tevékenységről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm Lics Zoltán ügyvezető urat a teremben. A helyi
autóbusz-közlekedési közszolgáltatás tevékenységet a Régió 2007 Kft-vel látjuk el több mint
10 éve. Az együttműködés folyamatos. Nagyon ritka kivételes alkalom volt, amikor járat
kimaradt műszaki hiba miatt, de akkor is megoldották a pótlást. Egyfajta üzembiztonság
jellemzi ezt a szolgáltatást. Kétséget kizáró, hogy 2022-es év és a 2023-as is nem hasonlított
ilyen szempontból a 2016-2021-ig tartó 094 körüli jegybanki alapkamatos inflációmentes
időszakra. Jól látszott, hogy ebben a tekintetben az üzemanyagár változás rendkívül érzékeny
minden szolgáltatás vonatkozásában, itt pedig különösen. Ezért több alkalommal kellett
közösen beavatkoznunk a rendszerbe. Az előterjesztéssel kapcsolatban egy technikai
észrevétel. A határozati javaslatban 2021. maradt a dátum, ez helyesen 2022. A PVVB ülésén
már ezzel a javítással fogadta el a bizottság a határozati javaslatot.
Szeretném megköszönni ügyvezető úrnak a munkát, az együttgondolkodást is, amikor a
költséghatékonyság javításáról volt szó akkor nyúltunk hozzá a menetrendhez, de akkor is
csak a hétvégi viszonylatba. Kaptunk utána hideget, meleget, annak ellenére, hogy kollégánk
kimutatta, hogy egyik településrészt öt Volános járat érinti, a másikat pedig három. Illetve
statisztikával ki tudtuk mutatni, hogy 0-2-ig volt az utasok száma azon a járaton, amihez
hozzányúltunk és így nyilván aránytalanul drága volt ebben a vonatkozásban. A továbbiakban
is jó együttműködésre számítok, reméljük hogy az állami támogatás rendszere is olyan marad,
amilyen eddig volt illetve ugyanúgy meglesz az emberekben a jegy és bérletvásárlási
hajlandóság és ezt a közszolgáltatást a továbbiakban is tudjuk nyújtani.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
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Lics Zoltán: az írásbeli beszámolót nem kívánom kiegészíteni. Visszatérve a szombati
menetrend csökkentésre. Igazából a kezdeti ügyfélpanaszok is elültek. Azt gondolom, hogy
zökkenőmentesen ezeket a járatokat meg lehetett szüntetni. Tehát, ahol valós az igény ott nem
ülnek el panaszok, hanem hónapokon keresztül újra és újra napirendre kerülnek.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását az elhangzott javítás szerint.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
120/2023.(V.12.) határozata

Beszámoló a helyi menetrend szerinti autóbusz-közlekedési
közszolgáltatási tevékenységről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester előterjesztésében
megtárgyalta a , Beszámoló a helyi menetrend szerinti autóbusz-közlekedési közszolgáltatási
tevékenységről" tárgyú előterjesztést és az ügyben alábbi döntést hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Régió 2007 Kft. (8142 Úrhida, Dózsa
György utca 48.) 2022. évre vonatkozó Beszámolóját elfogadja.
Felkéri a Közszolgáltatót, hogy tevékenységét a továbbiakban is a jelenlegi, megfelelő
színvonalon végezze.

Felkéri a Polgármestert, hogy ezen döntéséről a Régió 2007 Kft. ügyvezetőjét, mint
közszolgáltatót tájékoztassa.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester, jegyző

6. Tájékoztató az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak
ellátásáról, a gyermekvédelem helyzetéről
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ESZB és az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok
elnökeit, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: szeretném megköszönni jegyző asszonynak, a polgármesteri hivatal
dolgozóinak a munkáját. A gyermekvédelmi rendszerre nagyon komoly szükség van, jól
működik. Ebben a személyes tapasztalásom az, hogy több mint 10 évig voltam jogi tanácsadó
a családsegítőben. Láttam, hogyan valósul meg ez hétről hétre és hogyan kell ezt a
gyakorlatban alkalmazni. Ezt itt is láthatjuk akár a támogatásokkal, a kiterjedt hatósági
munkát is látjuk. Az lenne a legjobb nyilván, ha nem kellene a gyermekvédelemmel
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foglalkozni, minden harmonikus lenne és minden jól működne. De azt gondolom minden
társadalom előhozza a devianciát is, tehát mindenhol ahol társadalom van, vannak nem
megfelelő magatartásminták. A nem megfelelő magatartásmintákból pedig az következik,
hogy komoly szükség van a gyermekvédelem rendszerére. Nyilván működnek nálunk
különböző fajta jó értelembe vett címkézések. Vannak HH-s, HHH-s gyerekek, akikre jobban
kell figyelni hátrányos helyzet kapcsán. Illetve jól működik az is, hogy van egy olyan
jelzőrendszerünk, amiben többek között a rendőrség is benne van a családsegítő szolgálat, a
gyámhivatal és amikor előkerül egy probléma akkor ezen a belső jelzőrendszeren egészen jól
körbe ér és megpróbálunk a lehető leghatékonyabban és a legemberibb módon közelebb
menni a családokhoz. Azt gondolom, hogy abból látszik, hogy jól működik a
gyermekvédelem rendszere Sárbogárdon, hogy nem a - ha úgy tetszik - legdrasztikusabb
kiemeléses és egyéb módszerekkel szoktunk kezdeni, de kell látni, hogy szükség van azokra
is. Szükség van a gyermekvédelem rendszerének a támogatásokban megnyilvánuló dolgaira,
tehát a rendszeres gyermekvédelmi típusú támogatásokra, legyenek azok bármilyen névvel
illetve is. A rendszer működik és ebben a tekintetben külön beszámolója lesz majd a
bölcsődének, de a bölcsőde is az államháztartási struktúrából adódóan nem oktatási
intézményként, hanem szociális és ennek megfelelően a gyermekvédelem részeként
funkcionáló intézményként van ott is. Mindenfajta ellátási rendszerünk jól működik.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
121/2023.(V.12.) határozata

Tájékoztató az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi
feladatainak ellátásáról, a gyermekvédelem helyzetéről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a "Tájékoztató az
önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról, a gyermekvédelem
helyzetéről" című napirendet és az előterjesztésben foglaltakat, az Sárbogárdi Egyesített
Szociális Intézmény Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat beszámolójában és a
közoktatási intézmények gyermekvédelmi felelőseinek beszámolójában foglaltakat
elfogadta.

Utasítja a polgármestert, hogy az előterjesztésben foglalt és mellékletben csatolt tájékoztató
anyagot az elfogadásáról szóló határozattal a Fejér Vármegyei Kormányhivatal Hatósági
Főosztály Szociális és Gyámügyi Osztálya, a közoktatási intézmények és a Sárbogárdi
Egyesített Szociális Intézmény részére küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: 2023. május 31.

7. A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde 2022. nevelési évről szóló beszámolója
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm az intézményvezetőt a teremben. Országos
műemlék védelmi épületben működik a bölcsőde. Sárbogárd Város Önkormányzata néhány
évvel ezelőtt saját forrásból a belső felújítást elvégezte, a külső felújítás vonatkozásában
egyelőre még várunk, mert elnyertünk egy pályázatot, de nem elégséges a benne levő forrás.
Egy bővítés illetve egy külső megújulás lehetne a cél. Egy másik pályázatból a konyha
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felújítása is megtörtént, 2022-ben sikerült befejezni. Három csoporttal működik a bölcsőde. A
szakmai munkát, amit végeznek szeretném megköszönni intézményvezető asszonynak és
valamennyi ott dolgozónak.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
122/2023.(V.12.) határozata

A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde 2022. nevelési évről szóló
beszámolója

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta ,, 4 Sárbogárdi Hársfavirág
Bölcsőde 2022. nevelési évről szóló beszámolója" tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde
beszámolóját a 2022-es nevelési évben végzett munkáról megismerte, az abban foglaltakat
elfogadja, az intézmény munkáját jónak értékeli.

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a döntéséről tájékoztassa az intézmény
vezetőjét.

Határidő: Tájékoztatásra: május 31.
Felelős: polgármester

8. Beszámoló Sárbogárd "Város Önkormányzat 2022. évi költségvetésének
végrehajtásáról, a zárszámadási rendelet elfogadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ez mindig legalább akkora jelentőségű döntés a város életében, mint
amikor a költségvetést elfogadjuk. A költségvetésünk egyensúlyban van, és ha így
gazdálkodunk abban is marad. Nyilván nagyon nehéz a külső hatásokat kompenzálni.
Gondolok itt a kettessel kezdődő inflációra, illetve arra. hogy az egyéb várakozásainkat sem
tudjuk lezárni. Tekintettel arra. hogy az energiaszerződés ajánlataink 2024-re sem néznek ki
jól. A kormányzati segítségnek nagyon örülnek azok a települések, akiket érintett. Magam
képviselő úr felé egy észrevételt fogalmaztam meg, amely szerint egészen tudtam volna annak
örülni, ha a felelős gazdálkodást folytatókat támogatja először a kormány, majd azokat,
akinek nem volt elég lehetősége arra. hogy szerződést kössön az energiákra. mert a végső
menedékes státuszba, ha belekerül egy önkormányzat, akkor azt gondolom — és lehet jövő
héten belekerülünk mi is — abban bizony a képviselő-testületnek felelőssége van. Miután volt
arra korábban határozott kormányzati döntés, hogy az állami tulajdonú energiaszolgáltató
minden önkormányzatnak ad ajánlatot. Valóban adott is. Lehet. hogy nem volt értékelhető, de
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adott. Azt gondolom, hogy ha valakit megválasztanak önkormányzati képviselőnek, akkor
nincs olyan kimenet, hogy bármelyik intézményhez vagy magához az önkormányzathoz nem
köt energiaszerződést, mert majd lesz valami. Nem emlékszem, hogy lett volna ilyen
felhatalmazás, hogy majd lesz valahogy. Mi ezért meg is kötöttük az összes szerződést, ennek
megfelelően ez a mostani támogatás bennünket nem érint. Azért tartottam fontosnak ezt
kiemelni, mert a dologi költségeknél elég jól látjuk, hogy ez jelentős tétel Sárbogárd város
életében meg az összes többi település életében is. Ezért nagyon nem mindegy az, hogy
ezeket hogyan tudjuk tervezni és a tervezetet ehhez képest hogyan tudjuk végrehajtani. A
számok nyelvén nagyjából 1,7 milliárdos alapköltségvetéssel indultunk bevételi oldalon, 1,9
milliárdos a kiadás. 163 millió, ami volt közte azt az előző évi maradványból gondoltuk
finanszírozni és ez sikerült is. Nyilván a beérkező sportcsarnokos pénzek miatt 4,9 milliárdra
emelkedett a költségvetési főösszegünk. Kell látni, hogy ezek az ugrásokhoz kapcsolódó
számnövekmények olyan számok, amik kötelezettséggel terheltek. Tehát ezt nem lehet
bármire elkölteni, ezek általában felcímkézett valamilyenfajta pályázathoz, vagy egyéni
kormánydöntéshez kapcsolódó pénzek. Egy átlagos, vagy kicsit átlag alatti adóerő-
képességgel bíró önkormányzat kitettsége az állami költségvetés felé különböző. Ha itt most
megnézzük azt, hogy mennyi a normatív támogatás abból a bevételből, amit mi gondolunk,
akkor 9494 jön ki. Ennél azért egy kicsit árnyaltabb a kép, ha az iparűzési adóval és minden
egyéb bevétellel számolunk, de mindenképpen 80-8594 között van a legoptimistább számítás
szerint is. Tehát amikor megkapjuk azt a kritikát, hogy valami miért nincs, vagy miért nem
takarékoskodunk, vagy keletkeztetünk rá bevételt, azért nem keletkeztetünk rá bevételt, mert
az önkormányzat nem gazdasági társaság alapvetően. Nem jövedelemorientált, hanem azokat
a kötelező szolgáltatásokat szükséges nyújtanunk a város lakói és minden érintett számára,
amelyeket a jogszabály előír, és amelyek ebben a környezetben nyilvánvalóan alapvetően
nem nyereségtermelésre vannak kitalálva. A normatívához a szociális szektorban egész
markánsan teszünk hozzá, meg az összes többiben is. Az iparűzési adó bevételünk 300 millió
körüli, ez mindenképpen jelentősen jobb szám, mint ahonnan indultunk és jelentősen
rosszabb, mint ahol szeretnénk tartani. A bevételi előirányzatunk a tervezetthez képest 10394-
0s, a kiadási az is csak az időbeni eltolódások miatt 80294 körüli teljesítéssel van. A dologi
kiadások 9594-os teljesülése abból adódik, hogy kifizetjük a közüzemi és egyéb számláinkat
mindig határidőben. A rengeteg érintett miatt az önkormányzat költségvetésében a bérköltség
nagyon komoly összeg. Ebben a tekintetben a képviselő-testület több alkalommal belenyúlt az
illetményalap összegébe, ami 60.000 Ft és így is kell kiegészítés. Az egyéb helyen dolgozó
kollégáknál is, ha csak belegondolunk a havonta előforduló költségvetés módosításába az
ágazati pótlékokra, bérkompenzációkra a mai napig igen komoly szükség van. Elindultunk
egy jó irányba, de még nem értünk célba. Ehhez szükség van egy erőteljes kormányzati
beavatkozásra is, hogy ez kicsit jobban tudjon működni. Szeretném megköszönni jegyző
asszonynak, a gazdasági osztály dolgozóinak, polgármesteri hivatal dolgozóinak a munkát,
amit a költségvetés végrehajtása során elvégeznek. Azt kell látni, hogy ez kétirányú. Egyrészt
magának az önkormányzatnak szükséges egy jó és stabil gazdálkodás, másrészt pedig a
gazdasági hátteret adjuk az összes intézménynek. Ezeket a számokat, amiket tudunk hozni
évről-évre zárszámadáskor amit lehet látni, ezt a továbbiakban is egy szoros és
költségtakarékos gazdálkodással tudjuk megoldani. Remélem, az ipari park-os fejlesztés, az
infrastrukturális fejlesztés utolsó lépcsője nyáron megtörténik és utána talán az ott elinduló
cégekkel tovább tud növekedni az iparűzési adóbevétel. Más markáns bevételi forrása az
önkormányzatnak nincs, leszámítva az intézményeknél keletkező bevételeket. amit
túlnyomórészt az intézményekben nyújtott szolgáltatásra rá is fordítjuk. Nem kellett
átmenetileg sem bezárnunk semmilyen intézményünket. 10.000 fő feletti városoknak a
szociális ellátás teljes vertikumát nyújtani kell a hajléktalan szállóig bezárólag.
Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Az OKSB, a PVVB és az ESZB elnökét
valamint az ŰJB elnökhelyettesét kérdezem, hogy milyen módon foglaltak állást?



Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.
A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi rendeletet alkotta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
19/2023.(V.25.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2022. évi zárszámadásáról

9. Sárbogárd Város Önkormányzat 2022. évi maradványának elszámolása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: lehet látni intézményenként, hogy hogyan alakultak a maradvány
összegek. Az intézményeknél jelentkező összeg az összes teljes működési költséghez képes
nem magas, de azért mindenképpen megnyugtató. A maradványösszeget azon intézmény
működési költségeire kívánjuk felhasználni ahol jelentkezett. Eddig sem vontunk el ebből a
körből semmit, ezután sem fogunk. Az önkormányzatnál jelentkezik mindig az a markánsabb
összegű maradvány, ami a pályázatokból vagy az egyéni döntésekből adódó nálunk levő, de
fölcímkézett pénzeszközökre vonatkozik most is így látható ez. Aszabad maradványból azt a
fajta hiányt, ami nem működési hiány — ezt 2013. óta tudjuk — azt finanszírozzuk. Ez a terv
most is.
Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. A PVVB, az OKSB, az ESZB elnökét és az
ÚJB elnökhelyettesét kérdezem, hogy milyen módon foglaltak állást?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.
Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. - 123/2023.(V.12.) határozata

Sárbogárd Város Onkormányzat 2022. évi maradványának elszámolása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Sárbogárd Város Önkormányzat 2022.
évi maradványának elszámolása tárgyú előterjesztést megtárgyalta, és az önkormányzat 2022.
évi maradványnak felhasználását intézményenként az alábbi jogcímekre, feladatokra hagyja
jóvá:

Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde
z Működési célú kiadásokra: 125.802 Ft
Összesen: 125.802 Ft

Madarász József Városi Könyvtár:
- Működési célú kiadásokra: 273.369 Ft
Összesen: 273.369 Ft

Sárbogárdi Zengő Óvoda
- Működési célú kiadásokra: 507.578 Ft
Összesen: 507.578 Ft

Polgármesteri Hivatal:
z Működési célú kiadásokra: 3.057.893 Ft
Összesen: 3.057.893 Ft

Sárbogárd Város Önkormányzat:
- Védőnői szolgálat- háziorvos kiadásai (NEAK maradvány): 70.000.000 Ft
- Államháztartáson belüli megelőlegezés visszafizetése: 47.608.441 Ft
- Uniós pályázatok támogatása: 449.234.691 Ft
- Környezetvédelmi Alap maradványa 21.000.000 Ft
- Kincstári támogatás visszafizetése: 6.121.000 Ft
- Működési célú kiadásokra: 556.176.427 Ft
Összesen: 1.150.140.559 Ft

Felkérem a jegyzőt, hogy a határozatnak megfelelően a 2023. évi költségvetési rendelet
módosítását készítse elő.

Határidő: azonnal
Felelős: jegyző

10. — Tájékoztató a környezet állapotáról és a város környezetvédelmi helyzetéről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az egyik oldalon nehéz azt eldönteni, hogy az egyik szegmenst kiemelve a
zajra és porra vonatkozó részt olvasva az lenne-e jobb, ha azon kellene polemizálnunk, hogy
valamelyik nagy gyárra tetessünk-e szűrőt, vagy azt tudjuk mondani, hogy szerencsére itt
kisebb gazdasági egységek vannak, amik annyira nem terhelik a környezetet. A legnagyobb
kitettségünk ebben a vonatkozásban egyértelműen a 63-as számú főút, amelyik meghatározza
a por-, zajhatást, rezgést stb. Nem látunk számottevő csökkenést a forgalmi adatokban.
Víz-, szennyvíz vonatkozásában az együttműködésünk a szolgáltatóval folyamatos. Amire
Borbély Sándor képviselőtársunk is felhívta a figyelmet, hogy nem jó az hogy pld. ahol nincs
állami döntés következtében csatorna ellátottság ott nem föltétlenül úgy alakulnak mindig a
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nem közművel összegyűjtött szennyvíz adatai, ahogyan kellenének. Tehát ott is egyfajta
következetességre kellene nevelni az állampolgárokat.
A legnagyobb harcunk, amit ténylegesen föl tudtunk vállalni és amihez volt eszközünk —
minden alkalommal el szoktam mondani — az az illegális hulladéklerakók fölszámolása. Ezt
folytatjuk a továbbiakban is. Az eljárások zajlanak és én bízom benne, hogy megváltozik az
embereknek a szemlélete. Folyamatos munkával költünk a vadkamerás rendszer
karbantartására és fejlesztésére. Úgy tűnik az egyetlen hatékony megoldás, ha az elkövetőnek
le van vetítve a film. Mellette állampolgárok a hulladékradarra is teszik föl ezeket a képeket,
ami nem jó, mert belerokkanunk annyi önkormányzati kiadás lesz vele. Inkább jelentsék be
nekünk, mert ha párhuzamosan tudunk kamerás felvételt felmutatni, akkor reméljük, hogy az
elkövetővel tudjuk eltakaríttatni a szemetet. A büntetőeljárások és közigazgatási eljárások
lassúbb voltából adódóan a hulladékradaros bejelentés után már másnap itt a kötelezés tehát
az önkormányzatnak a szemetet akkor is el kell vinni, ha egyébként közben egy másik eljárás
során megtalálják az elkövetőt. A pénzt sokkal nehezebb utólag behajtani. A rendszer úgy
lenne hatékony, ha azok a jelzések is elsősorban hozzánk futnának be, mert össze tudnánk
rakni, hogy ki az, akinél már tettünk följelentést.
Rágcsáló irtás, zöldterület gazdálkodás, fák védelme. Ebben a tekintetben a városüzemeltető
cég, illetve a műszaki osztály kollégái és a közfoglalkoztatottak párhuzamos működésével
próbálunk haladni előre. Azokat a munkákat, amiket szükséges végeznünk azokat végezzük.
A temetők rendje, tisztasága illetve az összes ehhez kapcsolódó városüzemeltetési kérdést
ugyanúgy két részre bontanám. Alapvetően a városüzemeltetést végző Dészolg Kft. végzi
ezeket a feladatokat, de magunk részéről eszközeinkkel és humán erőforrásainkkal, ahol
tudunk besegítünk, hogy ezek jó színben tudjanak mutatni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: hulladékbegyűjtés során dunaújvárosi kocsik is előfordulnak elég gyakran.
Gondolom alvállalkozás keretében. Ez nem azt jelenti, hogy a dunaújvárosiak is ide hordják a
szemetet?

Dr. Sükösd Tamás: csak Dunanett matricás autót láthatsz, és nem hordják ide a szemetet.
Mivel a dunaújvárosi hulladékudvarnak kettő hatósági engedélye biztosan hiányzik, ebből az
egyik működési ezért az nem megy, ők Adonyba hordják a szemetet. Jelen pillanatban úgy
néz ki a hulladékgazdálkodási közszolgáltatás Sárbogárdon, tekintettel arra, hogy hetente 2-3
tárgyaláson veszek részt, hogy hogyan lesz ez július után és hogyan érünk valaha körbe, hogy
a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás írta ki annak idején a közbeszerzést.
Ennek ezen a környéken a győztese a Vertikál Nonprofit Zrt. lett. A Zrt. alvállalkozója a
Paksi Hulladékgazdálkodási Kft. és a Paksi Hulladékgazdálkodási Kft. helyett második szintű
alvállalkozóként végzi a teljes hulladékszolgáltatást a Dunanett Kft. A Dunanett Kft. kb. 41
településen — a környékünkön - 70.000 ember hulladékszállítását végzi, tehát csak őket
láthatod. Semmi köze nincs ahhoz, hogy dunaújvárosi matrica van rajta, tekintettel arra, hogy
a gépjárművek a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulásé, csak mindig azt a
matricát ragasztják rá, aki ténylegesen rajta ül. A Dészolg Kft. telephelyén telephelyeznek és
a Kft. helyi vezetője van megbízva azzal, hogy ezeket az úgynevezett diszpozíciókat adja.
tehát még azt sem Dunaújvárosból végzik. Így néz ki pontosan a helyzet.
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Paczona Lajosné: rágcsáló irtás. Látom a beszámolóban, hogy az Ady lakótelepen a Dészolg
Kft. rendszeresen végez rágcsáló irtást. A tiszti lakótelepen ez kinek a feladata?

Dr. Sükösd Tamás: a tiszti lakóteleppel az a gondunk, hogy a lakótelep jelen pillanatban is
még állami. Majdnem megvan már a társasház úgy, hogy a lakóközösség kvázi önrendelkező
legyen. Úgy tudom hogy lesz közös képviselő és elindul az egész folyamat és onnantól
kezdve már a lakóközösséggel lehet tárgyalni, mint alannyal, mert a Klimavill nevezetű
kaposvári cég, akinek szerződése volt a karbantartásra és minden egyébre utoljára ők azt
mondták, hogy szerződési szinten amire van pénzük azt csinálják, amire nincs, azt nem.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
124/2023.(V.12.) határozata

Tájékoztató a környezet állapotáról és a város környezetvédelmi
helyzetéről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,Tájékoztató a környezet állapotáról és
a város környezetvédelmi helyzetéről" tárgyú előterjesztést megtárgyalta, a tájékoztatóban
foglaltakat elfogadja és az alábbi döntést hozta:

Felkéri Sárbogárd Város Jegyzőjét, hogy gondoskodjon a tájékoztató Sárbogárd város
honlapján történő megjelentetéséről tájékoztatva a lakosságot, hogy a környezetvédelmi
program és a jelen előterjesztés Sárbogárd város honlapján (www.sarbogard.hu)
megtekinthető.

Felkéri továbbá Sárbogárd Város Jegyzőjét, hogy gondoskodjon arról, hogy a jelen
tájékoztató (Előterjesztés) e-mailen megküldésre kerüljön a Reflex Környezetvédő
Egyesületet (9024 Győr, Bartók B. út 7.) részére, mint a közigazgatási területünket érintően
nyilvántartásba vett, az általános közigazgatási rendtartásról szóló 2016. évi CL. törvény 10. §
(2) bekezdésében foglaltak alapján ügyféli jogállással rendelkező civil szervezetnek.

Határidő: a tájékoztató Sárbogárd város honlapján történő megjelentetésére, a hirdetmény
kifüggesztésére és az előterjesztés anyagának Reflex Környezetvédő Egyesület
részére történő megküldésére: 2023. június 16.

Felelős: jegyző

11. — Jelentés a belső ellenőrzés 2022. évi tevékenységéről, az ellenőrzési megállapításokról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a belső ellenőrzés feladata Sárbogárdi Polgármesteri Hivatalnál
készpénzkezelés, illetve az önkormányzat intézményeinél az iratkezelés rendjének vizsgálata
volt. Ahhoz, hogy minden ellenőrizhető. számonkérhető és hatékony legyen, ahhoz valóban
kell egy rend, kinek milyen feladata van, azok hova kerülnek, hogyan adminisztráljuk,
mindez hogyan csatol vissza mondjuk a gazdasági osztályra, hogy a gazdálkodás is tudjon
működni. Még a kistérségi időkben kiszervezésre került a belső ellenőri feladat és az ezt
végző társaság nagy szakértelemmel, alaposan végzi a munkáját. Nem állapítottak meg semmi
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olyan számottevő eltérést, amit ne lehetett volna gyakorlatilag kommunikációval kiküszöbölni
a rendszerből. A szabályzataink túlnyomórészt most már rendelkezésre állnak.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a határozati javaslatban két helyen is elírásra került az évszám. Helyesen
2022.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását az elhangzott javítás szerint.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
125/2023.(V.12.) határozata

Jelentés a belső ellenőrzés 2022. évi tevékenységéről, az ellenőrzési
megállapításokról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a belső ellenőrzés 2022. évi
tevékenységéről, az ellenőrzési megállapításokról" szóló előterjesztést megtárgyalta és az
alábbi határozatot hozza:
A költségvetési szervek belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzésről szóló 370/2011.
(XII.31.) Kormányrendelet 48. §-a alapján Sárbogárd Város Önkormányzatánál és
intézményeinél 2022. évben végzett belső ellenőrzési tevékenységről készített ellenőrzési
jelentést elfogadja.

Felkéri a jegyzőt, hogy az ellenőrzések megállapításaira tett intézkedési tervek
végrehajtásáról, illetve a továbbiakban a javaslatok szerinti feladatvégzésről gondoskodjon.

Felelős: jegyző
Határidő: december 31., illetve folyamatos

12. — Jelentés belső kontrollrendszerről szóló nyilatkozattal kapcsolatban
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a belső kontrollrendszer alapvetően jó, működik, szükség van rá. Sajnos
volt olyan intézményünk, ahol úgy indult ismeretlen tettes elleni büntetőeljárás, hogy bizony a
belső kontrollrendszer hiányából adódóan nem sikerült véglegesen marasztalni az elkövetők
közül az egyiket, mert a másik elhunyt közben. Ez látszott, hogy nem volt kellően hatékony.
Ez egy nagyon régi történet. Most pedig megfelelünk az összes olyan kincstári előírásnak.
ami a belső kontrollrendszerhez kapcsolódik.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?



Borbély Sándor: mindegyik jelentés teljesen egyforma a főjegyző asszony jelentésének
kivételével. Mindegy lett volna, ha egy elkészül és azt aláírják. A Hársfavirág Bölcsőde, a
Zengő Óvoda, a könyvtár szóról szóra ugyanaz. Még egy betűeltérés sincs. Kivéve a főjegyző
asszonyé, az teljesen jó. Nem létezik, hogy minden teljesen egyforma. Létezhet?

Dr. Sükösd Tamás: igen. Egyszerű oka van ennek. A szabályzatok készítését, a
kontrollrendszer készítését ugyanarra a szakcégre bíztuk, illetve ugyanarra a kincstári
rendszer által preferált kontrollszervezetre. Nyilván főjegyző asszony jelentése egy másik
szint, amit képvisel és átfogja az összes többit.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
126/2023.(V.12.) határozata

Jelentés belső kontrollrendszerről szóló nyilatkozattal kapcsolatban

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. "Venicz Anita Sárbogárdi
Polgármesteri Hivatal, Huszárné Kovács Márta Sárbogárdi Zengő Óvoda, Zsolnainé Csajbók
Éva Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde és Nagy Beáta a Madarász József Városi Könyvtár
vezetője (i) által a belső kontrollrendszer működéséről szóló nyilatkozatot az abban foglaltak
alapján elfogadja.

Felelős: jegyző
Határidő: december 31., illetve folyamatos

13. —Az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 9/2023.(II.23.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezi az OKSB
elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az ESZB elnökét is kérdezem ugyanerről.

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a PVVB elnökét is kérdezem ugyanerről.

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: az ÜJB elnökhelyettesét is kérdezem, hogy milyen módon foglaltak állást
a napirendi pont kapcsán?



Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát (Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a költségvetés módosítás gyakorlatilag folyamatosan jön vissza. Végig
vonul rajta mindig a bérkompenzáció, ágazati pótlék és egyéb pótlékok. Jól lehet látni, ha
valami nem tervezett ütemű bevételünk van, az általában mindig tudja növelni a bevételi
oldalt, a kiadásoknál ugyanígy. Fontos, hogy végig vonul rajta a maradvány felhasználás is.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
. — 20/2023.(V.25.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről szóló 9/2023.(II.23.)
önkormányzati rendelet módosításáról

14. — Az anyakönyvi események engedélyezéséről, díjtételeiről és az anyakönyvvezetőt
megillető díjakról szóló 18/2017.(VIII.24.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi az ÜJB
elnökhelyettesét és a PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont
kapcsán?

Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
21/2023.(V.25.) önkormányzati rendelete

az anyakönyvi események engedélyezéséről, díjtételeiről és az anyakönyvvezetőt megillető
díjakról szóló 18/2017. (VIII.24.) önkormányzati rendelet módosításáról

15. A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015.(VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?
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Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét,
hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: technikai jellegű a módosítás. Nem jó hivatkozást tartalmazott.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
22/2023.(V.25.) önkormányzati rendelete

a közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló
35/2015.(VIII.26.) önkormányzati rendelet módosításáról

16. — A sportról szóló 10/2015.(IV.23.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét,
hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: ez is technikai jellegű módosítás. Helyrajzi szám változás, a megosztásból
adódik a változás.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
23/2023.(V.25.) önkormányzati rendelete

A sportról szóló 10/2015.(1V.24.) önkormányzati rendelet módosításáról

17. — Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?



Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB és az ESZB tárgyalta. Kérdezi az ÜJB
elnökhelyettesét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Dr Prágerné Topp Erika: ismerteti az ÚJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az ESZB is tárgyalta, a bizottság elnökét kérdezem ugyanerről.

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: itt egy felhatalmazó rendelkezést kellett törölni, illetve Nagylók esetében
változott meg a matek. Ez bennünket szabályozási szinten érint, pénzügyi szinten nem.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Borbély Sándor: a személyi gondozás hétvégén is van?

Dr. Sükösd Tamás: szétbontanám a szociális ellátást mélyebbre. Hivatalosan mi a
gyerekelhelyezéshez kapcsolódó úgynevezett kapcsolati ügyeletet sem tarthatnánk. Ez a
bíróságot nem érdekli. Munkaidő kedvezménnyel megoldva minden fajta ellátást akkor
nyújtunk, amikor szükséges. A rövid válasz, hogy van. Az élelmiszerbankkal való
együttműködés keretében az élelmiszeradomány osztás is a PHILIA-val meg néhány
szervezetbe nem illesztett önkéntessel, az is megy hétvégén.

Egyéb kérdés, észrevétel hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
24/2023.(V.25.) önkormányzati rendelete

az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.)
önkormányzati rendelet módosításáról

18. — A helyi lakáscélú támogatásokról szóló 27/2015.(VI.24.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi az ÜJB
elnökhelyettesét és a PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont
kapcsán?

Dr. Prágerné Topp Erika: ismerteti az ŰJB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a szociális vetítési alaphoz képesti szorzónak az emelését címzetes
főjegyző asszonnyal, illetve hatósági osztályvezető úrral nagyon régen megbeszéltük és nem
kezdeményeztem időben, ez probléma, de most megtettük, mert szükség van rá. Egy normál
családmodellben, ha az egyik fél dolgozik garantált bérért már nem fért ebbe bele és ez nem
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jó így. Nyilván azt is tudjuk, hogy önmagában a támogatás mértéke sem sok. Vizsgáljuk, de
nem civilizált évközben ilyen típusú kötelezettségvállalással költségvetést módosítani, ezért
ezt 2024. januárjától szeretnénk beilleszteni a rendszerbe és 300.000 Ft körüli összeg irányába
eltolni, hogy utolérhető segítség legyen. Ha tényleges segítséget akarunk nyújtani, akkor
hozzá kell igazítani a szabályozót.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
25/2023.(V.25.) önkormányzati rendelete

A helyi lakáscélú támogatásokról szóló 27/2015.(VI.24.) önkormányzati rendelet
módosításáról

19. — Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának ingyenes önkormányzati tulajdonba
adására (Sárbogárd 2436 hrsz.)
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ezt az előző testületi ülésen is tárgyaltuk. A képviselő-testületnek most
arról kell döntést hozni, hogy az ingatlan nem áll műemléki védelem alatt, és nem áll a Natura
2000 hatálya alatt, de ha az alatt állna, akkor az ezzel kapcsolatos költséget viseljük.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
127/2023.(V.12.) határozata

Kezdeményezés állami vagyon tulajdonjogának ingyenes
önkormányzati tulajdonba adására (Sárbogárd 2436 hrsz.)

Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ssSKezdeményezés állami vagyon
tulajdonjogának ingyenes önkormányzati tulajdonba adására (Sárbogárd 2436 hrsz)" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzata a Sárbogárd 2436 hrsz-ú ingatlan - mely a Magyar Állam
tulajdonában és a Maradványvagyon-hasznosító Zrt. (1122 Budapest, Városmajor utca 35.)
vagyonkezelésében található, (területe: 42 m2, ,. művelési ága": kivett lakóház), - ingyenes
önkormányzati tulajdonba kerülését kezdeményezi. Magyarország helyi önkormányzatairól
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 5. pontjában meghatározott kötelező
feladatának - környezet-egészségügy; illetve 9. pontban meghatározott - lukás- és
helyiséggazdálkodás feladat ellátásához, az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. törvény 36.
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§ (2) bekezdés c) pontjában meghatározott a helyi önkormányzat javára törvényben, vagy
törvény felhatalmazása alapján kiadott jogszabályban foglalt feladatai elősegítése érdekében
kívánia tulajdonba venni és felhasználni. Felhasználási cél: gyermekjóléti szolgáltatások és
ellátások.

Sárbogárd Város Önkormányzata saját költségén vállalja az ingatlan tulajdonba adásával
felmerülő költségek megfizetését.

Vállalja, hogy a nemzeti vagyoni körből ingyenesen tulajdonba adott ingatlant a tulajdonjog
megszerzésétől számított 15 évig nem idegeníti el, és a juttatás céljának megfelelően
hasznosítja. Az átruházott vagyon hasznosításáról évente beszámol a vagyont átadó
szervezet felé.

A Sárbogárd 2436 hrsz-ú belterületi ingatlan ugyan nem áll műemléki védelem alatt és nem
minősül védett természeti területnek vagy Natura 2000 területnek, de amennyiben ezek
fennállnának, úgy vállalná az azokhoz kapcsolódó kötelezettségeket.

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy fenti ingatlan tulajdonjogának
megszerzése érdekében tegye meg a szükséges intézkedéseket és jelen határozat
megküldésével a Magyar Maradványvagyon-hasznosító Zrt.-nél, kezdeményezze az ingyenes
önkormányzati tulajdonba kerülést.

Határidő: 2023. május 31.
Felelős: — polgármester

20. — Döntés a 7000 Sárbogárd, 5403 hrsz-ú terület használatáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az 5403 hrsz-ú terület az alapi út sarka. Ott régen állt egy ház. Annak
idején a ház bontási kötelezettséggel való terhelését a Magyar Közút Nonprofit Zrt.
kezdeményezte, azért hogy majd egyszer rendbe rakják azt az egyébként nagyon meredeken
90 fokos, még a tükör ellenére is egészen rosszul belátható kereszteződést. Beépíteni nem
lehet a területet. Az ingatlannal szemben lakó kérte, hogy ő bérbe venné, karbantartaná és
tüzifát helyezne el rajta. A rendelet szerinti bérleti díj fölajánlására került sor. Tájékoztattuk
arról a kérelmezőt, hogy abban az esetben, ha a Magyar Állam vagy a Magyar Közút
Nonprofit Zrt. úgy dönt szeretne valamit az úttal csinálni, akkor mi ezt nagy örömmel fogjuk
adni, bár véleményem szerint a telek belső része nem kell akkor sem. A kérelem támogatható,
némi bevételt is jelent és rendben lesz tartva a telek.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta, milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
128/2023.(V.12.) határozata

Döntés a 7000 Sárbogárd, 5403 hrsz-ú terület használatáról
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Döntés a 7000 Sárbogárd, 5043
hrsz.-ú terület használatáról" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzata bérleti szerződést köt Vámosi György sárbogárdi lakossal
az önkormányzat tulajdonát képező 7000 Sárbogárd, 5403 hrsz.-ú kivett beépítetlen terület
használatára az alábbi tartalommal:

BÉRLETI SZERZŐDÉS
Sárbogárd Város Önkormányzata tulajdonában lévő ingatlan

bérletére

1. Sárbogárd Város Önkormányzata 7000 Sárbogárd, Hősök tere 2. adószám: 15727330-
2-07, képviseli: Dr. Sükösd Tamás polgármester és Dr. Venicz Anita jegyző - mint
Bérbeadó a Képviselő-testület Kth. számú határozata alapján bérbe adja, Vámosi
György szül.: , anyja neve: , 7003 Sárbogárd, Rákóczi u.77. szám alatti lakos - mint
Bérlő - bérbe veszi a Sárbogárd, belterületi 5403 hrsz-ú 762 m" nagyságú kivett
beépítetlen területet térítés ellenében.

A bérleti szerződés 2023. június hó 1. napjától határozatlan időre szól.

A bérleti díj 2023. évben 79 Ft/m?/év, összesen: 60.198 Ft/év.
A 2023-as évre megállapított bérleti díjat Bérlőnek időarányosan kell fizetni
tekintettel arra, hogy az évből 7 hónap van hátra. Az arányosan fizetendő bérleti
díj összege összesen: 35.116 Ft.

2. Bérbeadó jogosult a bérleti díjat évente módosítani és azt minden év november 30-ig a
Bérlő tudomására hozni. Ez esetben Bérlő az elfogadás helyett jogosult a bérleti
jogviszony azonnali felmondására.

3. A bérleti díj megfizetése minden év április 30-ig esedékes, de legkésőbb a szerződés
megkötését követő 30 napon belül köteles azt a Bérlő a Bérbeadó költségvetési
számlájára befizetni.

4. Az ingatlannal kapcsolatos közterhet a bérlő viseli.

5. Bérlő köteles a használat ideje alatt gondoskodni a terület tisztán és rendezetten
tartásáról.

6. Felek megállapodnak abban, hogy a terület rendeltetésszerű használatához szükséges
karbantartás a Bérlőt terheli. Az esetleges károkért, a károkozás következményeiért
Bérlő felel. A keletkezett kár(okat) haladéktalanul köteles megtéríteni a Bérbeadónak.

7. A bérelt területen a Bérlő felépítményt — sem ideiglenes sem végleges jelleggel- nem
hozhat létre.

8. Szerződő felek kikötik a rendes felmondás jogát, melyet mindkét fél a másikhoz
intézett írásbeli nyilatkozattal 30 napos felmondási idővel gyakorolhat. A szerződés
megszűnése esetén Bérlő köteles a területet Bérbeadó részére eredeti állapotban



visszaállítva átadni.

9. Ha az ingatlant a Bérbeadó közérdekű célra kívánja felhasználni, az önkormányzatnak
a területre szüksége van, úgy erre való hivatkozással Bérbeadó jogosult a bérleti
szerződést azonnali hatállyal felmondani.

10. Szerződő feleket súlyos szerződésszegés esetén megilleti a rendkívüli felmondás joga,
melyet a másik félhez intézett írásos nyilatkozattal gyakorolhatnak. Súlyos
szerződésszegés különösen, ha a Bérlő nem rendeltetésszerűen használja a területet
vagy a bérleti díj fizetésére vonatkozó rendelkezéseket nem tartja be.

11. Jelen megállapodásban nem szabályozott kérdésekben a Ptk. rendelkezései az
irányadóak.

Szerződő felek a jelen szerződést elolvasták, értelmezték, és mint akaratukkal mindenben
megegyezőt jóváhagyólag saját kezűleg írták alá.

Sárbogárd, 2023. május

Bérbeadó Bérlő

Felkéri a polgármestert, hogy a testületi ülést követően Vámosi György 7000 Sárbogárd,
Rákóczi utca 77. szám alatti lakost a Képviselő-testület döntéséről tájékoztassa.

Felhatalmazza a polgármestert, és a jegyzőt a bérleti szerződés aláírására.
Határidő tájékoztatásra: a testületi ülést követően azonnal
Határidő aláírásra: folyamatos
Felelős: polgármester, jegyző

21. — A polgármester szabadságának utólagos engedélyezése
Előadó: címzetes jegyző

Dr. Sükösd Tamás: a Kormányhivatal Törvényességi Főosztálya arra tett ma reggel
észrevételt, hogy arról lehet dönteni, hogy kizárjon a képviselő-testület a szavazásból, de nem
adhatom át az ülés vezetését. Így tehát nem adom át az ülés vezetését.
Szavazásra teszi fel azt a javaslatot, hogy a képviselő-testület a 21.) napirendi ponttal
kapcsolatos szavazásból a polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — kizárja.

A képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
129/2023. (V.12.) határozata

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület Dr. Sükösd Tamás
polgármestert — kérésére, érintettsége miatt — a 21.) A polgármester



szabadságának utólagos engedélyezése c. napirendi pontnál a
szavazásból kizárja.

Dr. Sükösd Tamás: az előterjesztő kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem, köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-
e?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen, (l fő nem vett részt a szavazásban) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
130/2023.(V.12.) határozata

a polgármester szabadságának utólagos engedélyezéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Sükösd Tamás polgármester részére
2023. április 3 -tól 2023. április 4-ig 2 munkanapra 2023. évi szabadsága igénybevételét
engedélyezi.
Utasítja a jegyzőt, hogy a szabadság igénybevételét vegye nyilvántartásba.

Határidő: 2023. május 26.
Felelős: címzetes főjegyző

22/1. Tehetség Művészeti Alapítvány bérleti jogcímen telephely bejegyzés módosításának
hozzájárulási kérelme
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Tehetség Művészeti Iskola annak idején 250 főre kért engedélyt, hogy a
József Attila Művelődési Központban művészeti oktató tevékenységet folytasson. Egy
kormányhivatali ellenőrzés során kiderült, hogy az összes többi iratra 350 főt írtak. Elírták,
most ezt kell javítani.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta, milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
131/2023.(V.12.) határozata

Tehetség Művészeti Alapítvány bérleti jogcímen



telephely bejegyzés módosításának hozzájárulási kérelme

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a ,, Teherség Művészeti
Alapítvány bérleti jogcímen telephely bejegyzés módosításának hozzájárulási kérelme" tárgyú
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a Tehetség Művészeti
Alapítvány a 7000 Sárbogárd, Hősök tere 3. szám alatti József Attila Művelődési Központot
telephelyként az Alapító Okiratában megjelölje és bérleti jogcímen a telephelyen 350 fős
meghatározott tanuló létszámmal művészeti oktató tevékenységet folytasson, az épület
használatát az önkormányzat határozatlan időre, de legalább 5 évre biztosítja.

Határidő: 2023.május 30.
Felelős: polgármester

22/2. Tehetség Művészeti Alapítvány bérleti jogcímen telephely bejegyzéshez hozzájárulási
kérelme
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Sárszentmiklósi Klub vonatkozásában, ha visszaemlékezünk rá
szavaztunk arról, hogy mindkét művészeti iskola használhatja, nem kérünk térítési díjat. A
Tehetség Művészeti Alapítványnál az maradt ki a kérelemből, hogy telephelyet
jegyeztethessenek be. Ezt is észrevette az ellenőrző szervezet, hogy ez kimaradt, ezért került
ide most a telephely bejegyzéshez a hozzájárulási kérelem. A határozati javaslatban arra
felhívnám a figyelmet, ami eddig nem volt: , Az Alapítvány a telephelyen működése során a
Közösségi Ház működési rendjéhez köteles igazodni."
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta, milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
132/2023.(V.12.) határozata

Tehetség Művészeti Alapítvány bérleti jogcímen
telephely bejegyzéshez hozzájárulási kérelme

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a ,, Tehetség Művészeti
Alapítvány — bérleti jogcímen telephely bejegyzéshez hozzájárulási — kérelme"tárgyú
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a Tehetség Művészeti
Alapítvány a 7003 Sárbogárd, Köztársaság út 175. szám alatti 4838 hrsz-ú Sárszentmiklósi
Közösségi Házat telephelyként az Alapító Okiratában megjelölje és bérleti jogcímen a
telephelyen határozatlan időre, de legalább 5 évre 200 fős meghatározott tanuló létszámmal
művészeti oktató tevékenységet folytasson.
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Az Alapítvány a telephelyen működése során a Közösségi Ház működési rendjéhez köteles
igazodni.

Határidő: 2023.május 30.
Felelős: — polgármester

22. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: a fiam osztályába jár két ukrán kislány, nagyon jól beilleszkedtek az
osztályközösségbe és a legjobb tanuló lett egyikük az osztályból.
Megkerestek azzal, hogy az óvodai ballagások egyre furcsábbak. Lesz óvodai ballagás, de zárt
körben, zárt helyiségben. Egy óvodai ballagás úgy jó, ha együtt van mindenki. Elbújnak a kis
termükbe, hogy hogyan férnek be, azt nem tudom és úgy lesz megtartva a ballagás. Ez felsőbb
rendelkezés, utasítás? Miért nem lehet megtartani az udvaron?

Dr. Sükösd Tamás: ilyen típusú, szakmai hatáskört soha nem vontam el. Én ezt évzárónak
nevezném és, hogy az óvodai évzárót hogyan tartják - hogy ezt most az intézményvezető
értekezleten döntötte-e el, vagy minden tagintézmény-vezető eldönthette maga - ezt nem
tudom, de meg tudjuk kérdezni. Egyébként az óvoda intézményvezetője ma azért nincs jelen,
mert beteg.

Dr. Prágermé Topp Erika: az a hagyomány vagy a tapasztalat és a gyakorlat, hogy
megválasztják, ha megfelelő nagyságú a helyiség, mármint egy csoportszoba, ahol általában
30 gyerek van az megfelelő m2-rel kell, hogy rendelkezzen. Tényezők az időjárási
körülmények, zajártalmak. Ha viszont rendelkezik az óvoda egy olyan kinti zárt résszel, ami
az időjárási körülmények mellett is lehetővé teszi a kint létet, ott a technikai felszerelés is
fontos. Nagyon sokszor bent tartják a saját csoportszobájukban, illetve ha van az épületben
aula, akkor ott szokták tartani és felosztják csoportonként, hogy melyik nap melyik csoport
ballag.

Paczona Lajosné: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Nedoba Károly: köszönöm, hogy a ,, Villa Negra" vagy Drike ház le lett bontva. Hosszú
folyamat volt. Kb. 18-20 éve kezdődött ez a dolog. Lassú folyamat, de megoldódik. Sokan
örülnek neki.

Dr. Prágerné Topp Erika: Pusztaegresen a Kossuth utca és az Ady utca sarkánál, a felső
buszmegállónál egy lakó telke érinti az Ady utca első szakaszát. A probléma az, hogy ott van
egy fa, ami az autók rálátását az útra is már jelentősen akadályozza és az ott lakó telkének egy
részét beárnyékolja. Szeretnénk kérni egy fametszést.

Dr. Sükösd Tamás: megnézzük, a közlekedési problémát elhárítjuk. Balesetveszély ne legyen.

Dr. Prágerné Topp Erika: a temetőnél lévő lépcsőn jó lenne változtatni, mert a téglák el
vannak csúszva.

Dr. Sükösd Tamás: a temetőnek van üzemeltetője szerződés keretében, jelezni fogjuk felé.
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Dr. Prágerné Topp Erika: Sárhatvanon a buszmegállónál nem volt kaszálás, illetve a kultúrház
körül is eléggé elhanyagolt a terület.

Dr. Sükösd Tamás: ma mentek volna kaszálni, ha nem esett volna az eső. H az időjárás engedi
mennek Sárhatvanra is és Kislókra is.

Tóth Béla: köszönöm nincs bejelentésem.

Aranyos József: nincs bejelentésem. Köszönöm

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Bágyi Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 10.53 órakor bezárta azzal,
hogy a testület zárt ülésen folytatja tovább a munkát.
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. május 30-i rendkívüli nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 7fő

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Bátai Brigitta
jegyzőkönyvvezető

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 16" órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a
képviselő-testület határozatképes, 7 képviselő tartózkodik az ülésteremben.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
139/2023.(V.30.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. május 30-
i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
140/2023.(V.30.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. május 30-
i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.

A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
141/2023.(V.30.) határozata

a rendkívüli nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a rendkívüli nyílt
ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal, Sárbogárdi Zengő Óvoda, Sárbogárdi Hársfavirág
Bölcsőde és Madarász József Városi Könyvtár alapító okiratának módosítása
Előadó: polgármester

2. A képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló
23/2016.(IX.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal, Sárbogárdi Zengő Óvoda, Sárbogárdi Hársfavirág
Bölcsőde és Madarász József Városi Könyvtár alapító okiratának módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: kormányzati funkcióváltás a rövid tartalmú közfoglalkoztatás kitörlése.
Nem szervezünk át semmit, nem vonunk össze intézményeket. Alapvetően technikai jellegű a
módosítás.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
142/2023.(V.30.) határozata

Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal, Sárbogárdi Zengő Óvoda,
Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde és Madarász József Városi könyvtár

alapító okiratának módosítása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő- testülete a Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal,
Sárbogárdi Zengő Óvoda, Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde és Madarász József Városi
Könyvtár alapító okiratának módosítása tárgyú előterjesztést megtárgyalta és a következő
határozatot hozza:

A Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal alapító okiratának módosítását az 1. melléklet szerinti
hagyja jóvá, az egységes szerkezetű alapító okiratot a 2. melléklet szerinti formában és
tartalommal hagyja jóvá.



A Sárbogárdi Zengő Óvoda alapító okiratának módosítását az 3. melléklet szerinti hagyjajóvá, az egységes szerkezetű alapító okiratot a 4. melléklet szerinti formában és tartalommalhagyja jóvá.

A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde alapító okiratának módosítását az 5. melléklet szerintihagyja jóvá, az egységes szerkezetű alapító okiratot a 6. melléklet szerinti formában éstartalommal hagyja jóvá.

A Madarász József Városi Könyvtár alapító okiratának módosítását az 7. melléklet szerintihagyja jóvá, az egységes szerkezetű alapító okiratot a 8. melléklet szerinti formában éstartalommal hagyja jóvá.

Utasítja a polgármestert, hogy az alapító okirat módosításának törzskönyvi nyilvántartásban
történő átvezetését a MÁK-nál 8 napon belül kezdeményezze.

Utasítja a polgármestert, hogy a módosított alapító okiratok honlapon történő közzétételérőlgondoskodjon.

Határidő: 2023. június 7.
Felelős: polgármester

Utasítja az intézményvezetőket és a jegyzőt, hogy az SZMSZ módosítását készítse el és 2023.június 30-ig a polgármester részére küldje meg.

Határidő: 2023. június 30.
Felelős: intézményvezetők, jegyző

2. A képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatáról szóló
23/2016.(IX.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. A bizottság elnökét kérdezem, hogymilyen módon foglaltak állást?

ÉbI Zoltán: az Ügyrendi és Jogi Bizottság 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja aKépviselő-testületnek az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: a rendelet mellékletében szintén a rövid tartalmú közfoglalkoztatás kerülttörlésre. Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e?

Kérdés, észrevétel hozzászólás nem volt.

Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás elfogadását.
A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
26/2023.(VI.12.) önkormányzati rendeleteA képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatárólszóló 23/2016.(IX.27.) önkormányzati rendelet módosításáról

Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt
a rendkívüli nyílt ülést 16.24 órakor bezárta.
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